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روزنامه صبح ایران
 آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید با تبیین وظایف متقابل 
مردم و مسئولان نسبت به یکدیگر، گفت: حکومت باید مردم را کریمانه 
و نه فقیرانه اداره کند.  وی روز سه شنبه در درس تفسیر خود در مسجد 
اعظم قم، افزود: وظیفه مردم این است که باید در صحنه باشند و نظام را 
کمک کنند و وظیفه مسئولان نیز این است که امکانات مردم را در نظر 
بگیرند. آیت الله جوادی آملی اضافه کرد: مسئولان باید امکانات شهر را 
ببینند، اصول مدیریتی و نیاز مردم را در نظر بگیرند و مردم را کریمانه اداره 

کنند، نه فقیرانه! وی با بیان این که جامعه را با کمیته امداد اداره کردن

معاون حقوقی رئیس جمهور تاکید کرد: اگر به معاهده FATF بپیوندیم 
به نظام بانکداری امن خواهیم پیوست و دیگر نباید با ما اقدامات مقابله 
ای کنند.  لعیا جنیدی دیشب در برنامه گفت وگویی با  شبکه خبر، درباره 
نگرانی از درز اطلاعات محرمانه کشورمان گفت: اتفاقا کسی که در واحد 
اطلاعات مالی کشورمان قرار دارد معتمد نظام است و با بررسی اطلاعات 
درخواستی مشخص می کند که اگر اطلاعات مهمی مطالبه نشده باشد 
ارائه کند اما اگر مربوط به امنیت ملی باشد به موجب معاهده MPT و 
تحفظ قانون اساسی ارائه نمی کند. وی افزود: در چارچوب FATF بیشتر

آیت الله جوادی آملی: 

مردم را کریمانه اداره کنید
 نه فقیرانه

معاون حقوقی رئیس جمهور: 

اطلاعات مرتبط با امنیت ملی را 
به FATF نمی دهیم 
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سخنگوی قوه قضائیه اعلام کرد

بازداشت70 شهردار و عضو 
شورای شهردراستانها 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان هشدارداد

افزایش میزان
  »تجرد قطعی« درکشور
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معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان نسبت به افزایش میزان  »تجرد قطعی« هشدار داد و گفت: این موضوع موجب ایجاد 
حفره جمعیتی و کاهش میزان فرزندآوری می شود. به همین دلیل باید نسبت به موانع ازدواج  جوانان حساسیت نشان داد و 
راهکار مناسبی پیدا کرد. پیشنهاد اعطای تسهیلات دو میلیاردی به شکل وام تجمیعی نیز یکی از این پیشنهادات بوده است که 
طی چند روز اخیر آن را مطرح کردم. محمد مهدی تندگویان در گفت وگویی، ضمن تشریح میزان پرداخت وام ازدواج به تفکیک 
سنین مختلف در سال های اخیر، گفت: براساس آمار سال ۹۶، تعداد افراد زیر ۱۵ سال دریافت کننده وام ازدواج ۵۱ نفر بوده 
است. از آنجایی که وام ازدواج به دختران از ۱۳ سال و به پسران از ۱۵ سال پرداخت می شود، این افراد شامل دختران بین سنین

سخنگوی قوه قضائیه گفت: تا امروز و امسال، ۲۰ شهردار، 
۵۰ عضو شورای شهر، حدود ۱۰۰ کارمند شهرداری در 
و  بازداشت  و  تعقیب  تحت  مختلف  شهرهای  و  استانها 
مجازات قرار گرفته اند. غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه 

در هفدمین نشست خبری اظهارداشت: در شهر پاکدشت 
۲۰ نفر،در اراک ۱۸ نفر، در گچساران ۲۰ نفر، در چهار باغ 
۱۵ نفر و در بوشهر هشت نفر بازداشت شده اند. سخنگوی 

قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره بازداشت جمعی از

اعلام زمان پخش فصل جدید »خندوانه«
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فرمانده کل ارتش: 

هیچ خطری مرزهای کشور را تهدید نمی کند 
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 استاندار قم گفت: این استان ظرفیت های زیادی در حوزه گردشگری دارد، ولی ناشناخته 
مانده، ازاین رو شناسایی آن ها ضروری است.  بهرام سرمست روز سه شنبه در پایان سی 
و چهارمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید قم در بخش کهک قم در گفت وگو 
با خبرنگاران داشت: با توجه به حضور ۲۵ میلیون زائر و مسافر در قم، به لحاظ توسعه 
گردشگری حلقه مفقوده ای وجود دارد که زیرساخت های گردشگری است و باید توسعه پیدا 
کند. وی افزود: ازجمله این زیرساخت ها بوم گردی است که قم ازنظر اقلیمی نیز دارای تنوع 
است که باید شناخته شود. سرمست اضافه کرد: درعین حال که این زیرساخت ها باید فراهم 
شود، ما نیز باید بتوانیم بر اساس ارتقای فرهنگ گردشگری، میزبانان خوبی برای زائران 
حرم حضرت معصومه )س( و اماکن متبرک استان باشیم. استاندار قم گفت: زیرساخت های 

اماکن موجود گردشگری استان باید ارتقا یابد، ماندگاری زائر و مسافر و همچنین گسترش

رئیس اتحادیه ناشران استان قم گفت :چهاردهمین نمایشگاه کتاب استان قم و سومین 
نمایشگاه تخصصی کتاب کودک و نوجوان عصرروزپنجشنبه با حضور رئیس مجلس شورای 
اسلامی افتتاح می شود. حمید خرمی در نشست خبری که پیش ازظهر دیروز در اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قم برگزار شد اظهارداشت : چهاردهمین نمایشگاه کتاب و سومین 
نمایشگاه های  محل  در  دقیقه  ساعت ۱۵:۳۰  پنجشنبه  کودک  کتاب  تخصصی  نمایشگاه 
دائمی استان قم با حضور رئیس مجلس شورای اسلامی افتتاح می شود و بازدید عموم از 
روز جمعه ۱۳ دی ماه تا ۲۰دی ماه خواهد بود. وی با بیان اینکه ۵۸۰ ناشر برای حضور در این 
نمایشگاه از سراسر کشور ثبت نام کردند،افزود: به دلیل کمبود زیرساخت های موجود برای 
برگزاری نمایشگاه از شمار ثبت نام کنندگان پذیرای ۳4۱ ناشر در ۲4۰ غرفه در نمایشگاه 
هستیم. رئیس اتحادیه ناشران استان قم بابیان اینکه دراین نمایشگاه ۹۰ هزار عنوان کتاب 

عرضه می شود تصریح کرد: کتاب های عرضه شده دراین نمایشگاه در موضوع  های ادبیات، 

استاندارقم: 

ظرفیت های گردشگری قم شناسایی شود
با حضور رئیس مجلس شورای اسلامی؛

نمایشگاه کتاب استان قم افتتاح می شود

گفتن واقعیت ها  به مردم
به نفع نظام است 

رئیس جمهور در آیین بهره برداری از قطار برقی گلشهر به هشتگرد:

اتاق فکر استیضاح وزرا از کجا تغذیه می شود؟

سایه »دولت سایه« بر سر پارلمان دهم

تضعیف جایگاه مجلس 
 متاسفانه مجلس هرچه رو به جلو حرکت کرده به نسبت 
دوره قبل خود ضعیف تر شده است. این موضوع در مجلس 
دهم مشهود بود به گونه ای که این روزها بارها و بارها گفته 
شده که »مجلس در راس امور« نیست. اگر از نمره هایی 

که باید به دوره های مختلف پارلمان بدهیم و دیدگاه ناراضی افکار عمومی و عامه مردم 
بگذریم، آسیب شناسی این مساله که چرا مجلس دیگر در رأس امور نیست، نیاز به یک 
ارزیابی و کارشناسی حرفه ای دارد چرا که عوامل متعددی در تضعیف جایگاه مجلس نقش 
داشته اند. یکی از این مواردی که در تنزل جایگاه مجلس تاثیر گذار بوده است،  به رفتار 
و عملکرد خود نمایندگان مجلس باز می گردد. استفاده از ابزارهای نظارتی مانند سوال، 
استیضاح و تحقیق و تفحص؛ ۸۰ درصد مورد سوءاستفاده قرار گرفته و ابزاری برای بده 
و بِستان  های سیاسی در پارلمان شده است . در خوش بینانه ترین حالت ممکن است از 
این ابزار به نفع مسائل محلی و منطقه ای استفاده شود. در برخی از  زمان ها هم، هدف 
اصلی از استیضاح وزرا، بهبود شرایط مدیریتی بوده و کمتر در جهت بهبود وضعیت کشور 
مطرح شده است. از سوی دیگر مخالفان و منتقدان دولت و مجلس، در دوره های مختلف 
خصوصا در آستانه انتخابات، با افراطی گری و سیاه نمایی در جهت تخریب مجلس تلاش 
و حرکت کرده اند. متاسفانه تعاملی که باید بین پارلمان و قوه مجریه باشد، به دلیل پیچ 
و خم های سیاسی و مدیریتی گاهی رخ نمی دهد که سبب شده گره گشایی از موانع 
موجود در کشور صورت نگیرد. برای مثال ضعف نگاه کارشناسی در کمیسیون ها در 
مقایسه با کمیسیون های دولت که عقبه کارشناسی بالایی دارند به خوبی مشهود است. 
گاهی گفته می شود مرکز پژوهش ها می تواند این خلاء را پر کند ولی این مرکز نمی تواند 
جایگزینی برای مسئولیت های کمیسیون و نمایندگان شود. اینها همه در ضعیف شدن 
جایگاه پارلمان نقش داشته است. اگر هم بخواهیم آسیب شناسی ریشه ای تری درباره 
نمایندگان داشته باشیم، باید به فرآیند انتخابات و منتخبان مردم باز گردیم. مردم بین 
افراد کارشناس یا مشهور، آن فردی را که معروف است انتخاب می کنند؛ ولیکن در این 
بازه نمی توان از نقش تبلیغات، ماجرای تایید صلاحیت ها و اعتبارنامه نمایندگان بعد از 

ورود مجلس غافل شد. 
* عضو هئیت رئیسه مجلس دهم 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان هشدارداد

افزایش میزان  »تجرد قطعی« درکشور
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان نسبت به افزایش میزان  »تجرد قطعی« هشدار 
داد و گفت: این موضوع موجب ایجاد حفره جمعیتی و کاهش میزان فرزندآوری می شود. 
به همین دلیل باید نسبت به موانع ازدواج  جوانان حساسیت نشان داد و راهکار مناسبی 
پیدا کرد. پیشنهاد اعطای تسهیلات دو میلیاردی به شکل وام تجمیعی نیز یکی از این 
پیشنهادات بوده است که طی چند روز اخیر آن را مطرح کردم. محمد مهدی تندگویان در 
گفت وگویی، ضمن تشریح میزان پرداخت وام ازدواج به تفکیک سنین مختلف در سال های 
اخیر، گفت: براساس آمار سال ۹۶، تعداد افراد زیر ۱۵ سال دریافت کننده وام ازدواج ۵۱ 
نفر بوده است. از آنجایی که وام ازدواج به دختران از ۱۳ سال و به پسران از ۱۵ سال پرداخت 
می شود، این افراد شامل دختران بین سنین ۱۳ تا ۱۵ سالی هستند که تسهیلات مذکور را 
دریافت کرده اند. وی با تاکید بر اینکه این آمار به میزان "ثبت ازدواج" در سنین مذکور اشاره 
نمی کند و فقط شامل "تعداد وام هایی" است که به افراد در این رده سنی پرداخت شده 
است، اظهار کرد: درسال ۹۷ همزمان با افزایش مبلغ وام ازدواج به ۱۵ میلیون تومان، این 
رقم به ۳۴۳۲ دختر زیر ۱۵ سال رسیده است. براساس اعلام بانک مرکزی در سال ۹۸ هم 

تا پایان مرداد ماه ۴۴۶۰ دختر زیر ۱۵ سال وام ازدواج را دریافت کرده اند. 
افزایش ۱۰ برابری متقاضیان بالای ۶۰ سال »وام ازدواج جوانان«

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: از سوی دیگر در سال ۹۶ تعداد افراد 
بالای ۶۰ سال که وام ازدواج دریافت کرده اند ۲۲۴ نفر بوده است که این رقم در سال ۹۷ 
به ۳۵۳۰ نفر و در ۵ ماه نخست سال ۹۸ به ۲۲۴۴ نفر رسیده است. همچنین این موارد 
روی میانگین سن ازدواج در کشور هم موثر هستند. این موضوع نشان می دهد قانون گذار 
تا کنون به بازه سنی دریافت وام ازدواج توجه نکرده است. تندگویان با بیان اینکه گفته 
می شود با پرداخت وام ازدواج یا افزایش آن مخالفم، اما این گفته ها صحیح نیست، اظهار 
کرد: اتفاقا با هر نوع خدمت، از جمله پرداخت تسهیلات ازدواج به جوانان موافق هستم. 
به دنبال آسیب شناسی پرداخت این وام نیز برخی اظهار نظرها در مورد اینکه با پرداخت 

وام ازدواج به »جوانان« مخالف هستم نیز مطرح شد که این موضوع خلاف واقع است. 
پیشنهاد افزایش وام ازدواج به ۵۰ میلیون تومان 

وی با بیان اینکه امسال نیز کمیسیون فرهنگی مجلس تصویب کرده است که رقم این 
وام برای سال آینده به ۵۰ میلیون تومان افزایش پیدا کند، تصریح کرد: اتفاقا اگر شرایط 
بازپرداخت این وام برای جوانان تسهیل شود، به طوریکه آنها را به دلیل اقساط بالا تبدیل به 
بدهکاران بانکی نشوند، شاید بخشی از هزینه های آنها برای آغاز زندگی مشترک تامین شود.

علیرضا رحیمی*

امروز بدترین دوران تحریم را می گذرانیم

معاون حقوقی رئیس جمهور تاکید کرد: اگر به معاهده 
FATF بپیوندیم به نظام بانکداری امن خواهیم پیوست و 

دیگر نباید با ما اقدامات مقابله ای کنند. 
لعیا جنیدی دیشب در برنامه گفت وگویی با  شبکه خبر، 
گفت:  کشورمان  محرمانه  اطلاعات  درز  از  نگرانی  درباره 
اتفاقا کسی که در واحد اطلاعات مالی کشورمان قرار دارد 
معتمد نظام است و با بررسی اطلاعات درخواستی مشخص 
می کند که اگر اطلاعات مهمی مطالبه نشده باشد ارائه کند 
اما اگر مربوط به امنیت ملی باشد به موجب معاهده MPT و 

تحفظ قانون اساسی ارائه نمی کند.
وی افزود: در چارچوب FATF بیشتر می توانیم امکاناتی 
برای حفظ اطلاعاتمان داشته باشیم تا اینکه هیچ صیانتی 

نداشته باشیم.
معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: همه کشورهای عضو 
این مسئله  به  ملتزم  و  پولشویی  بررسی  به  FATF مکلف 
هستند که اطلاعات مربوط به تراکنش بانکی کشورها را 
حفظ  صورت  آن  در  که  دهند  ارائه  سیستماتیک  طور  به 

اطلاعات ما سخت تر است.
خانم جنیدی افزود: در صورت پیوستن به FATF چون 
به سیستم بانکی نسبتاً امنی متصل می شویم که از طریق 
ابزارهای صیانتی صرفا جرائم پولشویی را بررسی می کنند از 
ما اطلاعات موردی درخواست خواهد شد نه سیستماتیک 

و گسترده .
وی درپاسخ به این پرسش که با توجه به ممانعت امریکا 
از فروش نفت ما اگر اطلاعات طبقه بندی شده کشورمان 
تنفس  های  روزنه  گیرد  قرار  مالی  اقدام  گروه  اختیار  در 
کشورمان را خواهند بست گفت: دو ماه دیگر ممکن است 
وارد لیست سیاه شویم و اگر بندهای مرتبط با توصیه ۱۹ 
FATF رعایت نشود مبنای افشای کامل اطلاعات مربوط به 
ایران فراهم می شود. معاون حقوقی رئیس جمهور افزود: به 
فرض ملحق نشدن به این معاهده و رفتن در لیست سیاه به 
تمام کشورهای دیگر می گویند که اطلاعات مربوط به نقل 
و انتقال وجوه ما را استخراج و ارائه کنند که در آن صورت 
اطلاعات ما به طور گسترده و سیستماتیک ارائه خواهد شد.
ندارند که  نفت حق  اضافه کرد: درخصوص فروش  وی 
هر آنچه مربوط به ایران است چک کنند زیرا این محصول 
را نمی توانند کالای مشکوک بدانند مگر آن مبادلات مالی 
که  باشد  ارتشاع  یا  مخدر  مواد  مانند  کالاهایی  به  مربوط 
اطلاعاتش را مطالبه کنند و در موارد مانند فروش نفت اصلا 
حق ندارند که اطلاعاتی را مطالبه کنند مگر آن که دلایل و 
قرائنی نشان دهند که معامله مشکوکی صورت گرفته است 
آن گاه می تواند از واحد اطلاعات مالی ما اطلاعات مد نظر 

را درخواست کنند.

FATF نپذیریم به مراتب شرایط ما بدتر می شود 
لعیا جنیدی در ادامه گفتگو با شبکه خبر سیما در پاسخ 
را   FATF اگر دارد که  آیا ضمانتی وجود  این سوال که  به 
بپذیریم اوضاع بهتر می شود  افزود: شاید اوضاع بهتر نشود 
اما موضوع این است که نپذیریم به مراتب شرایط ما بدتر 
می شود و لذا از این نظر با پذیرش آن وضعیت ما از این 
شرایط بدتر نمی شود. او با بیان اینکه معتقدم حتی ممکن 
است با پذیرش این معاهده شرایط مان ده بیست درصد 
هم بهتر شود گفت: درست است که عواید کشور از پذیرش 
این معاهده در شرایط تحریم صددرصد نشود اما دستکم 
حقوقی  معاون  کند.  می  جلوگیری  اوضاع  شدن  بدتر  از 
رئیس جمهور با بیان اینکه اگر این معاهده را نپذیریم حتی 
کشورهای همسوی ما هم مانند روسیه و چین دیگر نمی 
توانند با ما مبادلات تجاری انجام دهند، افزود: برخی ها 
در کشور می گویند بیایید ضمانت بدهید که اگر FATF را 
بپذیریم شرایط از این بهتر شود اما به قول آقای همتی رئیس 
بانک مرکزی کاش این افراد هم ضمانت بدهند که اگر ما 
FATF را نپذیریم اوضاع از این بدتر نمی شود. خانم جنیدی 
با تاکید بر اینکه ما می توانیم در صورت پذیرش FATF خطر 
مبادله مالی با کشورمان را کاهش دهیم گفت: چرا وقتی می 
توانیم شرایط را مدیریت کنیم اجرای این معاهده را نپذیریم.

معاون حقوقی رئیس جمهور تاکید کرد: دستکم با پذیرش 
این معاهده می توان از مشروع کردن تحریم های یکجانبه 

یک کشور علیه خود جلوگیری کرد.

نباید تحریم های آمریکا را تبدیل به تحریم های 
۲۰۰ کشور کنیم 

های  تحریم  گذشته  های  سال  در  گفت:  جنیدی  لعیا 
آمریکا علیه ایران به صورت فعلی نبوده و ما مجوز صادرات 
تحریم های کنونی  اما  را داشیم  نفت  میلیون بشکه  یک 
بسیار پرفشار است. او افزود: فشاری که الان براثر تحریم 
های ظالمانه آمریکا وجود دارد باعث شده تا هزینه های 
مبادلاتی ما بالا رود. معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: اگر 
ما در لیست سیاه ۲۰۰ کشور عضو FATF قرار گیریم حتی 
با بانک های معمولی هم نمی توانیم مراوده داشته باشیم. 
خانم جنیدی با اشاره به اینکه ایران دارای اقتصاد بزرگی 
است و نمی تواند از بانکداری بین المللی جدا شود گفت: 
نباید تحریم های یکجانبه آمریکا را تبدیل به تحریم های ۲۰۰ 
کشور کنیم. معاون حقوقی رئیس جمهور همچنین ادامه 
داد: اگر ما در لیست سیاه FATF قرار بگیریم حتی ارزهای 
ملی و بانک های معمولی نمی توانند با ما مراوده داشته 
باشند. خانم جنیدی گفت: باید به این موضوع به صورت 
دراز مدت نگاه کنیم چرا که قرار نیست ما تا ابد در تحریم های 
امریکا بمانیم در ثانی ما نمی توانیم به عنوان یک کشور بزرگ 
که اقتصاد بیستم دنیا را داریم از بانکداری بین المللی که 
شریان اقتصاد بین المللی جدا شویم. معاون حقوقی رئیس 
جمهور افزود: باید تعامل کنیم و تحریم های یکجانبه آمریکا 
 FATF را تبدیل به تحریم گسترده و تحریم ۲۰۰ کشور عضو

نکنیم تا انها مجبور شوند اقدام مقابله ای انجام دهند.

معاون حقوقی رئیس جمهور: 

فرمانده کل ارتش: اطلاعات مرتبط با امنیت ملی را به FATF نمی دهیم 

هیچ خطری مرزهای کشور را تهدید نمی کند 
 فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: رزمایش مقتدرانه و مشترک نیروی دریایی 
ارتش  ایران، چین و روسیه  بسیار موفق برگزار شد . امیر سرلشکر موسوی عصردیروز در دیدار با 
آیت الله دژکام نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز اظهار داشت:  امروز نیروی 
زمینی ارتش در مرزهای غربی و شمال غرب کشور با اقتدار و هوشیاری تمام از مرزهای کشور 
دفاع می کند و با تخصص های علمی و فنی از ابزارهایی بهره گرفته اند که اگر فردی روی زمین 
نیز راه برود متوجه شده و فاصله آن نیز قابل تشخیص است. فرمانده کل ارتش با بیان اینکه امروز 
هیچ خطری مرزهای کشور را تهدید نمی کند و هیچ خطری نمی تواند از مرزها عبور کرده و وارد 
کشور شود، افزود: روز به روز در ارتش جمهوری اسلامی ایران امید ما با حضور جوانان مومن، 
علاقه مند ، ماهر متخصص، باهوش و باسواد بیشتر می شود. امیر سرلشکر موسوی با بیان اینکه 
سال ها در نیروی زمینی ارتش به دنبال این بودیم که افسران دارای چند مهارت   و یگان ها نیز 
چند منظوره شود، تصریح کرد: خوشبختانه این مهم به خوبی محقق شده و مشاهده می کنیم 
افسران جوان ما که هنوز مدت خدمت آنان به ۱۰ سال نرسیده چگونه چند مهارت مختلف از 
جمله پرش، حرکت با نفربر و چند  ماموریت دیگر همزمان را انجام می دهند. وی گفت: نیروی 
هوایی دائما حراست از آسمان کشور را در کنار سایر نیروهای مسلح انجام می دهد و در کنار 
آن نیز پدافند هوایی  با حضور جوانان،  آسمان را رصد می کنند. امیر سرلشکر موسوی در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشاره با رزمایش مقتدرانه و مشترک نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران با چین و روسیه گفت: این رزمایش بسیار موفق برگزار شد و بازتاب بین المللی 
خوبی نیز به همراه داشت. وی بیان کرد: امروز در باب المندب نیز نیروی دریایی ارتش گشت ها را 
افزایش داده و روز به روز نیز در ساخت قطعات مختلف نظامی از جمله دریایی با وضعیت موجود 

و تمام تحریم های موفق عمل کرده است.
 

وزیر اطلاعات :

مبارزه با قاچاق کالا و ارز باید ریشه ای انجام شود 
¬وزیر اطلاعات گفت : توسعه امنیت اقتصادی و سرمایه گذاری، حفظ حرمت و شأنیت تولید 
کنندگان و دست گیری و حمایت از عناصر مولّد موجب ارتقاء تولید داخلی و کاهش قاچاق 
می شود. حجت الاسلام و المسلمین دکتر سید محمود علوی وزیر اطلاعات سه شنبه )۱۰ 
دی ۹۸( در جمع اعضای ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز با بیان اینکه بر اساس آموزه 
های دینی و آیات الهی همه ی اقدامات باید بر پایه ی مسائل علمی و با بهره گیری از تجارب 
مفید انجام شود، افزود: اگر این فرآیند در فعالیت های این ستاد اجرا شود از برکات زیادی بهره 
مند خواهیم شد. دکتر علوی بر تعیین راهبرد مبارزه با علت ها یا معلول ها را در مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز تأکید کرد و گفت : برای از بین بردن قاچاق باید با علت ها مقابله کرد. وزیر اطلاعات 
با بیان اینکه وجود ثروت در جامعه در صورت عدم وجود راهکارهای قانونی جذب سرمایه به 
سمت قاچاق سوق پیدا می کند افزود: توسعه امنیت اقتصادی و سرمایه گذاری، حفظ حرمت 
و شأنیت تولید کنندگان و دست گیری و حمایت از عناصر مولّد موجب ارتقاء تولید داخلی و 
کاهش قاچاق می شود. دکتر علوی افزود: مبارزه با قاچاق کالا و ارز باید به صورت ریشه ای 
انجام شود و باید به این مسئله اجماعی با هم گرائی و همکاری همه دستگاه های مسئول با این 
مسئله مبارزه کرد. وزیر اطلاعات به جایگاه ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز و ضرورت همکاری 
بازوان اجرایی امر مبارزه با قاچاق با آن تأکید کرد و افزود: وزارت اطلاعات همواره با این ستاد 
همراه بوده است و به این رویه باقوت ادامه می دهد. دکتر علوی به اقدامات هم فکری و طراحی 
های نرم افزارانه وزارت اطلاعات با ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز که روز به روز اثرات آن افزایش 
می یابد، اشاره کرد و گفت: نگاه راهبردی به این موضوع اجرای اقدامات پیشگیرانه است. وزیر 
اطلاعات با بیان اینکه با مفاسد کلان اقتصادی بدون اغماض برخورد می کنیم، افزود: در کنار 
اینگونه اقدامات از تولیدکنندگانی که دچار خطاهای احتمالی می شوند دست گیری می کنیم 
چرا که به فرمایش مقام معظم رهبری )مدظله العالی( تولیدکنندگان رزمندگان جنگ اقتصادی 
با دشمن هستند. دکتر علوی گفت: تبلیغات کنونی وجود فساد با شرایط واقعی متفاوت است 
و آنچنان بر طبل فساد می کوبیم و از مبارزه با فساد استفاده سوء می کنند جامعه را دچار سیاه 
نمایی می کند. وی افزود: ترویج ناامنی اقتصادی در فضای جامعه موجب کاهش اهتمام سرمایه 

گذاران و تولیدکنندگان به فعالیت های اقتصادی می شود.

یک عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس :

دودِ ارزانی سیگار و قلیان به چشم مردم می رود
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با بیان اینکه افزایش مالیات بر سیگار استطاعت 
مالی برای خرید دخانیات را کاهش می دهد، گفت: درآمد حاصل از افزایش قیمت سیگار 
باید صرف بیماران ریوی و سرطان های ناشی از مصرف دخانیات شود.   حیدرعلی عابدی  در 
رابطه با ضرورت افزایش مالیات بر سیگار، گفت: در تمامی کشورهای پیشرفته مالیات کلانی 
به دخانیات با هدف کاهش مصرف و اخذ درآمد برای درمان بیماران قربانی عوارض دخانیات، 
تعلق می گیرد. در کشور استرالیا قیمت ساندویچ معمولی حدود ۱۲ دلار و قیمت یک پاکت 
سیگار حدود ۲۵ دلار است و افراد برای تهیه سیگار باید دو برابر پول ناهار خود را هزینه کنند از 
این رو افزایش قیمت سیگار در کاهش مصرف آن بسیار موثر است.   نماینده مردم اصفهان در 
مجلس دهم، با بیان اینکه بستن درب قهوه خانه ها با استفاده از زور و قوه قهریه نه تنها اثر گذار 
نیست بلکه بیکاری بسیار زیادی به همراه دارد، تصریح کرد: افزایش مالیات بر دخانیات باعث 
کاهش استطاعت مالی افراد شده و به مرور زمان به کاهش مصرف منتهی می شود. اگر قلیان 
در قهوه خانه ها با افزایش مالیات ۵۰ هزار تومان شود، کمتری کسی می تواند از آن استفاده کند.
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 یک کارشناس حقوق تجارت بین الملل و مشاور عالی دعاوی بین المللی گفت: تحریم ها لزوما 
پایدار نخواهند ماند اما در صورتی که به FATF ملحق نشویم، بی تردید اگر تحریم های آمریکا هم 

برداشته شود باز هم تحریم های ضد ایرانی منتفی نخواهد شد و گسترش می یابد. 
غلام نبی فیضی چکاب افزود: اگر با آرامش، خردورزی و تعقل و حفظ منافع ملی به توصیه 
های FATF توجه شود و به کارگروه ویژه اقدام مالی ملحق شویم، می توانیم از محدودیت های 

پولی، بانکی و اقتصادی، افزایش بی رویه تورم و مشکلات معیشتی مردم رهایی یابیم.
وی ادامه داد: باید عاقلانه بیاندیشیم و به گونه ای عمل کنیم که ضمن در نظر داشتن منافع و 

امنیت ملی، معقول و همگام با جامعه جهانی حرکت کنیم.
این کارشناس حقوق بین الملل اظهار داشت: پیوستن به FATF  موجب می شود تا ایران از 
منظر جهانی کشوری نرمال تلقی شود و از خطر لیست سیاه رهایی یابد و از گروه کشورهای 
دارای ریسک بالا خارج شود. به تبع آن، سرمایه گذاری خارجی در ایران تسهیل و از مبادلات 
مالی بین المللی ایران رفع محدودیت شود. این مشاور عالی دعاوی بین المللی گفت: باید توجه 
داشت که از نظر حقوقی FATF و توصیه های آن مورد تایید قطعنامه های فصل هفتم شورای 
امنیت سازمان ملل است و از نظر حقوقی بسیاری از موارد توصیه های FATF در حقوق بین 

 CFT الملل عرفی پذیرفته شده است. وی اضافه کرد: بدون الحاق به کنوانسیون های پالرمو و
که از پیش فرض های همکاری با FATF  محسوب می شوند، امکان عادی سازی مراودات مالی 

و بین المللی و همراهی با جامعه جهانی میسر نیست.
این کارشناس حقوق بین الملل تصریح کرد: خردمندانه این است که به جای اینکه خارج 
از گود به صورت منفعل تحت کنترل باشیم، به عنوان یک کنشگر مقتدر وارد گود شویم و به 
جای اینکه در غیاب ما کشورهای دیگر در مجامع منطقه ای FATF یا در مجمع مرکزی تصمیم 
بگیرند، با سیاست های جهانی هماهنگ شویم و در آنجا هم از اعضای فعال و پرکار  باشیم و 
کنشگری کنیم. فیضی چکاب خاطرنشان کرد: برخلاف آنچه تصور می شود، اگر عضو همکار 
FATF باشیم، سیستم گزارش دهی که  باید داشته باشیم در بسیاری از موارد اختیاری است 
چون اساس کنوانسیون پالرمو و CFT و توصیه های FATF بر منافع ملی و امنیت ملی کشورها 

هم استوار و به مقررات  داخلی کشور ها متصل است.
وی افزود: اینطور نیست که اگر عضو این نهاد بین المللی شویم، فشارهای عجیب بر ما تحمیل 
می شود بلکه برعکس اگر ملحق نشویم کنترل بر ما بیشتر می شود و در اینصورت گزارش های 

ما را نمی پذیرند و آنها تصمیم می گیرند که با ایران و ایرانی چطور برخورد کنند.

یک کارشناس حقوق بین الملل:  

نپیوستن به FATF تحریم ها را گسترش می دهد

ولادت  حضرت زینب کبری)س( و روز پرستار را تبریک می گوییم
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اخبار

نقدی بر سخنان جدید روحانی 
رییس جمهور روحانی گفته است: »دولت وعده های خود 
را در شرایط صلح داد اما اکنون شرایط جنگ است و شرایط 
صلح و جنگ با هم تفاوت دارد.« بله، شرایط کشور نسبت 

به سال ۹۲ و ۹۶ فرق کرده است. شعارهای حسن روحانی در هر دو انتخابات ریاست 
جمهوری متناسب با زمان خود بود. اولی رسیدن به توافق هسته ای بود و دومی تداوم 
توافق هسته ای. حالا اما شرایط فرق کرده است. مثلث آمریکا، اسرائیل و عربستان به دنبال 
انداختن ایران به گوشه رینگ هستند تا استراتژی »ناک اوت« کردن ایران را اجرا کنند. با 
واکاوی رفتار دولت در این سال های جنگ، نمی توان به این نتیجه رسید که دولت روحانی 
لباس صلح را از تن به درآورده و لباس رزم به تن کرده است. در اروپا برای دعوت مردم به 
مشارکت در جنگ ها از اسلوگان»slogan« یا همان »فریاد جنگ« استفاده می کردند. مردم 
شهرها با این فریاد جنگ متوجه می شدند که شهر یا کشورشان در مرحله خطر قرار دارد و 
آنها باید لباس رزم به تن کنند. این شیوه در اسکاتلند رواج بسیاری داشت و امروز در صعنت 
تبلیغات هم از آن استفاده می شود. با توجه به شرایط جنگی که روحانی به آن اشاره کرده 
است، باید پرسید، اسلوگان رییس جمهور کجاست؟ چرا استراتژی دولت نسبت به زمان 
صلح تغییر پیدا نکرده است؟ چرا وزرای روحانی همان وزرایی هستند که برای زمان صلح 
انتخاب کرده بود؟ چرا هدف های او همان هدف های زمان صلح است؟ چرا در تمام این 
مدت کسی »فریاد جنگ« روحانی را نشنید؟ واقعا اگر رییس جمهور به این نتیجه رسیده 
است که شرایط کشور دیگر مثل چهار سال پیش نیست هرچه سریع تر باید استراتژی و 
کابینه خود را دچار تحول اساسی کند. در بازی فوتبال هم وقتی یک مربی تصمیم می گیرد 
روش بازی خود را عوض کند، بازیکنان متناسب با روش بازی خود را وارد میدان می کند. 
اگر تصمیم مربی این است که از توپ های بلند استفاده کند حتما مهاجم های سر زن خود 

را به  وارد بازی می کند.
انتقادها به حسن روحانی وارد است. هم از سوی موافقان دولت هم از سوی مخالفان. 
رییس جمهور متوجه تغییر زمین بازی شده است اما نتوانسته است تصمیم درستی دراین 
باره بگیرد. در دهه ۷۰ مرحوم هاشمی رفسنجانی به دنبال سیاست تعدیل اقتصادی بود. 
او وقتی دید که شرایط کشور فعلا آماده پذیرش این سیاست ها نیست، فرمان را چرخاند و 
سیاست اقتصادی دولت را تغییر داد. به نظر می رسد روحانی اما قدرت این تغییر را ندارد 
و آنقدر در گرفتن تصمیم تعلل می کند که تمام دوربرگردان ها را رد می  کند و مجبور است 
تا انتهای مسیری را که انتخاب کرده است برود یا اینکه از دستی را بکشد و در وسط راه از 
خودروی ریاست جمهوری پیاده شود. روحانی مشاوران خوبی ندارد و این یکی از بزرگ ترین 
ضعف های او در تمام این سال ها بوده است. مشاورین که بتوانند بدون ترس، نظرات خود 
را بیان کنند و رییس جمهور را متوجه تغییرات ایجاد شده در جامعه بکنند. تحولات ایجاد 
شده در عرصه سیاست خارجی و تبدیل دوران صلح به زمانه جنگ باعث شده است 
محبوبیت روحانی به پایین ترین حد خود برسد، پایین تر از همه روسای جمهور ایران. او اگر 
می خواهد بازی را عوض کند باید لباس رزم بپوشد، اهداف، استراتژی و افراد خود را عوض 
کند )می کرد( و فریاد جنگ یا همان اسلوگان سر دهد تا دوباره مردم با او همراه شوند. 

جنگ سپر و شمشیر می خواهد نه ساز و دُهل.

لازم نیست هر سوالی را 
پاسخ بدهیم

اساسا بسیاری از سوالات در روابط عاطفی و اجتماعی 
هیچ پاسخی ندارد و یا لا اقل برای فردی که پرسش می کند، 

پاسخی به درد بخور ندارد.
این مجموعه سوالات که در طول روز ممکن است بسیار سراغ ما بیایند تنها می تواند 
باعث بروز ناراحتی و رنجش پرسش شونده شود، سوال کننده می تواند از نزدیکان عاطفی، 
دوستان و یا همکاران ما باشند که به هر حال ناراحت شدن آنها بسیار آزرده کنند خواهد بود. 
چنین پرسشهایی عموما یا فایده ای ندارند و یا توانایی حل مشکلی از ما را. یادمان باشد 
پرسیدن این سوالها به راحتی باعث آزار پرسش شونده می شود. دقت کنید که به راحتی 
نزدیکان را با این پرسشهای ممنوعه ناراحت نکنید. روند ادامه دار این پرسشها سبب ایجاد 
سناریوهای مختلف روانی می شود و به راحتی می تواند باعث "شکستگی بیسکوییت"های 
شما شود. در اصطلاح عامیانه به این موارد "کلید زدن" می گویند که می تواند به راحتی 
اوقات خوش ما را به تلخی مدت داری تبدیل کند باید یاد بگیریم که اسیر این بازی زشت 
نشویم و با پاره کردن نخهایی که دور ما می بافند خود را خلاص کنیم. گاهی اوقات فرد 
خود نمی داند که دارد با روح و روان ما بواسطه ی این سوالها بازی می کند اما می توانیم 
با تشخیص به موقع خود را رها کنیم و در این بازی باخت باخت، لااقل آزرده نشویم. دقت 
کنید گاهی فردی که سوال می کند بواسطه ی حافظه ی بلند مدت می تواند پاسخهای 
گذشته ی ما را نیز مدام کنترل کند و سر این قصه را با ما به راحتی بگیرد و ببرد و مدام 
ما را با برخی دروغهایی که برای خلاصی خود گفته ایم مخوش و مضطرب کند. یادمان 
باشد ملاک داشتن حال خوب است و این بازی نکردن ها رمز تداوم حال خوب خواهد 
بود. بسیار حایز اهمیت خواهد بود که بدانیم نزدیکی عاطفی هم، ما را مجاز به این نمی 
کند که "سوالات ممنوعه" بپرسیم. از بهترین راهای خلاصی از شر اینگونه پرسش کنندگان 
"محدود سازی" آنهاست به این معنا که به راحتی می توانید با توجه به فردی دیگر و یا 
مشغول شدن به تلفن همراه و بازی کردن و یا طرح سوالی جدی تر در پاسخ به او از مهلکه 
نجات پیدا کنید ولی یادتان باشد که همیشه فرد سوال کننده بخاطر سونیت این رفتار را بروز 
نمی دهد بلکه ممکن است از سر دلسوزی و یا کمک به شما چنین مواردی را مورد پرسش 
قرار دهد. اما باید برای جلوگیری از تخریب خود، اگر مجبور به پاسخ شدید همیشه حقیقت 
را بگویید تا ذهنتان آرام گیرد. یکی از بهترین روشهای کنترلی اینست که به راحتی نشان 
بدهید یا بیان کنید که حاضر به پاسخ نیستید. "شفافیت" رمز داشتن حال خوب است. 
اگر خجالت بکشید به راحتی در دام افتاده اید. همچنین می توانید پاسخهای کلی بدهید 
و خود را نجات دهید. توصیه می شود همواره مرزهای خود را با دیگران اولویت بندی کنید 
یادتان باشد بسیاری از افراد زندگی شما مثل والدین و همسر و فرزندان قابل حذف شدن 
نیستند اما تکلیف آنها را با خود ضمن رعایت احترام و آرامش مشخص کنید این رمز پیروزی 

شما و نشکستن بیسکوییت های شماست تا مدام حال خوب خود را حفظ و تجربه کنید.

علی مطهری:

حفظ برجام با همین وضع فعلی هم به نفع 
کشور است

نماینده مردم تهران، ری و شمیرانات گفت: حفظ برجام با همین وضع فعلی هم به نفع 
کشور است، مگر اینکه طرف های مقابل به طور کامل از برجام خارج شوند که در این 
صورت خود به خود منتفی خواهد شد.  علی مطهری  در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه این 
احتمال وجود دارد که ایران با توجه به عمل نکردن اروپا به وعده های خود به کلی از برجام 
خارج شود، گفت: برای خروج از برجام شورای عالی نظارت بر اجرای برجام باید تصمیم 
بگیرد، اما به نظر من تا آنجا که ممکن است ما باید بکوشیم که برجام از بین نرود. وی در 
ادامه افزود: حفظ برجام با همین وضع فعلی هم به نفع کشور است، مگر اینکه طرف های 
مقابل به طور کامل از برجام خارج شوند که در این صورت خود به خود منتفی خواهد 
شد. عضو فراکسیون امید تصریح کرد: آمریکا و اسرائیل نگران بقای برجام هستند؛ چرا 
که با برجام از سال ۲۰۲۰ تحریم خرید و فروش سلاح برای ایران لغو می شود و همین طور 

محدودیت غنی سازی اورانیوم از سال ۲۰۲۵  از بین خواهد رفت.
 

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

حمله به خاک عراق، عواقب خطرناکی برای 
آمریکا دارد

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی حمله نیروهای 
متجاوز آمریکایی به خاک عراق را نقض حاکمیت ملی و استقلال این کشور دانسته و آن را 
به شدت محکوم کرد.  مجتبی ذوالنوری  افزود:حمله به نیروهای نظامی یک کشور مستقل 
اقدامی جنگی و شرورانه بوده که پیامدهای خطرناکی برای متجاوزین در بر خواهد داشت. 
در شرایطی که نیروهای نظامی عراق در حال مبارزه با بازمانده های گروه های تروریستی 
مورد حمایت رژیم صهیونیستی و آمریکا و تثبیت امنیت و آرامش در این کشور می باشند، 
حمله به مقرهای اصلی مبارزه با تروریسم مفهومی جز حمایت و پشتیبانی از گروه های 
تروریستی ندارد. ذوالنور در ادامه با بیان اینکه این حمله بار دیگر ثابت کرد نیروهای آمریکایی 
عامل اصل ناآرامی، تشنج و گسترش تروریسم در منطقه و جهان می باشند تاکید کرد تا 

زمانی که این نیروها در منطقه حضور دارند ملت ها روی آرامش و ثبات را نخواهند دید.

محجوب:

دولت برای تسویه بدهی های سازمان تامین 
اجتماعی اقدام کند

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: دولت برای تسویه بدهی های 
سازمان تامین اجتماعی باید عزم جدی داشته باشد.  علیرضا محجوب  افزود: ما سال 
گذشته پیشنهاد تهاتر بدهی ها را مطرح کردیم اما دولتمردان پای کار نیامدند. وی ادامه 
داد: بنابراین دولتمردان نه تنها بدهی های خود را به سازمان تامین اجتماعی نمی دهند، 
بلکه تهاتر هم نمی کنند. محجوب با بیان اینکه البته با فروش برخی اموال، دولت توانست 
بخشی از بدهی ها را پرداخت کند و بخش کوچکی از این بدهی ها باقی مانده است، 
تصریح کرد: دولت برای تسویه بدهی های سازمان تامین اجتماعی هیچ راه حلی را در 
بودجه سال ۹۹ در نظر نگرفته است. عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
گفت: البته ما اقدامات خودمان را در بودجه سال ۹۹ اعمال خواهیم کرد اما دولت هم باید 

عزمی برای پرداخت بدهی ها داشته باشد.

مهدی حاج محمود عطار*

وزیر بهداشت:

 سازمان سلامت در هر استان تشکیل می شود
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: روسای دانشگاه های علوم پزشکی درگیر 
روزمرگی و از امور آموزشی و پژوهشی غافل شده اند، به همین علت سازمان سلامت در 

استان ها تشکیل می شود تا روسای دانشگاه ها به آموزش و پژوهش اولویت دهند. 
سعید نمکی روز سه شنبه در همایش معاونان آموزشی دانشگاههای علوم پزشکی در 
تهران افزود: اولین رسالت رئیس دانشگاه علوم پزشکی ارتقای آموزشی و پژوهشی است اما 
رسیدگی به مشکلات بهداشتی، درمانی و غذا و دارو در اولویت دانشگاههای علوم پزشکی 

قرار گرفته و روسای دانشگاهها را گرفتار روزمرگی کرده است.
وی ادامه داد: پیشتر سازمانهای منطقه ای بهداشت و درمان را داشتیم که با ادغام آموزش 
پزشکی در خدمات سلامت در ۳۰ سال گذشته امور خدمات سلامت در دانشگاهها ادغام 
شد. وی گفت: به دنبال این هستیم تا با احیای سازمان سلامت در هر استان و ایحاد پست 
قائم مقام رئیس دانشگاه به عنوان رئیس این سازمان مکانیزم گذشته را احیا کنیم تا آموزش و 

پژوهش در دانشگاههای علوم پزشکی تقویت شود.
افراد از هر پایگاه طبقاتی باید به آموزش عالی دست یابند

وی ادامه داد: همچنین به دنبال برقراری عدالت آموزشی در دانشگاهها هستیم. تمام افراد 
با استعداد واجد شرایط بدون توجه به پایگاه طبقاتی باید بتوانند به آموزش عالی دست پیدا 

کنند.
وزیر بهداشت گفت: اینکه در جاهایی پیامک هایی می بینیم که با پرداخت پول پذیرش 
قطعی در دانشگاه علوم پزشکی می گیرید قابل قبول نیست و مسوولان دانشگاههای علوم 
پزشکی به شدت مقابل این امواج ایستاده اند و سعی می کنیم فقیرترین و البته بهره مند ترین 

افراد اگر شرایط لازم را دارند از آموزش محروم نشوند.
آموزش پزشکی نباید به دست افراد شیاد و بی سواد بیافتد

نمکی گفت: آموزش پزشکی چه سطح تخصصی و چه سطح عمومی و جامعه محور باید 
توسط اساتید و هیات علمی دانشگاهها انجام شود نه اینکه به دست یکسری افراد شیاد و 

بی سواد بیافتد.
وی افزود: این یک فضاحت برای آموزش عالی کشور است که می بینیم یک دلال با اعلام 
شماره تلفن و خیلی راحت وعده تضمین قطعی قبولی در رشته پزشکی را می دهد باید؛ اگر 

رو به روی این موج بی عدالتی می ایستادیم این دلالان تا این حد جسور نمی شدند.
وزیر بهداشت ادامه داد: این مسیر به بی هویتی حرفه پزشکی منجر می شود. باید دوباره 
امور پذیرش دانشگاه ها را بازنگری کنیم و ببینیم چرا عده زیادی از فارغ التحصیلان بیکار 

مانده اند. آمارها نشاند می دهند ۴۴ درصد بیکاران کشور، لیسانس به بالا هستند.
وزیر بهداشت ادامه داد: اگر جواب این سوال را دادیم که چه کسی را در کجا و به چه 
منظوری در دانشگاه های علوم پزشکی ترببیت کرده ایم به رسالتمان عمل کرده ایم اما در 
خیلی جاها من جواب این سوال را ندارم. در خیلی جاها فقط ژنرال هایی تربیت کرده ایم که 
سرباز ندارند. تعدادی فوق متخصص تربیت شده است در حالی که برای خدمات داخلی، 

کودکان و زنان کمبود داریم.
نمکی افزود: با قیمتهای گران، آدم هایی با خدمات گران تربیت کرده ایم، باید ببینیم سرانه 
تربیت و خدمات یک فوق متخصص چقدر است و چرا باید خدمات نظام سلامت این قدر 
گران باشد، باید این مسائل را بازنگری کنیم و کاری کنیم که افرادی با دوره های کوتاه مدت 

بتوانند با کیفیت ترین خدمات را هزینه مناسب به مردم ارائه کنند.
وی گفت: بسیاری از خدمات تخصصی با دوره های کوتاه مدت برای پزشکان عمومی 
قابل ارائه است باید افرادی با پتانسیل های متعدد تربیت کنیم اما اکنون این طور نیست، در 
بسیاری از مناطق تخت بیمارستانی ایجاد می کنیم اما پرستار نداریم، تکنسین هوشبری و 

اتاق عمل نداریم. این وظیفه ماست که منابع عمومی را به طور مناسب هزینه کنیم.

نایب رئیس کمیسیون تلفیق بودجه :

شهرداری ها مجاز به انتشار ۸هزار میلیارد 
تومان اوراق شدند

نایب رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۹۹ از بررسی تبصره ۵ لایحه بودجه که 
درباره میزان انتشار اوراق در سال آینده است در کمیسیون متبوعش خبر داد. 

 علی اصغر یوسف نژاد نایب رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۹۹ در تشریح 
نشست عصر کمیسیون متبوعش، گفت: در این نشست تبصره ۵ لایحه بودجه سال ۹۹ 
درباره انتشار اوراق مالی مورد بررسی قرار گرفت که براساس آن شرکت های دولتی می توانند 
تا سقف شصت و پنج هزار میلیارد ریال به عبارتی ۶ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان اوراق مالی 
اسلامی ریالی را برای اجرای طرح های دارای توجیه فنی، اقتصادی، مالی و زیست محیطی 

خود، با تضمین و بازپرداخت اصل و سود، منتشر کنند.
نماینده مردم ساری در مجلس شورای اسلامی افزود: همچنین به دولت اجازه داده می 
شود برای تامین مالی تا مبلغ پانصد و پنجاه هزار میلیارد ریال این قانون، اوراق مالی اسلامی 

منتشر کند.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: براساس بند ج تبصره ۵ لایحه 
بودجه سال ۹۸ اوراق فروش نرفته برای مطالبات معوق در سقف اعتبار مربوطه، با تایید رئیس 

دستگاه اجرائی، ذی حساب و سازمان برنامه و بودجه کل کشور قابل واگذاری است.
این نماینده مردم در مجلس دهم اضافه کرد: شهرداری های کشور و سازمان های وابسته 
به آنها با تایید وزارت کشور تا سقف ۸ هزار میلیارد تومان اوراق اسلامی ریالی با تضمین خود و 

بازپرداخت اصل و سود آن منتشر کنند.
نایب رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۹۹ با بیان اینکه در کمیسیون مقرر شد 
دولت با حفظ قدرت خرید در سقف نرخ سود مصوب شورای پول و اعتبار اجازه دارد تا 
سه سال اسناد خزانه اسلامی را صادر و به طلبکاران واگذار کند، ادامه داد: بیمه مرکزی و 
موسسات بیمه بازرگانی به منظور پوشش های بیمه ای اجازه دارند یک هزار میلیارد ریال 

اوراق بهادار و بیمه ای منتشر کنند.

یک عضو هیات رئیسه مجلس:

نحوه  بررسی صلاحیت ها نقش بسیار موثری 
در میزان مشارکت دارد

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی با تاکید بر تاثیر نحوه  بررسی صلاحیت 
کاندیداهای انتخابات مجلس بر افزایش مشارکت مردم در این انتخابات تاکید کرد: هیچ 

جریانی نباید احساس کند که صدایی در بین کاندیداهای تعیین صلاحیت شده ندارد. 
محمدعلی وکیلی اظهار کرد: امیدوارم هیات های نظارت در شورای نگهبان به تحلیل 
وضعیت نیروی انسانی به خصوص در جریان اصلاح طلب توجه داشته باشند، چرا که جریان 
اصلاح طلب دچار انقراض نسل شده و انبان ما اینقدر پر نیست که حق انتخاب آنچنانی 
برای تعیین لیست داشته باشیم و آنچه دارایی ما بود کسانی بودند که خود را عرضه و ثبت 

نام کردند.
وی ادامه داد: انتظار است همان طور که سخنگوی شورای نگهبان بارها گفتند ملاک در 
بررسی صلاحیت ها رنگ سیاسی و عمل سیاسی افراد نباشد بلکه همان آیتم های تعیین 

سلامت اعتقاد و نگرش به خطوط قرمز نظام ملاک قرار بگیرد.
این عضو فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی گفت: امیدوارم در فصل این بی انگیزگی 
عمومی حاکم شده با انتشار لیست های تایید صلاحیت شدگان توسط هیات های نظارت 
و شورای نگهبان شاهد گام مهمی در جهت تحریک مشارکت باشیم چرا که نحوه  بررسی 

صلاحیت ها نقش بسیار موثری در میزان مشارکت و ارتقای مشارکت دارد.
اجتماعی  محبوبیت  از  که  هستند  کسانی  کرد:  تاکید  ایسنا،   با  گفت وگو  در  وکیلی 
برخوردارند و انتظار است در مورد این افراد سخت گیری جریانی نشود و اجازه بدهیم همه 
جریانات سیاسی احساس کنند با نگاه عادلانه و یکسان مورد ممیزی قرار گرفتند تا کسانی که 
از این فیلترها عبور می کنند بتوانند صدای واقعی جریانات مختلف ذیل قانون اساسی باشند.
این عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: هیچ جریانی نباید احساس کند 
از حضور در انتخابات محروم شده و مردم هم نباید احساس کنند که صدایی بین صداهای 
تایید شده ندارند. اگر همه مردم احساس کنند صدای دلخواهشان در بین صداهای تایید 

شده هست این گام مهمی در جهت افزایش مشارکت خواهد بود.

یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

کاندیداهای انتخابات در زمین دشمن بازی نکنند
یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان اینکه دشمن برای کاهش مشارکت عمومی 
مردم در انتخابات پیش روی مجلس اقداماتی را انجام می دهد، تاکید کرد: کاندیداهای 

انتخابات باید توجه کنند که در زمین دشمن بازی نکنند. 
احمد بیگدلی درباره تفاوت رقابت های سیاسی در انتخابات دوم اسفند ۹۸ با  انتخابات 
های گذشته گفت: انتخابات نماد مردم سالاری دینی کشور ما بوده و حضور مردم در این 
صحنه ها چه در انتخابات و چه در راهپیمایی های ملی همچون ۲۲ بهمن می تواند اتحاد، 

انسجام و قدرت ملت را در این شرایط حساس به نمایش بگذارد.
وی افزود: ما اکنون در حوزه مسائل داخلی، مسائل خارجی و بین المللی در حساس ترین 
مرحله قرار داریم و  باید توجه کنیم که ما در این انتخابات نیازمند مشارکت حداکثری هستیم. 

حتی یک نفر بیشتر هم پای صندوق ها حاضر شوند برای ما بسیار مثمر ثمر خواهد بود.
نماینده مردم خدابنده در مجلس در ادامه به اراده بیگانگان برای کاهش مشارکت عمومی 
در انتخابات پیش روی مجلس اشاره کرد و گفت: دشمن به دنبال اختلاف افکنی قومی و 
قبیله ای بوده تا مشارکت مردم را در این انتخابات کاهش دهد البته برخی کاندیداها خواسته و 
یا ناخواسته به این موضوع دامن می زنند. این موضوع باید برای تمامی کاندیداهای انتخابات 

مورد توجه باشد که در زمین دشمن بازی نکنند.
این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تاکید کرد: همه باید در حوزه انتخابات مطیع قانون 
باشیم. کاندیداها، مسئولان اجرایی و نظارتی انتخابات همه باید به قانون ملزم بوده و از اعمال 
نظر شخصی و یا گروهی اجتناب کنند. اگر مردم شاهد این موضوع باشند مشارکت بالاتری 

را شاهد خواهیم بود.
بیگدلی درباره اینکه فضای گرم انتخاباتی چگونه و با چه الزاماتی تشکیل خواهد شد؟ 
گفت: در این حوزه جلب اعتماد عمومی امری حائز اهمیت است. برای مثال اعتماد مردم 
به صدا و سیما مقداری مخدوش شده است. تمام حاکمیت چه نماینده و چه مسئول باید 
در جهت اعتمادسازی میان خود و مردم تلاش لازم را داشته باشد. ابتدا باید این اعتماد را 

افزایش دهیم سپس شاهد آن خواهیم بود تا مردم نیز به حرف ما توجه خواهند کرد.

 وزیر خارجه ایران در دیدار با همتای چینی خود ضمن 
قدردانی از تلاش های چین برای حفظ برجام تصریح کرد 

که ایران از حقوق و منافع قانونی خود دفاع می کند. 
»محمد جواد ظریف« در دیدار با »وانگ یی« وزیر امور 
خارجه چین ضمن تقدیر از پکن به دلیل تلاش های مهمی 
که در حفظ برجام داشته است، خلاصه ای از رایزنی هایی را 
که مقام های ایرانی با روسیه و اروپا درباره برجام داشته، به 

همتای چینی خود ارائه کرد.
ظریف ضمن مخالفت با سیاست های واشنگتن گفت: 
»ایران به حفظ ارتباطات نزدیک با چین تمایل دارد و به 
یکجانبه گرایی  مخالف  و  است  پایبند  چندجانبه گرایی 

است«.
وزیر خارجه ایران ضمن تأکید بر تعهد ایران در قبال برجام 
گفت: »ایران با جدیت از برجام محافظت می کند و از حقوق 

و منافع قانونی خود دفاع می کند«.
رئیس دستگاه دیپلماسی ایران ضمن تأکید بر اهمیت 
روابط دو کشور چین و ایران گفت: »ایران اهمیت زیادی 
برای روابط با چین قائل است و به افزایش همکاری با چین 
و تقویت مشارکت راهبردی جامع ایران و چین به سطحی 

جدید متعهد است«.
محمد جواد ظریف ادامه داد که دو کشور چین و ایران 
»در تلاش های مشترک خود برای مبارزه با یکجانبه گرایی 

و ارتقاء چندجانبه گرایی« در سال 2020 متحد هستند.
ظریف دیروز در مسکو درباره سفرش به روسیه و چین 
گفته بود: ما همکاری های خوبی با روسیه و چین داریم و 
دو همکار استراتژیک و شریک راهبردی ما هستند و این 
گفتگوها را ادامه می دهیم و البته این گفتگوها در قالب 
مشورت های مستمری است که ما داریم و این هم ادامه 

همان مشورت هاست. 
 بعید می دانم اروپا از برجام خارج شود

ظریف روز سه شنبه در پکن در پاسخ به سئوال خبرنگار 
در  ایران  بعدی  گام  شدن  برداشته  مورد  در  درپکن  ایرنا 

کاهش تعهدات برجامی و شایعه احتمال خروج اروپا از 
برجام افزود: مشکل اصلی برجام که طرف های چینی 
و روسی هم روی آن توافق دارند این است که آمریکا از آن 
خارج شده است و مزاحمت هایی هم برای دیگران ایجاد 
کرده است و به این شکل برجام را تهدید می کند. وی با 
بیان اینکه بعید می دانم اروپا از برجام خارج شوداظهار کرد 
متاسفانه اروپایی ها در طول چند سال گذشته نتوانسته اند 
مستقل از آمریکا در مورد برجام اقدامات عملی انجام دهند 

لازم است اروپایی ها اقدامات عملی در مورد برجام دهند.
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در مورد برگشت 
پذیری گام های ایران در راستای کاهش تعهدات برجامی 
یاداوری کرد در صورتی که با اقدام عملی اروپا برای ایفای 
تعهدات خودشان نه در واقع برای جبران تعهدات آمریکا، 
مواجه شویم ما هم آمادگی داریم اقداماتی که انجام دادیم را 

به تدریج به عقب برگردانیم.

روسیه و چین دو شریک راهبردی ایران هستند
وزیر خارجه ایران در ادامه از روسیه و چین به عنوان دو 
شریک نزدیک سیاسی و راهبردی ایران یاد کرد و گفت: به 
دلیل همکاری های دوجانبه، منطقه ای و بین المللی که 
میان سه کشور وجود دارد نیاز است مشورت های سیاسی 

نیز همیشه وجود داشته باشد.
ظریف در مورد نشست های خود با وزرای خارجه چین و 
روسیه افزود: امروز و دیروز با وزرای خارجه چین و رورسیه 
در مورد برجام، یکجانبه گرایی آمریکا و روش های مقابله با 

اقدامات غیر قانونی آمریکا صحبت کردیم.
وی یکی از محورهای گفت و گو با مقامات چین و روسیه را 
ضرورت تامین امنیت منطقه عنوان کرد و گفت: منطقه ما 
نیاز به همکاری دارد تنها در قالب همکاری است که امکان 
ایجاد  نه در قالب  امنیت فراهم است  و  به صلح  رسیدن 

ائتلاف های خطرناک نظامی.

ظریف در دیدار با وزیر امور خارجه چین: 

ایران با جدیت از برجام محافظت می کند 

نماینده مردم تهران در مجلس، با اعلام اینکه اصلاح طلبان در مجلس آینده حضور 
مقتدرتری دارند، گفت: وقتی التهابات فعلی بخوابد، مردم تصمیم درستی درباره 
انتخابات می گیرند و نظرشان بر رد تندروی است. مجموعه نظام هم به این ادراک رسیده 

است که برای فائق آمدن بر چالش ها باید همه جناح ها در انتخابات حضور پیدا کنند.
محمود صادقی در گفت وگویی در ارزیابی خود از ترکیب مجلس آینده اظهارداشت: 
به نظرم کماکان جامعه خطر افراط و تندروی را در عمق وجودش درک می کند. با اینکه 
عده ای گرایش به تحریم و عدم مشارکت در انتخابات دارند و نفی وجود مجلس را مطرح 
می کنند، اصولگرایان هم بر این موج سوار شده اند و سعی دارند بدنه اصلاح طلبی را به 

این سمت سوق بدهند.
روند گرایش های جامعه بر رد و نفی تندروی است

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار کرد: اخیراً در دانشگاه شریف به دانشجویان 
توصیه کردم به جای افزایش هیجان به گفته برخی، هوش هیجانی خود را بالا ببرند و بر 

هیجانات شان مسلط شوند تا به نتیجه برسند.
 نماینده مردم تهران در خانه ملت پیش بینی کرد: به نظرم مجلس آینده ترکیب متعادلی 
خواهد داشت و برخلاف تصوری که برخی سعی در القای آن دارند، اصلاح طلبان 
موضع مقتدرتری در مجلس یازدهم خواهند داشت. البته غیب گویی نباید کرد ولی روند 
گرایش های جامعه بر رد و نفی تندروی است.او ادامه داد: به نظرم مجموعه نظام نیز 
همراهی خواهد کرد، چرا که به لزوم استفاده از همه جناح های سیاسی برای فائق آمدن 
بر چالش های کشور واقف است. تصور می کنم چنین درکی در نظام تصمیم گیری در 

حال تقویت شدن است.
   رقابت جناح ها باید منصفانه باشد

صادقی ادامه داد: در این باره واقع بین هستم و بر اساس واقعیت ها معتقدم مجموعه 

عوامل تصمیم گیر نمی خواهند تجربه دولت های نهم و دهم تکرار شوند، چراکه یکدست 
شدن سیستم به هیچ وجه به نفع نظام نیست.این نماینده اصلاح طلب مجلس دهم در 
پاسخ اینکه برخی تندروها خط و نشان کشیده اند که در صورت ورود به مجلس فتیله 
دولت را پایین می کشند گفت: این حرف ها دیگر در جامعه امروزی جواب نمی دهد و 
ضدتبلیغ است؛ یعنی دیگر نسخه پیچیدن های یک شبه برای کل کشور کارساز نیست و 

جامعه نیازمند تعامل و استفاده از همه ظرفیت های سیاسی است. 
عضو فراکسیون امید مجلس تاکید کرد: همه اصلاح طلبان، اصولگرایان و ظرفیت های 
سیاسی باید در نظام تصمیم گیری کشور مشارکت و حضور جدی داشته باشند و رقابت 

باید منصفانه باشد. 
رادیکال کردن شرایط به نفع هیچ کسی نیست

 نماینده مردم تهران در مجلس دهم با گفتن اینکه وقتی التهابات و ناآرامی های فعلی 
بخوابد، مردم تصمیم منطقی و درستی درباره انتخابات می گیرند توضیح داد: مردم 
بعد از التهابات اخیر حتماً دوباره متوجه شرایط می شوند. البته اصلاح طلبان هم باید 

هوشیارتر عمل کنند و بدانند رادیکال کردن شرایط به نفع هیچ کسی نیست.
صادقی عنوان کرد: مردم آسیب هایی دیده اند و احساسات شان جریحه دار شده که 
باید آن را ترمیم کنیم، هرچند در خیلی حوزه ها غیرقابل جبران است.عضو مجمع 
نمایندگان استان تهران توضیح داد: در مجمع نمایندگان تهران تلاش کردیم برای 
دلجویی از مردم با حضور در صحنه های آسیب دیده و شهرستان های اطراف تهران 
اقداماتی صورت دهیم و با خانواده های داغدار دیدار کردیم. سعی داریم مشکلات مردم 
را از نزدیک مشاهده و با آنها صحبت کنیم.نماینده مردم تهران در مجلس در پایان گفت: 
شرمنده مردم هستیم و باید این روند را تسریع کنیم. بنابراین قول می دهیم به عهدمان با 

مردم وفادار بمانیم و امیدوارم مجلس آینده مجلس خوبی باشد.

محمود صادقی:
اصلاح طلبان در مجلس آینده حضور مقتدرتری دارند

یک عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
گفت: پیامک های ارسالی به نمایندگان سازمان یافته است 
و همه از یک نقطه ارسال می شود. یک اتاق فکر تخریب 
پشت ارسال پیامک علیه بودجه است. در کل هیچ پیامک 
مثبتی هم نمی آید، همیشه پیامک ها منفی و علیه مجلس 

و دولت است.
 غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت وگویی با اعلام 
و  تهدید  حاوی  نمایندگان  به  ارسالی  پیامک های  اینکه 
می افتد  که  اتفاقی  هر  با   : اظهارداشت  است  فحاشی 
پیامک هایی ارسال می شود و من با ارسال پیامک و اطلاع از 
نظر مردم مخالفتی ندارم، اما جالب این است که پیامک ها 
2 یا سه محتوای واحد دارند و عمدتاً تهدید و فحاشی است. 
او ادامه داد: این موضوع نشان می دهد فرستنده پیامک ها 
به دنبال ایجاد رعب و وحشت، تهمت و افترا و برچسب زدن 
است. در این پیامک ها تهدید به رأی ندادن هم می کنند. 
هیچ منطقی در این پیام ها حاکم نیست. این پیامک ها از 
یکسری شماره مشخص و با یک متن واحد ارسال می شود. 
انگار یک نفر 50 سیم کارت دستش است و تند تند پیامک 

ارسال می کند.
 این نماینده مجلس تاکید کرد: پیامک های ارسالی به 
ارسال  از یک نقطه  نمایندگان سازمان یافته است و همه 
می شود. یک اتاق فکر تخریب پشت ارسال پیامک علیه 
نمی آید.  هم  مثبتی  پیامک  هیچ  کل  در  است.  بودجه 

همیشه پیامک ها منفی و علیه مجلس و دولت است.
مگر بودجه چه چیز عجیب وغریبی دارد که تلاش می کنند 

رد شود؟
به گفته جعفرزاده این پیامک ها کارایی خود را در مجلس 
از دست داده است و نمایندگان به هوشیاری رسیده اند. 
پیامک های ارسالی به نمایندگان مجلس حاصل یک مغز 
و یک فکر است نه ده ها و صدها فکر، و نمایندگان از این 

پیامک ها تبعیت نمی کنند.
 او با انتقاد از تخریب علیه بودجه گفت: مگر بودجه این 
مملکت چه چیز عجیب وغریبی دارد که تلاش می کنند رد 
شود؟ ما سعی می کنیم در بودجه از منابع موجود حداکثر 
بهره را ببریم. دولت هم راه دیگری غیر از ارائه این بودجه 
نداشته و کار دیگری نمی توانست انجام دهد. در این شرایط 

پافشاری های زیاد معنایی ندارد.
 نایب رئیس فراکسیون مستقلین تاکید کرد: کسانی که 
بر رد لایحه بودجه اصرار دارند آیین نامه را نخوانده اند. طبق 
آیین نامه داخلی مجلس اگر بودجه رد شود، دولت ظرف 72 
ساعت باید آن را اصلاح کند و به مجلس برگرداند. اما دولت 
در این زمان چه چیزی را می تواند اصلاح کند؟ صفر تا صد 
تغییر بودجه دست مجلس است. بنابراین رد لایحه بودجه 
یک اقدام صرفاً سیاسی است نه یک اقدام مردمی. اقدام 
مردمی باید توسط کمیسیون تلفیق انجام شود. زمانی در 
بودجه تغییر اتفاق می افتد که کمیسیون تلفیق ورود کند و 

اصلاحات و تغییرات لازم را صورت دهد. 
جریان تند اصولگرایی به بدنه این جریان ضربه 

می زند
پرده  پشت  در  که  فکری  اتاق  مورد هدف  در  جعفرزاده 
ارسال پیامک به نمایندگان وجود دارد گفت: آنها تاکنون 
به دنبال کاهش مشارکت مردم در انتخابات بودند تا بتوانند 
طیف مخصوص خودشان را وارد مجلس کنند. چون در 
مشارکت حداکثری طیف منتسب به جناح حداقلی دیگر 
رأی نمی آورد. آنها فضا را به سمتی بردند که مردم را از دولت 
ناامید کنند، اما مردم از حاکمیت ناامید شدند که این نقطه 
به  آن قدر گل  این طیف  ادامه داد:  او  خطرآفرین است.  
خودی زدند که از جام مسابقات حذف شدند و این خطر 
بسیار بزرگی است. همه ما در یک کشتی نشسته ایم و این 

رسمش نبود. 
این نماینده مجلس با انتقاد از اقدامات اصولگرایان تندرو 
تاکید کرد: اصولگرایان تندرویی که به  جز خودشان کس 
دیگری را نمی توانند ببینند، پشت موضوع ارسال پیامک 
تند  جریان  همین  و  هستند  بودجه  علیه  نمایندگان  به 
اصولگرایی به جریان شریف اصولگرایی در انتخابات ضربه 
می زند. او در پایان گفت: این فرض که اصولگرایان حتماً 
در انتخابات بعدی برنده هستند محقق نمی شود. خواهید 
دید که این جریان تندرو به جریان اصولگرایی آسیب می زند. 

اینها هم خودشان را می کشند و هم دیگران را.

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی:

یک اتاق فکر تخریب پشت ارسال پیامک علیه بودجه است

می شود  گفته  این که  درباره  اسلامی  شورای  مجلس  امید  فراکسیون  عضو  یک   
اصلاح طلبان برای حضور در انتخابات به دلیل آن که بسیاری از نامزدها ی شان رد صلاحیت 
شده اند لیستی ارائه ندهند و شاید هم به طور خاموش انتخابات را تحریم کنند، گفت: 
اصلاح طلبان اعتقادشان حضور در انتخابات و ترغیب مردم برای مشارکت در جهت تغییر 

وضعیت است زیرا تنها راه حل را رأی دادن می دانند.
قاسم میرزایی نیکو با تاکید بر این که تغییر وضعیت جز با حضور پای صندوق های رأی 
رقم نمی خورد، عنوان کرد: به همین خاطر برای صندوق های رأی، در جریان اصلاحات به 
همه سفارش شد تا بروند ثبت نام کنند. وی ادامه داد: حالا اگر اصلاح طلبان که حضور در 
انتخابات برایشان مهم است و تنها راه اصلاح را در پای صندوق های رأی مشاهده می کنند،  
نیروهای موثرشان چه در شهرهای بزرگ و چه شهرهای کوچک ثبت نام کردند، رد صلاحیت 

شدند چه باید انجام دهند؟ بروند از کاندیدای اصولگرایان حمایت کنند؟
این عضو فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی افزود: اصلاح طلبان در صورت مشاهده 
رد صلاحیت باید تجزیه و تحلیل انجام دهند تا ببینند چه کنند؛ اگر لیستی داشتند مانند 
مجلس قبل معرفی کنند اگر نداشتند خب لیست ندارند، این کار به معنی تحریم خاموش 

و آشکار انتخابات نیست.

وی درباره این که گفته می شود بدون حضور اصلاح طلبان درصد مشارکت بسیار پائین 
خواهد بود به همین دلیل است که برای حضور جریان اصلاحات تلاش های زیادی می شود، 
بیان کرد: در انتخابات قطعا این حالت اتفاق نمی افتد این گمانه زنی های برای انتخاباتی 
مثل ریاست جمهوری است. میرزایی نیکو خاطرنشان کرد:  البته در حال حاضر مردم با یک 
سرخوردگی روبه رو هستند و ما با عدم اقبال آنان برای حضور در پای صندوق های رأی مواجه 

هستیم و در این امر هم هیچ شکی نیست.
وی تاکید کرد: برای این که اوضاع و احوال تغییر کند ما نیازمند یک تغییر اجتماعی خاص 
هستیم تا سرنوشت فشارهای اقتصادی که بر مردم است تغییر کند تا یکسری اتفاقاتی 
رخ دهد. نه اصلاح طلبان محکم که حدود ۲۰ الی ۲۵ درصد رای را تشکیل می دهند و 
اصولگرایان که ۱۷ الی ۱۸ درصد رای این جناح را دارا هستند آن رأی وسط جامعه را ندارند.

نماینده مردم دماوند در مجلس شورای اسلامی گفت: رأی وسط جامعه یعنی اینکه این 
طیف وسطی که از آن صحبت می شود احساس کند می تواند در سرنوشت خودش تغییر 
ایجاد کند.به طور مثال تا روزهای آخر آقای ناطق نوری رئیس جمهور بود اما هفته آخر ورق 
برگشت وی تاکید کرد: امیدوارم که همه چیز به مردم سپرده شود زیرا آنان به قدری هوشمند 

و رشد فکری و سیاسی دارند که می توانند به راحتی تصمیم بگیرند.

میرزایی نیکو عضو فراکسیون امید: 

لیست ندادن اصلاح طلبان برای انتخابات به معنی تحریم نیست 

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب ، درباره اظهارنظر اخیر 
رئیس جمهور گفت: به نظر من آقای روحانی بعد از دی 
این بحران  و  ماه 96 شدیدا دچار بحران تحلیل شده 
این دو سال گفتارهای  را وادار کرده در  ایشان  تحلیل 
بحران زده ای نظیر همین اظهارنظر دیروز داشته باشد. 
در حالی که انتظارات جامعه و وعده های انتخاباتی رئیس 

جمهور هیچ ارتباطی با شرایط تحریم ها ندارد.
عبدالله ناصری در گفت و گویی اظهارداشت :انتصاب 
این وزیر کشور و انتخاب چنین هیأت های اجرایی برای 
بررسی صلاحیت های اشخاص در انتخابات، همچنین 
نحوه پیگیری حقوق شهروندی و انتصاب برخی مدیران 
در استان ها عملا هیچ ربطی به شرایط جنگی یا تحریم 
ندارد. امروز همه انتقادها به آقای روحانی از این ناحیه 

است که بخش عظیمی از ساختار مدیریتی که ایشان در 
قوه مجریه به ویژه از سال 96 به بعد شکل داده با وعده 

های انتخاباتی اش همخوانی ندارد.
ناصری ادامه داد: پیگیری مسأله حصر یا پرونده مربوط 
ندارد.  تحریم  و  به شرایط جنگ  ارتباطی  به سال 88 
بنابراین هیچ کس این موضوع را از آقای روحانی قبول 
نمی کند، بلکه انتقادات جامعه مدنی علیه فرافکنی های 

ایشان را تقویت خواهد کرد.
 وی بیان کرد: به نظرم آقای روحانی آنقدر از لحاظ 
روحی در مضیقه بوده و شرمنده جامعه رأی خود است 
که برای تشفی خاطر مردم و حتی آرام کردن خودش 
این حرف ها را می زند. وجه دیگرش این است که ایشان 
با زدن این حرف ها، یک نوع فرافکنی و توجیه عملکرد 

خودش را مدنظر داشته باشد. وگرنه همه می دانند که 
وعده های انتخاباتی ایشان ارتباطی با شرایط جنگ و 

تحریم ندارد.
عبدالله ناصری در پایان گفت: توصیه من در وقایع 
اواخر آبان به آقای روحانی، استعفا بود. اما الان از آنجا که 
معتقدم زمان طلایی برای استعفاء گذشته، تنها توصیه ام 
به ایشان یک انقلاب مدیریتی یا انقلابی در انتصاباتش 
است که حتی اگر لازم باشد هیأت دولتی تازه با رای 
اعتمادی جدید روی کار بیاورد و مدیران و استانداران 
خود را مطابق آنچه خیرخواهان از سال 92 به ایشان 
پیشنهاد می دادند، تغییر دهد. آقای روحانی باید حداقل 
در یک سال و نیم باقیمانده از دولتش یک تحول اساسی 

در باور خود و تلقی مردم نسبت به دولتش ایجاد کند.

دیدگاه عبدالله ناصری در مورد سخنان اخیر روحانی:

 وعده های انتخاباتی ربطی به تحریم ها ندارد 

مصطفی داننده*



3چهار شنبه -یازدهم دی ماه 1398-    سال بیست  و دوم -   شماره 4953

پوستی درخشان و موی زیبا با ماسک کدو حلوایی

 خوراکی زمستانی که یبوست را از بین می برد 

به عقیده بسیاری از متخصصان تغذیه استفاده از ماسک کدو حلوایی باعث شفاف شدن 
پوست انسان می شود. 

کدوتنبل یا کدوحلوایی یک میوه زمستانی است که نخستین بار در آمریکای شمالی پدید 
آمد. این میوه یک منبع بسیار عالی برای تامین ویتامین A، ویتامین C، ویتامینB، آنتی 
اکسیدان، فولات، نیاسین، پریدوکسین، پانتونتیک اسید، ریبوفلاوین، ویتامینE، ویتامین

B۶، تیامین، آهن، مس، پتاسیم، کلسیم، فیبر و فسفر است.
فولات موجود در کدو حلوایی یک تغذیه مناسب و کامل برای مادران باردار و پتاسیم 
موجود در آن برای رشد سالم جنین داخل رحم مناسب است حتی به عقیده بسیاری از 
متخصصان پوست استفاده از ماسک آن برای شفاف کردن پوست و زیبایی توصیه می شود. 
همچنین متخصصان تغذیه در آمریکا مدعی شدند که مصرف کدوحلوایی باعث افزایش 

طول عمر در انسان ها می شود.
زیبایی پوست با ماسک کدوحلوایی

آنتی اکسیدان های موجود در کدوحلوایی باعث از بین بردن سلول های مرده و شفاف 
تر شدن پوست صورت می شود و به علت داشتن ویتامینA  در خود به تولید سلول های 

پوستی جدید و جوان تر کردن بافت های پوست کمک زیادی می کند.
عصاره کدوحلوایی، کرم ضد آفتاب طبیعی

بتاکاروتن موجود در میوه جات و سبزیجات نارنجی رنگ مخصوصا کدو حلوایی پوست 
را در برابر تششعات ماوراء بنفش محافظت می کند و مصرف عصاره آن همانند کرم ضد 

آفتاب به طور روزانه پوست را در برابر آلودگی هوا، دود سیگار و نور خورشید حفظ می کند.
ماسک کدوحلوایی برای پوست های چرب

ترکیب یک قاشق سوپ خوری کدوتنبل با یک قاشق چای خوری سرکه سیب و گذاشتن 
آن به مدت ۳۰ دقیقه روی پوست می تواند در از بین بردن چربی های اضافی پوست انسان 

کمک زیادی کند.
ماسک کدوحلوایی برای پوست های خشک

از ترکیب دو قاشق چای خوری پخته شده کدوحلوایی، نصف قاشق چای خوری عسل، 
یک قاشق چای خوری شیر و یک قاشق چای خوری خامه غلیط مخلوطی حاصل می شود 
که شما می توانید به مدت ۱۰ الی ۱۵ دقیقه آن را روی پوست صورت خود به غیر از نواحی 
چشم ها قرار دهید و بعد از آن پوست صورت خود را با آب گرم بشویید تا شاهد پوستی 

شفاف و درخشان باشید.
درمان چروک های صورت با کدو حلوایی

بتاکتروتن و ویتامین C موجود در کدوتنبل به علت آنتی اکسیدان های قوی و مغذی از 
بروز چین و چروک و سرطان پوست پیشگیری می کند و می تواند باعث تقویت بافت های 

پوست صورت شود.
رفع لکه و جوش  با ماسک کدوحلوایی

یک قاشق سوپ خوری کدوتنبل، یک قاشق چای خوری عسل، یک قاشق چای خوری 
لیمو و یک قاشق چای خوری روغن های حاوی ویتامین E را با هم مخلوط کنید و اجازه 
دهید به مدت ۳۰ دقیقه روی پوست شما باقی بماند و سپس با آب ولرم آن را بشویید تا 

شاهد از بین رفتن لکه های سیاه و جوش ها روی پوست خود باشید.
کدوحلوایی برای درمان آکنه

از آنجایی که کدوحلوایی حاوی ویتامین های B، نیاسین، ریبوفلاوین، B۶ و اسید فولیک 
است، مصرف آن باعث جریان گردش خون در نواحی صورت و بازسازی سلول های مرده 

پوست می شود و می تواند در از بین بردن آکنه نقش مفیدی ایفا کند.
فواید کدو تنبل برای تقویت مو

یکی از مهم ترین عوامل تقویت رشد مو مصرف پتاسم بوده و کدو حلوایی یک منبع 
مناسب برای تامین پتاسیم در بدن است که می تواند نقش بسیار موثری در ترویج موهای 
سالم ایفا کند. در صورت خشک بودن جنس موهایتان می توانید با استفاده از کدوتنبل 
یک نرم کننده عالی برای موهایتان درست کنید. برای انجام این کار می توانید دو فنجان 
کدو تنبل پخته شده، یک قاشق سوپ خوری روغن نارگیل، یک قاشق سوپ خوری عسل و 
یک قاشق سوپ خوری ماست را با هم ترکیب کنید و با پوشیدن یک کلاه حمام پلاستیکی 

آن را به مدت ۱۵ دقیقه روی سر خود نگهدارید.
خواص درمانی و دارویی کدو حلوایی

کدو تنبل به علت مقدار زیادی کاروتنوئید و آنتی اکسیدان در خود می تواند به میزان ۳۰ 
درصد از بروز انواع سرطان ها در خود پیشگیری کند. از دیگر خواص مصرف کدوحلوایی 
می توان به کاهش تب، بهبود یبوست، تنظیم گردش خون، کاهش استرس، تقویت 

سیستم گوارش و کاهش سردرد اشاره کرد.
فواید تخم کدوحلوایی را بشناسید

تخم کدوحلوایی به علت وجود اسیدهای چرب امگا سه در خود باعث تقویت مغز، تقویت 
تراکم استخوان ها، کاهش استرس و از بین بردن چین و چروک در صورت افراد می شود.

نتایج پژوهش های دانشگاهی حاکیست

زنجبیل، نابودگر تومورهای مغزی
گلیوبلاستوما یا GBM، رایج ترین تومور بدخیم مغزی در افراد بزرگسال است و در بین 
انواع سرطان ها نسبت به شیمی درمانی و پرتودرمانی مقاوم تر است. محققان کشورمان 
برای غلبه بر این تومور سخت جان، دست به دامان زنجبیل به عنوان یک گیاه دارویی مؤثر 

شده اند. 
به گزارش ایسنا، درمان گلیوما به میزان زیادی به علت بدخیمی، سرعت پیشرفت و 
مقاومت بالا نسبت به داروهای ضد سرطانی مشکل است. همچنین به علت وجود سد 
خونی– مغزی که دسترسی دارو را به محل تومور محدود می کند و سمیت عصبی ایجادشده 
توسط عوامل درمانی که دوزهای مصرفی داروها را محدود می سازد، درمان گلیوما اغلب 
توسط داروهای ضد سرطانی رایج با مشکل روبرو می شود، به طوری که نرخ بقای این 

بیماران بین دوازده تا پانزده ماه بعد از تشخیص اولیه است.
متخصصان می گویند سرطان مغز، معمولی ترین علت مرگ به دلیل سرطان در افراد 
۴۰ سال به بالا است. درواقع، تومورهای مغزی همراه با سرطان پانکراس از مشکل ترین 

سرطان های انسانی محسوب می شوند. 
لذا با توجه به مقاومت بالای تومور گلیوبالستوم به شیمی درمانی و رادیوتراپی و عملی 
نبودن برداشت کامل تومور توسط جراحی به دلیل ماهیت تهاجمی آن، امروزه توجه و 
نگرش جدیدی برای کمک به درمان این بیماری با استفاده از گیاهان دارویی که طبعاً 
دارای عوارض کمتری هستند، ایجاد شده است و در این راستا، یکی از گیاهانی که اخیراً 

به عنوان یک گزینه درمانی مورد توجه واقع شده است، گیاه زنجبیل است.
در همین رابطه، محققانی از دانشگاه آزاد اسلامی دامغان با همکاری دانشگاه علوم 
پزشکی لرستان، یک مطالعه تحقیقاتی را انجام داده اند که در آن اثر ضد توموری عصاره 

زنجبیل بر روی رده سلول های گلیومای C۶ مورد بررسی واقع شده است.
در این پژوهش، محققان عصاره هیدروالکلی زنجبیل را تهیه کرده و پس از کشت و 
تکثیر سلول های گلیومای C۶، آن ها را در معرض غلظت های ۱۰۰ تا ۱۰۰۰ میکروگرم در 
میلی لیتر از این عصاره بـه مـدت ۲۴، ۴۸ و ۷۲ ساعت قرار دادند و سپس نتایج را به صورت 

آماری تجزیه وتحلیل کردند.
نتایج این بررسی ها نشان داد که عصاره هیدروالکلی زنجبیل می تواند به صورت وابسته 
به دوز و زمان، موجب مهار رشد سلول های سرطانی مغز شود و به همین دلیل، می توان 

احتمال مؤثر بودن آن را در درمان تومورهای مغزی مطرح کرد.
در این خصوص، عبدالحسین شیروی، محقق گروه زیست شناسی دانشگاه آزاد اسلامی 
 Zingiber دامغان و سایر همکارانش در این تحقیق می گویند: »زنجبیل گیاهی با نام علمی
officinale است و در سال ۱۹۴۵ برای اولین بار ساختار شیمیایی مواد تشکیل دهنده 
آن شناسایی شد. بر اساس تحقیقات انجام شده، این مواد دارای اثرات آنتی اکسیدانی و 

حفاظت عصبی هستند«.
آن ها می افزایند: »بیش از ۵۰ نوع آنتی اکسیدان از ریزوم یا ساقه زیرزمینی زنجبیل 
جدا شده است و ماده ای به نام gingerol-۶ عمده ترین آن ها است که دارای مزه ای تند 
و خاصیت آنتی اکسیدانی قابل توجه است. این ترکیب و به طورکلی تمام ترکیباتی که دارای 
خواص ضدالتهابی یـا آنتی اکسیدانی هستند، می توانند به عنوان عامل ضد سرطانی در 

نظر گرفته شوند«.
اثر  زنجبیل  ریزوم  از  تهیه شده  الکلی  این مطالعه مشخص شد که عصاره هیدرو  در 

کشندگی بـر سلول های گلیومای C۶ داشــته است.
شیروی و همکارانش که یافته های فنی این کار پژوهشی را در نشریه علمی پژوهشی 
»یافته« به چاپ رسانده اند، اعتقاد دارند: »این نتیجه در یک راستا با نتایج قبلی است که 
نشان داده اند عصاره الکی زنجبیل می تواند موجب اثرات نابودگرانه علیه رده سلول های 
سرطان کبدی باشد.  به همین دلیل، استفاده از زنجبیل می تواند برای درمان تومورهای 
مغزی پیشنهاد داده شود، هرچند مطالعات بیشتری برای اثبات قوی تر این موضوع و 

همچنین شناخت نحوه تأثیر این ماده بر سلول های توموری لازم اسـت«.
شایان ذکر است نشریه علمی پژوهشی »یافته« که به صورت فصل نامه و چهار شماره در 
سال منتشر می شود، متعلق به دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی لرستان 

است.

سلامت 

در  صبحانه  نخوردن  و  خوردن  گفت:  تغذیه  متخصص 
و  قندی  مواد  مصرف  به  فرد  تمایل  و  خون  قند  وضعیت 

شیرینی ها در طول روز بسیار تاثیرگذار است. 
صبحانه  نخوردن  عوارض  درباره  زاده  قلی  خدا  فرزانه 
اظهارکرد: صبحانه یکی از مهمترین و اصلی ترین وعده 
های غذایی در روز است. خوردن صبحانه فواید بسیار زیادی 
دارد. ثابت شده است که خوردن صبحانهباعث کاهش وزن و 
تنظیم متابولیسم بدن می شود. کسانی که از خوردن صبحانه 
امتناع می کنند انتخاب های ناسالم تری برای وعده ناهار 
دارند، بیشتر غذا می خورند و کالری دریافتی شان در وعده 
بعدی افزایش پیدا می کند. مطالعات بدست آمده نشان می 
دهد چاقی در افرادی که صبحانه نمی خورند، ۴ برابر بیشتر 

از افرادی است که به طور منظم صبحانه می خورند.
او در ادامه افزود: خوردن و نخوردن صبحانه در وضعیت 
قند خون و تمایل فرد به مواد قندی و شیرینی ها در طول 
روز بسیار تاثیر گذار است. خوردن صبحانه باعث عملکرد 
بهتر مغز مخصوصا در دانش آموزان می شود و میزان تمرکز 
را بهبود می بخشد. صبحانه باعث حفظ انرژی در طول روز 

می شود.
متخصص تغذیه گفت: کسانی که مشکل یبوست دارند 

این  این  آنها در رفع  به  وعده صبحانه کمک بسیار زیادی 
تحریک  باعث  صبحانه  که  صورت  بدین  می کند،  مشکل 
نتیجه  در  و  آن  حرکت  افزایش  و  روده  میانتریک  اعصاب 

احساس دفع می شود. صبحانه خوردن باعث بهبود خلق و 
خو و پیشگیری از فشار خون بالا، ناراحتی های قلبی، دیابت 
در طولانی مدت و تنظیم اشتها هم خواهد شد و جذب مواد 

غذایی را در بدن افزایش می دهد، افرادی که صبحانه سالم 
می خورند جذب چربی در بدنشان کم تر و جذب ویتامین ها و 

مواد معدنی بیشتر می شود.
عوارض صبحانه نخوردن 

او تصریح کرد: افراد با الگوی غذایی خوب روحیه خوبی هم 
دارند. افرادی که اغلب صبحانه شان را نمی خورند، روحیه 
نوسان داری را تجربه خواهند کرد که این مسئله به خاطر قند 

خون پایین  و یکی از عوارض جانبی نخوردن صبحانه است.
برای  اغلب  معده  ورم  یا  گاستریت  زاده گفت:  قلی  خدا 
افرادی رخ می دهد که صبحانه نمی خورند، گاستریت ناشی 
از گازی است که به طور مداوم توسط معده تولید می شود. 
صبح شکم ما به کار خود ادامه می دهد، اگرچه هیچ ورودی 
غذایی در آن وجود ندارد. در نتیجه، ما احساس می کنیم که 
شکممان در حال چرخش است و این حالت را گاستریت می 

نامند.
متخصص تغذیه افزود: در نوجوانان، نخوردن صبحانه نه 
تنها عملکرد مغز آن ها را کاهش می دهد، بلکه آن ها را وادار 
می کند تا وقتی بزرگ شدند از سندروم متابولیسم رنج ببرند. 
سندرم متابولیسم اختلالی است که خطر ابتلا به بیماری 

های قلبی عروقی و دیابت را بیشتر می کند.

معمولا دارو های اشتهاآور نوعی آنتی هیستامین هستند که یکی از تأثیرات آن ها 
افزایش اشتها است. 

گاهی اوقات کودکان میل به خوردن غذا و سایر مواد خوراکی ندارند و همین امر موجب 
از دست دادن وزن و ضعیف شدن آن ها می شود که این موضوع مادران را بسیار نگران 

می کند.
اثرات دارو های اشتها آور 

معمولا دارو های اشتها آور نوعی آنتی هیستامین هستند که یکی از تأثیرات آن ها 
افزایش اشتها است. برای مثال داروی آنتی هیستامین و ضد آلرژی سیپروهپتادین، 
دارو هایی است که برای درمان آلرژی های غذایی، فصلی، خفیف پوستی، و آلرژی های 

مربوط به خون و پلاسما تجویز می شود.
مورد  اشتها  افزایش  برای  که  است  دارو هایی  معروف ترین  از  یکی  سیپروهپتادین 

استفاده قرار می گیرد، در حالی که تأثیر آن بر اشتها تنها یکی از فواید این دارو است.
فرزانه خدا قلی زاده متخصص تغذیه درباره تاثیرات داروهای کم اشتهایی بر سلامت 
کودکان اظهار کرد: کودکان برای حفظ حیات، نیاز دارند غذا بخورند و این یک نیاز 
طبیعی است مگر آن که کودک به دلایلی دچار بی اشتهایی شده باشد.  مادران جوان 
بین بی اشتهایی و عدم نیاز به غذا در کودک تفاوت قائل نمی شوند و همین مساله باعث 

می شود مدام دنبال راه حلی برای افزایش اشتهای فرزند خود باشند.
او در ادامه افزود: در سال اول، رشد کودک بسیار سریع اتفاق می افتد، به گونه ای که در 
پایان ۳ سالگی وزن کودک به ۳ برابر وزن هنگام تولدش می رسد و قدش هم بین ۲۵ تا 
۳۰ سانتی متر رشد می کند، اما در سال دوم، رشد کودک به نصف این میزان می رسد و 
در سال سوم، رشد قدی و وزنی سرعت زیادی ندارد. در حقیقت بعد از ۳ سالگی فرآیند 
رشد به گونه ای است که اگر کودک در سال ۸ سانتی متر قد کشید و ۲ تا ۳ کیلوگرم وزش 

بالا رفت، عالی ترین رشد را داشته است.
متخصص تغذیه بیان کرد: متاسفانه بسیاری از مادران به زور یا با دادن پاداش یا 
التماس یا شیوه های نادرست دیگر، بچه را وادار به خوردن غذا می کنند، در حالی که با 
این کار سیستم طبیعی رفع نیاز کودک را به هم می ریزند و کودک از غذا خوردن متنفر 
می شود یا خاطره بدی از غذا خوردن در ذهنش باقی می ماند. برخی از مادران نیز برای 
آنکه اشتهای کودکشان را زیاد کنند، انواع مکمل های مولتی ویتامین را به کودکشان 

می خورانند یا به او شربت اشتهاآور می دهند.
خدا قلی زاده گفت: باید خانواده ها بدانند مولتی ویتامین ها خواص مواد غذایی 
طبیعی را ندارند، بنابراین خیلی به آن ها اعتماد نکنند و خودسرانه به کودکشان مکمل 
ندهند. از سوی دیگر، شربت های اشتهاآور گیاهی که در عطاری ها موجود است را هم 
نباید خودسرانه مورد مصرف قرار دهند، زیرا از مواد غیرمجازی مانند کورتون که چاق 

کننده است استفاده می کنند و قطعا عوارضی را برای کودک به وجود می آورند.
او تصریح کرد: بی اشتهایی ممکن است ناشی از یک بیماری باشد که تشخیص آن با 
پزشک است. یکی از عوامل کم اشتهایی، کم خونی و فقر آهن است. همچنین کمبود 

روی و ویتامین، کم خونی و فقر آهن از عوامل کم اشتهایی هستند. همچنین کمبود روی 
و ویتامین D۳ نیز می تواند باعث کم اشتهایی در کودکان شود.

خدا قلی زاده در ادامه افزود: بی اشتهایی ممکن است ناشی از عفونت یا حتی دندان 
درآوردن، اسهال و حتی تب نیز باشد. نکته مهم تر اینکه میزان اشتها به عوامل ژنتیکی 

نیز بستگی دارد، در نتیجه نباید کودک را با بچه های دیگر در این زمینه مقایسه کرد.
عوارض داروهای اشتها آور

او درباره عوارض داروهای اشتها آور بیان کرد: سیپروهپتادین بر دستگاه اعصاب 
مرکزی اثر می گذارد و باعث بروز عوارض خطرناک متعددی می شود. عوارض دارو های 
اشتها آور بر سلامت کودکان مانند گیجی، خواب آلودگی، نداشتن تمرکز، نخوابیدن 
کودک به علت هیجان زیاد، بی قراری، تپش قلب، کاهش فشار خون، اثر بر عملکرد 
کبد، اسهال، یبوست و استفراغ است.  حتی مصرف بیش از اندازه آن موجب بروز 
مسمومیت، اختلال دفع ادرار و کاهش هشدار های مغزی نیز می تواند از دیگر عوارض 
این دارو ها باشد. مصرف زیاد این دارو در کودکان می تواند منجر به توهم، مشکل های 

قلبی، ریوی، و حتی مرگ شود.
متخصص تغذیه گفت: تشخیص علت  بی اشتهایی در کودکان  بسیار ضروری است. 
زیرا اگر کودک به یک عفونت ادراری ساده مبتلا شده باشد، حتی استفاده از دارو های 
اشتها آور گیاهی می تواند علائم بیماری را پنهان کند. در این صورت ممکن است روند 
تشخیص بیماری در کودک عقب بیفتد و زمانی خانواده متوجه بیماری خواهند شد که 

بسیار دیر شده است.
او  تصریح کرد: خانواده نباید مشاهدات و نظرات اطرافیان را در روند رشد کودکان خود 
دخالت دهند. بلکه باید به جدول منحنی تغذیه کودک توجه کنند  که اگر سیر صعودی 
داشته باشد، به آن معناست که کودکشان سوء تغذیه ندارند. ولی اگر روند نزولی پیدا 

کند، باید حتما کودک را نزد پزشک برده تا علت این روند نزولی برایشان مشخص شود.
خدا قلی زاده  درباره اشتباهات مادران در غذا دادن به کودک بیان کرد:  متاسفانه 
بسیاری از مادران به زور، با دادن پاداش یا شیوه های نادرست دیگر، بچه خود  را وادار به 
خوردن غذا می کنند. با این کار سیستم طبیعی رفع نیاز کودک را به هم می ریزند و کودک 
از غذا خوردن متنفر می شود یا خاطره بدی از آن در ذهنش باقی می ماند. برخی دیگر از 
مادران نیز برای افزایش اشتهای کودک، انواع مکمل های مولتی ویتامین یا شربت های 

اشتها آور به خورد کودک خود  می دهند.
دارو های اشتهاآور گیاهی چه عملکردی بر بدن کودک دارد؟

دارو های گیاهی اشتهاآور که عمدتا در کودکان مورد استفاده قرار می گیرند، معمولا 
عصاره ای از گیاهان یا میوه هاست؛ مانند عصاره انار که تاثیر سوئی روی کودک ندارد 
و عملکردش مثل این است که شما یک ماده ترش به کودکتان بدهید که قطعا بعد از 
آن بچه احساس گرسنگی می کند. ساده ترین و بی خطرترین خوراکی سودمند همان 
آب است، اما اگر آب را هم زیاد و بی رویه مصرف کنیم، باعث می شود تمام املاح و مواد 
ضروری بدن رقیق و از بدن دفع شوند، بنابراین مصرف هر دارو و حتی ماده غذایی باید 

به اندازه باشد. مصرف خودسرانه و طولانی مدت این دارو ها اصلا توصیه نمی شود و باید 
حتما برای مصرفشان با پزشک مشورت کنید.

خدیجه رحمانی متخصص تغذیه درباره کم اشتهایی کودکان اظهار کرد: مواد مغذی 
که بر روی اشتها اثر میگذارند ویتامین های b۱ است که بیشترین تاثیر را در این موضوع 
دارد. مواد معدنی مانند روی علاوه بر این که بر اشتها اثر می گذارند می توانند روی 

توانایی چشایی کودکان هم اثر بگذارند.
ازترکیب  خانواده ها  است  بهتر  کودکان  اشتهایی  کم  هنگام  افزود:  ادامه  در  او 
ویتامین های گروه b به همراه روی برای افزایش اشتها آنها استفاده کنند، البته برای 

افزایش اشتها بهتر است کودکان ابتدای صبح ورزش کنند.
رحمانی درباره مدت زمان مصرف داروهای اشتها آور بیان کرد: مدت زمان مصرف 
دارو ها اهمیت زیادی دارد و قطعا این داروها، چون بر دیگر ارگان های بدن نیز تاثیر 
می گذارند، مصرف طولانی مدت آن ها اصلا توصیه نمی شود، اما نکته مهم تر این است 
که بی اشتهایی می تواند علت های مختلفی داشته باشد از جمله بیماری های عفونی 
مثل یک عفونت ادراری ساده، خانواده ها با خوراندن شربت اشتها حتی گیاهی به 
کودکشان در واقع علامت یک بیماری را پنهان می کنند. البته ممکن است بی اشتهایی 
ناشی از بیماری هورمونی هم باشد و در این صورت رشد بچه دچار مشکل شود. حتی 

بیماری تیروئید، دیابت و کم خونی نیز همگی روی اشتها تاثیر می گذارند.
متخصص تغذیه گفت: اگر والدین خودسرانه این دارو ها را به کودکشان بدهند بدون 
آنکه علت بی اشتهایی را بررسی کنند، ممکن است روند درمان بیماری کودکشان 
را به تعویق بیندازد و زمانی متوجه شوند که خیلی دیر شده است. باید بدانید مولتی 
ویتامین ها خواص مواد غذایی طبیعی را ندارند، بنابراین خیلی به آن ها اعتماد نکنید 
و خودسرانه به کودکتان مکمل ندهید. از سوی دیگر، شربت های اشتها آور گیاهی را 
که در عطاری ها موجود است هم نباید خودسرانه مصرف کرد، چون از مواد غیرمجازی 
مانند کورتون که چاق کننده است استفاده می کنند و قطعا عوارضی را برای کودک به 

وجود می آورند.
علی فاطمی متخصص داروشناسی و نایب رئیس انجمن داروسازان ایران درباره مفید یا 
زیان بار بودن داروهای اشتها آور اظهار کرد: بی میلی کودک به غذا، یکی از نگرانی های 
رایج بسیاری از والدین است. در بعضی موارد، این حالت ممکن است با احساس تهوع 

قبل از غذا خوردن نیز همراه باشد.
او افزود: بی اشتهایی فقط مختص کودکان نیست و ممکن است بزرگسالان هم به آن 
دچار شوند. چنانچه بی اشتهائی بیش از دو روز طول بکشد، بهتر است که با مراجعه 
به پزشک، علت آن شناسایی شود . در بزرگسالان فشارهای عصبی، بارداری، ابتلا به 
بعضی عفونت ها و همینطور ابتلا به بیماریهای سخت و مزمن ممکن است علت اصلی 

بی اشتهایی باشد.
فاطمی تصریح کرد: در طب سنتی، داروهای گیاهی بسیاری برای درمان بی اشتهایی 
معرفی شده است که از آنها می توان به کنگر فرنگی، کاسنی، آویشن، شنبلیله، رازیانه، 
هویج، جو، سویا و نخود اشاره کرد. خوشبختانه امروزه این گیاهان دارویی با روش های 
علمی شناسایی، جمع آوری و عصاره گیری شده و به منظور سهولت مصرف ما، توسط 
شرکت های داروسازی به شکل های دارویی رایج )معمولا شربت( ساخته می شوند که از 

آنها می توان برای افزایش اشتهای کودک بهره گرفت.
متخصص داروشناس بیان کرد: متاسفانه گاهی مشاهده می شود که بعضی عطاری 
ها از اعتماد مردم به گیاهان دارویی سوء استفاده می کنند و برای جلب رضایت مشتری، 
به طور غیر مجاز به آن داروی شیمیایی اضافه می کنند. یکی از معروف ترین این داروها 
سیپروهپتادین است که چنانچه به صورت نابجا و به میزانی بیش از دوز مجاز مصرف 
شود می تواند عوارض زیادی از جمله: تحریک پذیری، خواب آلودگی، سردرد، کسالت 
و بی حالی، آشفتگی، توهمات بینایی، افت فشار خون و تپش قلب را به همراه داشته 

باشد.
او در ادامه افزود: این دارو باید توسط پزشک برای درمان بی اشتهایی تجویز شود. در 
این مواقع داروی سیپروهپتادین در کنار رفتاردرمانی و افزایش مهارت کودک برای غذا 
خوردن مورد استفاده قرار می گیرد. این دارو استفراغ  را کاهش می دهد و تحمل معده 

را برای پذیرش حجم بیشتری از غذا افزایش می دهد.
فاطمی گفت: اصلی ترین عارضه جانبی این دارو خواب آلودگی است که البته این 
عارضه برای کودکانی که الگوی خواب نامنظمی دارند می تواند مفید باشد. به همین 
دلیل توصیه می شود تا این دارو شب هنگام و قبل از خواب مصرف شود. خشکی دهان، 
تاری دید، غلیظ شدن ترشحات برونش ازدیگر عوارض شایع این دارو محسوب می شود.
او بیان کرد: در مجموع لازم است تا مصرف هر دارویی از جمله داروهای افزایش اشتها، 
زیر نظر پزشک صورت گیرد و خرید داروهای گیاهی فقط از داروخانه ها انجام شود تا به 

عدم آلودگی آنها به داروهای شیمیایی مطمئن شویم.

هشدار؛ صبحانه نخورید چاق می شوید 

شربت های اشتهاآوری که با جان کودکان بازی می کنند 

برای حفظ فشار خون در محدوده سالم باید برخی مواد غذایی 
خاص از وعده های غذایی روزانه حذف یا مصرف آنها بسیار محدود 

شود. 
مطالعه ای جدید بر شواهدی که نشان می دهند رژیم غذایی دش 
)DASH( یا رویکرد غذایی برای توقف پرفشاری خون می تواند به 
کاهش خطر فشار خون بالا کمک کند، افزوده است. پژوهشگران 
دریافتند که دنبال کردن این رژیم غذایی حتی به بزرگسالان زیر ۷۵ 

سال کمک می کند تا از نارسایی قلبیجلوگیری کنند.
 American نشریه  در  که  ای  مطالعه  دیلی،  "مدیکال  از  نقل  به 
Journal of Preventive Medicine منتشر شد، به تجزیه و تحلیل 
داده های بیش از ۴,۵۰۰ نفر اقدام کرده است. پژوهشگران برای بیش از ۱۳ سال شرایط شرکت کنندگان را دنبال کردند تا چگونگی تاثیر 

رژیم غذایی دش بر فشار خون آنها را بررسی کنند.
رژیم غذایی دش بر مصرف میوه ها، سبزیجات، مغزدانه ها، غلات کامل، مرغ، ماهی و محصولات لبنی کم چرب متمرکز است. این مطالعه 
بیان می کند که برای حفظ فشار خون در محدوده سالم باید برخی مواد غذایی خاص از وعده های غذایی روزانه حذف یا مصرف آنها بسیار 

محدود شود.
به گفته پژوهشگران، نمک، گوشت قرمز، و غذاها و نوشیدنی های شیرین شده با شکر می توانند آثار مثبت رژیم غذایی دش را از بین ببرند. 

این رژیم غذایی کاهش مصرف خامه پر چرب و نوشیدنی های الکلی را نیز توصیه می کند.
سدیم یکی از پر مصرف ترین گزینه ها در فهرست موادی است که باید تا حد امکان از آن پرهیز کرد.افراد باید زمانی که خارج از خانه غذا می 

خورند به ارزش تغذیه ای یا مواد تشکیل دهنده وعده های غذایی خود توجه داشته باشند.
به عنوان مثال، بیش از ۷۵ درصد سدیم مصرفی آمریکایی ها در روز از غذاهای فرآوری شده و غذاهای رستورانی سرچشمه می گیرد.

به گفته مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری آمریکا، سدیم بیش از حد می تواند فشار خون و خطر بیماری قلبی و سکته مغزی را افزایش دهد.
نوشیدنی های حاوی شیرین کننده های مصنوعی یکی دیگر از خوراکی پر مصرف مرتبط با سکته مغزی است. مطالعه ای در سال ۲۰۱۵ 
نشان داد خطر ابتلا به مشکلات قلبی عروقی در زنان مسن که دو یا تعداد بیشتری نوشابه رژیمی در روز مصرف می کردند ۳۰ درصد بیشتر 
بود. در مطالعه اخیر پژوهشگران دریافتند که فواید سلامت رژیم غذایی دش به بهبود سلامت قلب نیز کمک می کند. در همین راستا، افرادی 

که از غذاهای بالقوه مضر پرهیز می کردند احتمال کمتری داشت از نارسایی قلبی و پرفشاری خون به طور همزمان رنج ببرند.

هشدار خوراکی برای فشار خون 
یک محقق و پژوهشگر طب سنتی گفت:میوه به خواص فوق 

العاده ایی دارد که چای آن اعصاب را آرام می کند. 
داود حاج محمد خانی، محقق و پژوهشگر طب سنتی در 
گفت وگو با خبرنگار اظهار کرد:میوه بِه را باید زمانی که کاملا 
بپرهیزیم،  آن  نارس  خوردن  از  و  کنید  مصرف  باشد  رسیده 
بِه ترش دارای  بِه شیرین دارای طبیعت معتدل و  همچنین 

طبیعتی سرد و خشک است.
این محقق و پژوهشگر طب سنتی افزود:افراد برای درمان 
حالت تهوع و استفراغ خود می توانند بِه را رنده و آب آن را قبل یا 

حین غذا خوردن مفید است.
حاج محمد خانی گفت: بانوان در ایام بارداری می توانند یک قاشق آب بِه و کمی زنجبیل را مخلوط و روزانه دو الی سه بار میل کنند، 

همچنین می توانند بِه را رنده و برقفسه سینه ضماد کنند.
او تصریح کرد: افراد برای تقویت قلب و آرامش اعصاب خود می توانند میوه خشک شده بِه ، سیب و گلابی را با هم یا جداگانه دم 

کنند و به جای چای استفاده کنند.
حاج محمد خانی ادامه داد:افراد برای درمان بی خوابی خود می توانند بِه خشک شده را چند ساعت در عرق بهار نارنج بخیسانند و 

قبل خواب هر دو را میل کنند این ترکیب بسیار خواب آور است.
او گفت: افزادی که دچار سرفه شده اند می توانند بِه را پخته و سپس آن را با کمی روغن بادام شیرین مخلوط کنند این ترکیب باعث 

کاهش سرفه می شود.
حاج محمد خانی بیان کرد: خوردن آب خام و پخته بِه خواص فراوانی دارد، از جمله خواص آب بِه پخته بهبود تنگی نفس است 

همچنین آب بِه خام کمک به اخلاط خونی از سینه، زیاد شدن حجم ادرار و بند آمدن خونریزی در افراد می شود.
او افزود:مصرف شربت بِه برای تقویت قلب و مغز، تقویت معده، درمان ورم شدید دستگاه گوارش بسیار مفید است همچنین این 

شربت شادی آور هم هست؛ افراد برای تهیه شربت بِه می توانند از آب بِه ترش و شیرین و یک پنجم مقدار آن شکر استفاده کنند.
حاج محمد خانی گفت: افرادیکه از خونریزی لثه خود رنج می برند می توانند میوه بِه را به مدت پنج روز در آب و سرکه بخیسانند و 

سپس با آب بدست آمده دهان شویه کنند.
او در پایان توصیه کرد:افرادی که یبوست دارند میوه بِه را کمتر میل کنند  یا مربای آن را که با عسل درست شده است استفاده کنند.

اعصابتان را با یک نوشیدنی طبیعی آرام کنید

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
با  فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۰۹/۲۰  و ساختمان های  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  جلسه هیات موضوع 
حضور امضاءکنندگان زیر در وقت مقرر/ فوق العاده در دبیرخانه هیأت تشکیل، رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۹۸۲ پرونده کلاسه 
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۵۹ مربوط به تقاضای آقای علی عمورحیمی مبنی بر صدور سند مالکیت ششدانگ/ قسمتی از پلاک 

۲۶۰۹/۷ اصلی واقع در بخش دو قم تحت بررسی است. 
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق الذکر، اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:

رای اصلاحی
با توجه به اینکه رای قبلی اینچنین صادر گردیده مالکیت متقاضی طی سند رسمی به شماره ۵۳۲۸۱-۱۳۶۷/۱۲/۹- دفتر ۲۰ قم) لذا 
بدین شرح اصلاح می گردد مالکیت متقاضی طی سند رسمی به شماره ۵۳۲۸۱-۱۳۶۷/۱۲/۹-دفتر ۲۰ قم دو دانگ مشاع از ششدانگ و 

همچنین یکدانگ مشاع از ششدانگ بصورت عادی از خاور جعفری کاشانی خریداری نموده است.
رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد.

عباس پورحسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
جلسه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۰۹/۲۰ با حضور 

کلاسه  پرونده  شماره  ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۴۴۳  رای  تشکیل،  هیأت  دبیرخانه  در  العاده  فوق  مقرر/  وقت  در  زیر  امضاءکنندگان 
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۵۳ مربوط به تقاضای خانم نرگس غفارزاده مبنی بر صدور سند مالکیت ششدانگ/ قسمتی از پلاک شماره 

۱/۵۷ فرعی از پلاک ۲۲۴۴ اصلی واقع در بخش دو قم تحت بررسی است. 
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق الذکر، اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:

رای اصلاحی
با توجه به اینکه رای هیات تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح زیر اصلاح می گردد میزان مالکیت سه دانگ مشاع تحریر گردیده 

است که صحیح آن ششدانگ می باشد و بقیه مفاد و مندرجات رای فوق الذکر بقوت خود باقی می باشد.
رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد.

عباس پورحسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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به مناسبت سالروز میلاد حضرت زینب)س(؛

زینب )س( حماسه سازی وصف ناشدنی

 حضرت زینب)س( ملقب به عمه سادات بزرگ بانوی تربیت شده واقعی دستگاه اهل 
بیت عصمت و طهارت)ع( و پیامبر عظیم الشان اسلام)ص( است که وصف جایگاه حماسه 

سازی هایش فراتر از تاریخ است. 
چون پا بر عرصه وجود نهاد آن سر عالم وجود نامش را زینت پدر، زینب نهاد، زیبای روح 
پدر در وجود دختر داستانی بود که سال ها بعد در کربلا رخ نمود آنجا که در عشق بازی 
برادر و اصحاب اش در آن تفتیده دشت که چهره ها در خون خضاب گشت چیزی جز 

زیبایی ندید. 
زینب سلام الله علیها را یزید در آن خطبه غرا در بارگاه پوشال خود شناخت اما آن 

جاهلان کوفه که عظمت زینب سلام الله علیها را در کنار پدر دیده بودند، نشناختند. 
شام یاد آور تلخی ها و قهرمانی زنی همچون زینب)س( است که با سخنرانی مشهور و 

آتشین اش از حقانیت امام حسین)ع( دفاع کرد. 
حقانیتی چنان رسا بود که وقتی فرمود: » به خدا سوگند نشکافتی مگر پوست خود را 
و نبریدی مگر گوشت خود را ... ای یزید! هر کید و مکر که داری بکن، هر کوشش که 
خواهی بنمای، هر جهد که داری به کار گیر، به خدا سوگند هرگز نتوانی نام و یاد ما را محو 
کنی ... هرگز ننگ این ستم را از خود نتوانی زدود... روزهای قدرت تو اندك و جمعیت تو 
رو به پراکندگی است، در روزی که منادی حق ندا کند که لعنت خدا بر ستمکاران باد« لرزه 

بر کاخ یزد و یزیدیان افتاد. 
حضرت زینب)س( علیها، ملقب به عمه سادات قهرمان کربلا و بزرگ بانویی است که 
حماسه سازی های شجاعانه، نطق های عارفانه و پیام رسانی های مبلغانه اش، ایشان را 

به قهرمان کربلا بدل کرده است. 
زینب سلام الله علیها اگر به اندازه مادر مظلوم در بین اصحاب نباشد کمتر از او نیست که 
تاریخ هنوز بدرستی نمی داند در سوریه، مصر، مدینه یا در جای دیگر در کجا مدفون است. 
پنجم جمادی الاول سالروز میلاد حضرت زینب)س( را روز پرستار نامیدند، بزرگ پرستار 
نهضت حسینی)ع( که عهده دار پرستاری و مراقبت از امام سجاد)ع( و دیگر خاندان اهل 
بیت )ع( بود و ضمن انجام دادن رسالت مهم و ترویج اسلام از رسوا ساختن حقایق کربلا 

غافل نماند. 
 واژه هایی چون ایثار و گذشت در سیره و منش افرادی معنا می یابد که در مسیر آزادگی و 
سعادت ابدی، گام برمی دارند و در این میان حضرت زینب)س( بزرگ بانوی جهان اسلام 
و ادامه دهنده حادثه عاشورا و دارنده دانش های دو جهان، با ایثار و اخلاص خود به صفت 

های متعالی بشر معنا بخشید. 
از ابتدای تاریخ حیات بشر، بانوان تاریخ ساز و بزرگی بوده اند که همدوش مردان بر 
تحولات اجتماعی و سیاسی تاثیر نهاده اند. در تمدن غنی اسلامی نیز ضمن سفارش بر 
جایگاه تربیتی زنان در خانواده ها بر حضور و ظهور در صحنه ها و میدان های اجتماعی 
این قشر از جامعه هم تاکید شده است و غفلت از آنها به عنوان نیمی از پیکره اجتماع، آثار 

و پیامدهای جبران ناپذیری را به همراه خواهد داشت. 
تاریخ پرفراز و نشیب اسلام، روایتگر ایثار و جانفشانی بانوان بسیاری است که در پیشبرد 
قافله تمدن و بقای فرهنگ اسلامی در برهه های حساس و سرنوشت ساز با بینشی عمیق 
و با تشخیص مسیر حق از باطل، حماسه های فراوانی آفریده اند تا از غلتیدن آموزه ها و 
آیین های انسان ساز اسلام به ورطه انحراف و کج فهمی، جلوگیری کنند در این میان 
حضرت زینب)س( اسوه صبر و پایداری بود که در پرتو نهضت بزرگ عاشورا و تحت تعالیم 
سیدالشهدا)ع(، پرچم پرافتخار قیام کربلا را به اهتزاز درآورد تا بدین وسیله از تحریف این 

حماسه به وسیله دشمنان جلوگیری کند. 
به مناسبت فرارسیدن سالروز میلاد حضرت زینب)س( و روز پرستار با »محمود عمیدی« 

پرستار بالین کار و عضو شورای مرکزی خانه پرستار به گفت و گو پرداخت. ایم. 
 پیشگیری؛ مهمترین رسالت پرستاران 

روز پرستار، فرصتی مناسب است تا به دغدغه های بسیار این قشر از جامعه پرداخته 
شود. پرستاران در پروسه درمان نقشی کاملا آشکار را عهده دار هستند. یکی از وظایف 
مهم پرستاران ارایه خدمات مراقبتی به ۲ صورت مستقل و مشارکتی با دیگر کادرهای 
درمان به خصوص پزشکان را دربرمی گیرد، پرستاران در تمام سیستم بهداشت و درمان 
نقش محوری و اساسی به خصوص در مسیر پیشگیری دارند. اصل اساسی پرستاران در 
کشورهای پیشرفته آن است که پرستار باید به طوری در پروسه بهداشت به کارگیری شود 

که مردم را از مخاطرات سلامتی خود آگاه سازد. 
شکل زندگی امروزه مردم به گونه ای است که آنها را به سمت بیماری های مختلف 
هدایت می کند و افزایش ریسك ابتلا به بیماری های قلبی که افراد را به صورت ناگهانی 
دچار مرگ ناگهانی می کند، نیز از این مساله نشات می گیرد. پرستاران در این زمینه 
می توانند با آگاهی بخشی و ارتقای سطح دانش مردم نقشی پیشگیرانه را ایفا کنند اما 
در ایران این وظیفه مهم پرستاران مغفول مانده است. در حالی که پرستاران می توانند با 
ارتقای سطح دانش فردی و افزایش بهداشت اجتماعی آموزش و مداخله مستقیم از شیوع 
بیماری های بسیاری در سطح جامعه مانند دیابت و دیگر بیماری های واگیر و غیرواگیر 
پیشگیری کنند در حال حاضر به خاطر کمبود موجود، وزارت بهداشت به جای رویکرد 
بهداشتی، بیشتر رویکرد درمانی دارد، چراکه در بخش درمان سرمایه و پول می چرخد اما 
در بحث بهداشت پیشگیری از بیماری ها مورد توجه قرار می گیرد و در این میان تعارض 
منافع به وجود می آید. به این دلیل که مدیران ارشد وزارت بهداشت به جامعه پزشکی 
تعلق دارند، پس تصمیم گیر، تصمیم ساز و تعیین کننده تعرفه های پزشکی، پزشکان 
هستند و در مجلس نیز کمیسیون بهداشت را پزشکان تشکیل می دهند، مساله پیشگیری 

معمولا مورد بی مهری قرار می گیرد. 
وظیفه دیگر پرستاران پیشگیری از گسترش بیماری و پیشرفت عوارض بیماری به شمار 
می رود و پرستار تلاش می کند تا از گسترش بیماری فرد به دیگران و همین طور گسترش 
عوارض در فرد جلوگیری به عمل آورد جایگاه پزشك و پرستار در عرض یکدیگر قرار دارد 
و این ۲ مکمل یکدیگر هستند به عنوان مثال امکان دارد پزشکی تجویز اشتباهی کرده 
باشد، پرستار وظیفه دارد تا با تذکر به پزشك از وارد شدن آسیب به بیمار جلوگیری کند به 

همین علت گفته می شود که پرستار وکیل مدافع بیمار است. 
 پرستاری و مراقبت های تخصصی 

اقدامات درمانی و مراقبت های تخصصی پرستاری از دیگر وظایف پرستاران به شمار 
می رود و پرستاری، کاری کاملًا تخصصی محسوب می شود. بیماران باید مراقبت های 
بهداشتی را از افراد متخصص و در زمان درست و با هزینه مناسب دریافت کنند و این مهم 
به سادگی با تحقق و توجه به وظایف پرستاری محقق خواهد شد. امروزه در بیمارستان ها 
با کمبود شدید پرستار در بخش پرستاران به کار گرفته شده، مواجه هستیم. در تهران، 
مراکز درمانی وجود دارند که ۴۰ بیمار به ۲ پرستار سپرده می شود، در حالی که پرستاران 
بیکاری بسیاری هستند که می توان از ظرفیت آنها بهره برد. نقش پرستار همچنین 
بازتوانی و بازگرداندن حداکثر توان بیمار است تا بیمار هنگام مرخص شدن از بیمارستان، 
بیشترین توان را داشته و پس از مرخص شدن از بیمارستان به مراجعه دوباره نیاز نداشته 
باشد. کارهایی که به وسیله پرستاران انجام می شود، کارهایی تخصصی هستند که از 

کیفیت بسیار خوبی برخوردارند و هزینه ها هم کاهش می یابد. 
اجرای قوانین؛ مهمترین دغدغه پرستاران 

مهمترین دغدغه ای که سال ها، قشر پرستاران با آن دست به گریبان بودند، اجرای قانون 
است و پرستاران چیزی فراتر از اجرای قانون نمی خواهند و اگر قوانینی که در مجلس در 
مورد نظام سلامت و پرستاری تصویب شده اند، اجرا شوند، بسیاری از مشکلات پرستاران 
حل خواهد شد به عنوان مثال در ۱۳۶۸ خورشیدی برپایه مصوبه هیات دولت، پرستاری 
جزو مشاغل سخت شناسایی شد اما این قانون با وجود گذشت سالیان، اجرایی نشده 
است. به همکاران اتاق عمل و هوشبری، سختی کار درجه یك داده اند در حالی که این 
همکاران با عوامل خطرزایی مانند گازهای بیهوشی و عوامل عفونی روبه رو هستند یا 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری اگر اجرایی شود، بسیاری از مشکلات بیمه ها و مردم 
برطرف خواهد شد، چون که هزینه ها به شدت کاهش می یابند. مثلا در بخش زایمان 
طبیعی اگر یك ماما، زایمان طبیعی را انجام دهد، هزینه آن به یك پنجم کاهش می یابد. 

قانون ارتقای بهره وری مصوب ۱۳۸۸ نیز از دیگر قوانین محسوب می شود که ناقص 
اجرا می شود اگر این قوانین اجرا شود یك رضایتمندی خوبی در جامعه پرستاری ایجاد 

می شود و حس بی عدالتی که در نظام سلامت وجود دارد، کم خواهد شد. 

اجتماعی

سخنگوی قوه قضائیه گفت: تا امروز و امسال، ۲۰ شهردار، ۵۰ عضو شورای شهر، 
حدود ۱۰۰ کارمند شهرداری در استانها و شهرهای مختلف تحت تعقیب و بازداشت 

و مجازات قرار گرفته اند.
غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه در هفدمین نشست خبری اظهارداشت: در 
شهر پاکدشت ۲۰ نفر،در اراک ۱۸ نفر، در گچساران ۲۰ نفر، در چهار باغ ۱۵ نفر و در 

بوشهر هشت نفر بازداشت شده اند.
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره بازداشت جمعی از مسئولان در 
پاکدشت بیان است: ۲۵ نفر از افراد مرتبط با شهرداری و شورای شهر در شهرستان 
و  اند  انتخاب شده  با رای مردم  و متاسفیم کسانی که  بازداشت شدند  پاکدشت 
امکانات شهر را در اختیار دارند، کارهای خلاف انجام داده اند.وی افزود: ۴۰۰ مورد 

از پیمانکاران در پاکدشت از مسؤولان شهری این شهر اعلام شکایت داشته اند.
حکم شبنم نعمت زاده صادر شد

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه از دادگاه های مفاسد 
اقتصادی جدیدا خبری مطرح نیست، گفت: امر مبارزه با مفاسد اقتصادی در قوه 
قضائیه جزو اولویت ها است و شاید برخی رویدادهای اخیر، تلاش و زحمات همکاران 

ما را در دادگاه های مبارزه با مفاسد اقتصادی در سایه قرار داده است.
مفاسد  به  رسیدگی کننده  دادگاه های  شعب  تعداد  بر  زودی  به  داد:  ادامه  وی 

اقتصادی افزوده می شود.
اسماعیلی افزود: اخیرا رای پرونده شبنم نعمت زاده و احمدرضا لشگری پور و 
شرکت دارویی توسعه رسا صادر شد. شبنم نعمت زاده و احمدرضا لشگری پور به جرم 
مشارکت در اخلال عمده و کلان در نظام اقتصادی کشور از طریق اخلال در نظام 
توزیع مایحتاج عمومی، هر کدام به تحمل ۲۰ سال حبس تعزیری به علاوه ۷۴ ضربه 

شلاق تعزیری و محرومیت دائم از هرگونه خدمات دولتی محکوم شدند. 
وی درباره حکم شبنم نعمت زاده ادامه داد: وی شخصا به رد مال معادل ۴۵ میلیارد 
ریال و متضامناً به رد ۳۶ میلیارد ریال در حق شرکت استراژن دارو، ۱۷۷ میلیارد ریال 
در حق داروسازی اسوه، ۱۷۵ میلیارد ریال در حق داروسازی جابربن حیان، پنج 
میلیارد ریال در حق شرکت ایران سرنگ، ۲۶ میلیارد ریال در حق شرکت رامافارمین، 
۱۳۷ میلیارد ریال در حق شرکت زهراوی، ۴۶۲ میلیارد و ۷۲۶ میلیون ریال در حق 
شرکت داروسازی فارابی، ۳۷ میلیارد ریال در حق شرکت لابراتورهای ازک، ۱۶۸ 
میلیارد ریال در حق شرکت داروسازی پارس دارو، ۵۶ میلیارد در حق کاسپین تامین، 
۲۷ میلیارد ریال در حق داروسازی ریحانه اصفهان، ۲۲ میلیارد ریال در حق فارما 

شیمی محکوم شده است.
اسماعیلی گفت: شرکت داروسازی رسا به عنوان شخص حقوقی به پرداخت ۳ هزار 
و ۷۰۰ میلیارد و ۲۹۶ میلیون و ۷۵۹ هزار و ۱۹۸ ریال به عنوان جزای نقدی در حق 

صندوق دولت محکوم شده است.
انفصال از خدمت ٣٠٢ سردفتر اسناد رسمی

سخنگوی قوه قضائیه درباره بازرسی ها در سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: 
روزانه خدمات زیادی در این سازمان انجام می شود که از ابتدای امسال تعداد 27 
هزار و 8١8 بازرسی از دفاتر اسناد رسمی انجام شده که ۲۵درصد نسبت به سال قبل 

رشد داشته است.
اسماعیلی ادامه داد: در این بازرسی ها ۳۰۲ نفر از سردفتران و دفتریاران به انفصال 
موقت، ۳۳نفر سلب صلاحیت، ۵۱۷ نفر به جزای نقدی محکوم شده و ۷۰ پرونده 

دیگر درحال رسیدگی است و پیشنهاد سلب صلاحیت شده است.
وی خاطرنشان کرد: در استان تهران ۳۰ نفر از کارکنان اداره ثبت اسناد و املاک 
تهران در رابطه با مفاسد دستگیر شده اند.سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی 
درخصوص تشویق سوت زنان فساد گفت: اینکه راهکاری باز کنیم برای کسانی که 
دسترسی دارند و گزارش بدهند در سازمانها این امکان فراهم شده و به صورت تلفنی، 
دیجیتال، کتبی و مراجعه حضوری در سازمان بازرسی فراهم شده است.وی ادامه 
داد: در این مدت، تعداد زیادی از شهروندان گزارش فساد داده اند اما تا امروز تشویق 

مالی نکرده ایم ولی قطعا در موارد خاص، افراد سوت زن مورد تشویق قرار می گیرند.
سازمان بازرسی در مورد آلودگی هوا ورود کرده است

سخنگوی قوه قضائیه در مورد آلودگی هوا و خسارات جانی و مالی و کوتاهی 
سازمانهای مربوطه و ورود مدعی العموم به این موضوع گفت: این سطح از آلایندگی 

قابل قبول نیست و همه نهادهای متولی باید نسبت به رفع آن اقدام کنند.
وی ادامه داد: این موضوع مشکل لاینحلی نیست و سازمانهای مرتبط مانند وزارت 
صنایع و محیط زیست باید به تکالیف خود عمل کنند که اگر عمل می کردند، نباید 

این سطح آلایندگی را شاهد می بودیم.
اسماعیلی تصریح کرد: رسانه ها از نهادهای ذیربط مطالبه گری کنند که این 
سازمان ها به مردم گزارش دهند که برای رفع مشکل آلودگی هوا چه کرده اند و 

بهترین داوران مردم هستند.
وی اضافه کرد: البته سازمان بازرسی کل کشور به این موضوع ورود کرده است و 
گزارشاتی با عنوان هشدار و پیشنهاد به برخی از سازمانها و نهادها داده شد و البته 

جنبه کیفری و قضایی نداشت.
سخنگوی قوه قضائیه گفت: دستور جدی به سازمان بازرسی کل کشور داده شده 
که این موضوع را بار دیگر بررسی کنند و مشخص شود که کدام دستگاهها قصور 

داشته اند و کدام یک به وظایف خود عمل کرده اند.
اسماعیلی اظهار داشت: حتما نتیجه بررسی سازمان بازرسی کل کشور در زمینه 

آلودگی هوا در قالب پرونده به دادسرا ارسال می شود و در حال نهایی شدن است.
مقصران آب گرفتگی اهواز شناسایی می شوند

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره آبگرفتگی در استان اهواز گفت: 
در حوزه هایی مانند عوارض ناشی از سیلاب ها دستور داده شد، همه مقصران وضع 
موجود در ادوار مختلف بررسی و شناسایی شوند و هرکس تقصیری داشته مورد 

بازخواست و اگر جرم کرده، مورد تعقیب قرار گیرد.
وی یادآور شد: در حادثه سیل شیراز، تعدادی از شهرداران ادوار مختلف تحت 
تعقیب قرار گرفتند و در استان خوزستان همین سیاست کیفری اعمال می شود و 
تعدادی از مقامات ذیربط احضار و از آنها تحقیق شده است. سخنگوی قوه قضائیه در 
پاسخ به سوالی درباره تخلفات مالی گسترده در سازمان استاندارد و زد و بندها با یک 
شرکت خصوصی در زمینه واردات خودرو گفت: هر کجا گزارشی از فساد به ما برسد و 
به هر طریقی که از وجود مفاسد مطلع شویم، حتماً نسبت به موضوع ورود می کنیم. 
وی ادامه داد: بخشی از آن در قالب اقدامات نظارتی سازمان بازرسی کل کشور 
است که ممکن است جنبه کیفری نداشته باشد و جایی که وصف کیفری و مجرمانه 
داشته باشد، با مداخله دادستان حوزه قضایی مربوطه، رسالت خود را انجام می دهیم. 
سخنگوی قوه قضائیه خاطرنشان کرد: بارها تقاضا کردیم که این قبیل از گزارش ها، 

بهتر است به مراجع قضایی ارسال شود.
رفع اتهام از تعداد قابل توجه بازداشتی های آبان ماه  

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره پرونده بازداشت شدگان حوادث آبان 
ماه افزود: اکثرا رسیدگی های دادسرایی انجام شده و بیشتر کسانی که بازداشت شده 

بودند، آزاد شدند و از تعداد قابل توجهی از آنها رفع اتهام شده است.
برای مجرمیت وجود داشت،  کافی  به کسانی که دلایل  داد: نسبت  ادامه  وی 
دادسراها کیفرخواست  صادر کردند و در برخی از استان ها تعدادی از دادگاه ها برگزار 

شده و دادگاه های دیگری نیز به زودی برگزار می شود.
و  اصلی  عناصر  با  ارتباط  در  قضایی  رسیدگی های  نتیجه  افزود:  اسماعیلی 
اغتشاشگرانی که عامل تخریب و منابع عمومی بودند و عناصر مرتبط با خارج را با 

تمام شدن فرایند رسیدگی، اطلاع رسانی می کنیم.
بازداشت یک قاضی دیگر مرتبط با پرونده اکبر طبری

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره بازداشت بازپرس دادسرای کارکنان 
دولت و ارتباط وی با اکبر طبری گفت: اخیرا یک نفر دیگر از قضات تهران در ارتباط با 

پرونده ای که اشاره شد، بازداشت شده است.  
وی خاطرنشان کرد: تا امروز در این ارتباط سه قاضی بازداشتی داریم و افراد دیگری 
هم از حوزه های مختلف در این مورد دستگیر شدند و اکثر آنها بازداشت هستند و 

پرونده نیز مراحل پایانی تحقیقات خود را در دادسرا طی می کند.
شورای امنیت مسئول اعلام تعداد جانباختگان حوادث اخیر است

کشته شدگان  خصوص  در  رویترز  آمار  بر  مبنی  سوالی  به  پاسخ  در  اسماعیلی 
حوادث آبان ماه گفت: شاهد دروغ سازی ها و جعل اخبار از سوی رسانه های بیگانه 
در حوزه های مختلف هستیم و اینها متخصص جعل خبر در دنیا هستند و اکاذیبی 
را اعلام می کنند و به هیچ عنوان مطالب منتشره آنها و آمار اعلامی آنها با واقعیات 

انطباق ندارد. 
وی ادامه داد: اینکه گفته شده قوه قضائیه و دادستانی باید آمار را اعلام کند، 
یک اشتباه از سوی داخلی های خودمان است. در این حوزه مسئولیت با شورای 
امنیت کشور و دبیرخانه این شورا است و سیاست هایی در ارتباط با بررسی وضعیت 
جانباختگان اعلام شده است؛ بسیاری از افراد توسط اشرار و با سلاح هایی که اسلحه 

سازمانی نیروهای سازمانی ما نبوده است، کشته شده اند. 
کشف ١٢٠ قبضه سلاح آمریکایی در اصفهان

اسماعیلی اظهار داشت: اخیرا نیز ۱۲۰ قبضه از این اسلحه ها که قرار بود در 
اغتشاشات استفاده شود در اصفهان کشف شد و برخی از این سلاح ها ساخت آمریکا 

بود.
وی اضافه کرد: از اغتشاشگران افراد زیادی مجروح و به قتل رسیدند که بررسی 
می شود اما شورای امنیت مسئول موضوع حوادث بنزینی تعیین شده  و نتیجه 

بررسی ها نیز توسط شورای امنیت ارائه می شود.
مردم ایران در اجرای امور دینی آزاد هستند 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه وزارت امور خارجه آمریکا 
اخیرا نام ایران را در فهرست متخاطیان از آزادی ادیان قرار داده، گفت: فکر می کنم 

خود معتقدان به ادیان مختلف به ویژه اقلیت های دینی ساکن ایران اسلامی، بهترین 
دلیل بر کذب ادعاهای آمریکا و سازمان های تابعه آمریکا هستند.  وی ادامه داد: 
کشوری هستیم که هم قومیت ها و هم ادیان و هم فرق متعدد اسلامی در کشور ما 

برادرانه با هم زندگی می کنند و همه آنها دربرنامه های دینی خود آزاد هستند.
دادگاه پرونده سکه ثامن ١٨ دی برگزار می شود

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده سکه ثامن 
گفت: این پرونده در دادگاه تعیین وقت شده و ۱۸ دی ماه سال جاری اولین جلسه 

رسیدگی به این پروند در شعبه ۱۰۶۴ برگزار می شود. 
اسماعیلی خاطرنشان کرد: طولانی شدن فرایند پرونده، اجتناب ناپذیر بود زیرا تا 
کنون این پرونده سه هزار و ۲۵۰ شاکی دارد و تحقیق از این افراد و ادعاهایشان زمان 
بر است. وی ادامه داد: شکات پرونده ادعا دارند هزار و ۸۱۲ میلیارد و ۵۵۲ میلیون 
و ۶۳۰ هزار و ۴۴۱ ریال از آنها برده شده و تا اکنون ۶۷۳ میلیارد و ۷۵۶ میلیون ریال 

اموال از متهم شناسایی شده است.
اسماعیلی افزود: هزار و ۶۱۳ نفر از شکات ۱۰۰ درصد مطالبات خود را دریافت 

کردند و  دیگر شکات ۳۰ درصد از مطالبات خود را گرفتند.
ماجرای بازداشت خانواده پویا بختیاری

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره بازداشت خانواده پویا بختیاری 
گفت: کاری به اینکه اینها خانواده چه کسانی هستند نداریم. وقتی می بینیم جریان 
ضد انقلاب به افراد و اشخاصی در کشور وصل می شود و تشویق و تحریک به اقدامات 
مجرمانه می کند و برخی از رفتارها امنیت کشور و شهروندان را به مخاطره می اندازد، 

در حوزه امنیت وظیفه داریم.
اسماعیلی اظهار داشت: آنچه اتفاق افتاد، شورای تامین استان به اتفاق نظر دادند 
که این روند یک اتفاق علیه امنیت کشور است و قوه قضائیه نیز به نظر شورای تامین 

احترام گذاشت. 
سخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: خرسندیم از اینکه تلاش های ضدانقلاب در 
جمع ما بی اثر بود و مردم اصلا به فراخوان های ضدانقلاب در ۵ دی توجه نکردند و 

امنیت کشور خود را به دست بیگانگان نسپردند.
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره پرونده بلوکه شدن سرمایه گذاری 
دو میلیارد دلاری توسط دولت آمریکا گفت: این پرونده در همان مقطع به دادسرای 

تهران ارجاع شد و دادسرا نیز مشغول بررسی است.
وی ادامه داد: اصل موضوع به سال های قبل بازمی گردد و نیازمند کارشناسی 
دقیق است و اینکه آیا می توانستند قبل از تصمیم دولت آمریکا این وجوه را جابه جا 

کنند یا نه زیرا بخشی از وجوه در همین دولت توسط آمریکا غصب شده است.
اسماعیلی اظهار داشت: عرصه بررسی این موضوع، هم یک عرصه داخلی و هم 
یک عرصه بین المللی است و به طور طبیعی نیازمند بررسی های دقیق و کارشناسانه 

است.
تجزیه و تحلیل واقعیت تلخ آلودگی با کارشناسان است

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره اظهارنظر کارشناسان مبنی بر آلوده 
بودن بنزین ها گفت: من قاضی و سخنگوی دستگاه قضا و شفافیت در امور قضایی 

هستم و متخصص محیط زیست نیستم. 
وی ادامه داد: ماموریت ما این است که وقتی جرمی محرز شد، حتما رسیدگی 
کنیم. دستوراتی برای بررسی صادر شده  و بعد از رسیدگی حتما انجام می شود و از 
سازمان محیط زیست نیز می خواهیم اسناد خود را برای ما بفرستند اما تجزیه و تحلیل 
واقعیت تلخ آلودگی با کارشناسان است. اسماعیلی خاطرنشان کرد در رسیدگی 
قضایی، یکی از بازوهای توانمند نیروهای کارشناسی هستند که وقتی پرونده تشکیل 

شد از کارشناسان زبده هر حوزه کمک می گیریم.
ادعا های مطرح شده درباره نرگس محمدی تکذیب می شود

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا ادعای نرگس محمدی 
را مبنی بر اینکه به خاطر تحصن برای کشته شدگان آبان ماه مورد ضرب و شتم واقع 
و به زندان زنجان منتقل شده است، تایید می کنید؟ افزود: روابط عمومی زندان های 
استان تهران این موضوع را تکذیب کرد و من هم با تعدادی از افرادی که در صحنه و 
در زمان مورد ادعا حضور داشتند، صحبت کردم و اگر در این خصوص نظری داده ایم 

پس از بررسی بوده است.
وی گفت: مقرر شد وی به زندان زنجان اعزام شود و در بند نسوان، همه ماموران 
زن هستند و برای اجرای دستور قاضی در اعزام، مامورانی از وزارت اطلاعات حضور 

داشتند که امر انتقال را انجام می دهند.
آقای اسماعیلی افزود: ما با افراد حاضر در صحنه صحبت کردیم و اگر تکذیب کردیم 
با اطلاع بوده است و کسانی باید جوابگو باشند که بدون اینکه صحنه را دیده باشند، 

تایید می کنند.
سخنگوی قوه قضاییه درباره انتقال نرگس محمدی به زندان زنجان هم گفت: بر 
اساس قانون افراد در شهرستان محل اقامت خود و خانواده شان باید تحمل کیفر 

کنند و خانواده ایشان مقیم تهران نیست و مقیم زنجان است.
وصول ۷ هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان از معوقات بانکی 

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوال دیگری درباره تعداد ابربدهکاران بانکی 
گفت: مجموعه دریافت کنندگان تسهیلات که بدهی خود را ندانند باید بانک مرکزی 

یا خود بانک ها به مردم گزارش دهند. 
وی ادامه داد: پرونده برخی بدهکاران کلان در دادگاه مطرح است؛ تلاش کردیم 

آنها بدهی خود را تسویه کنند اما هر جا پرونده ای تشکیل شود، پیگیری می کنیم.
اسماعیلی اظهار داشت: در یک مورد، فقط امسال با کمک واحدهای اجرای ثبت، 

هفت هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان از معوقات بانکی را وصول کردیم.
آخرین وضعیت پرونده سیف

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده سیف رئیس 
سابق بانک مرکزی گفت: این پرونده متوقف نشده و چون زوایای دیگری در ارتباط با 
آن مطرح شد، بعد از چند جلسه دادگاه به دادسرا اعاده شد و این غیر از استعلامات 

انجام شده از سوی دادگاه است.
وی افزود: دادسرا موضوعات مطروحه دیگر را رسیدگی و سپس مجموعه موارد 

منتسب به این افراد در دادگاه بررسی می شود.
پرونده برادر معاون اول رئیس جمهوردرحل رسیدگی است

اسماعیلی در ادامه نشست خبری در پاسخ به سوالی مبنی بر این که چرا در روند 
رسیدگی به پرونده برادر معاون اول رئیس جمهور تسریع نمی شود؟ افزود: این پرونده 
به دادگاه رفت و تعدادی از جلسات هم تاکنون در دستگاه برگزار شده است و ادامه 

هم پیدا می کند.
وی گفت: نقایصی هم مدنظر بود که قرار شد بررسی بیشتری کنند مبنی بر این که 

یا خود دادگاه نقایص را برطرف کند یا از دادسرا بخواهد.
سخنگوی قوه قضائیه افزود: رسیدگی به پرونده در چارچوب مقررات قانونی انجام 

می شود.
کارگردان مستند اختاپوس بازداشت نشده است

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره توقف پخش مستند »اختاپوس« 
درباره مافیای صنعت خودرو و تشکیل پرونده برای کارگردان آن افزود: بازداشتی اتفاق 
نیفتاده و فیلمی که تهیه شده، به لحاظ داشتن شاکی خصوصی نسبت به محتوای 
آن و ادعای شاکی مبنی بر داشتن افترا و توهین و نشر اکاذیب، دستور داده شده، این 

موضوع بررسی شود که آیا این ادعاهای مطروحه صحت دارد یا نه.
وی ادامه داد: چند دستور از ناحیه بازپرس بر مبنای شکایت شاکی صادر شده 
است. نه دستور جلب و نه دستور بازداشت صادر شده بود و جلب و بازداشتی هم 

انجام نشد.
٨٣ هزار ملاقات مردمی با مراجع قضایی

سخنگوی قوه قضائیه گفت: با رویکرد ارائه خدمت بی منت به مردم و نشستن پای 
درد دل مراجعان به مراجع قضایی، از ابتدای امسال تاکنون، در 8٣ هزار ملاقات 
مردمی، مردم توانستند چهره به چهره با مقامات قضایی، مشکلات خود را مطرح 

کنند.
وی ادامه داد: این نشست ها صرفا برای اطلاع نبود بلکه بلافاصله برای رفع مشکل 

اقدام هم شده بود.
سخنگوی قوه قضائیه اظهار داشت: این ملاقات ها در مقایسه با ملاقات های 

مردمی سال قبل افرایش صد در صدی داشته است.

سخنگوی قوه قضائیه اعلام کرد

آیت الله جوادی آملی: بازداشت70 شهردار و عضو شورای شهردراستانها 

مردم را کریمانه اداره کنید نه فقیرانه
 آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید با تبیین وظایف متقابل مردم و مسئولان 

نسبت به یکدیگر، گفت: حکومت باید مردم را کریمانه و نه فقیرانه اداره کند. 
وی روز سه شنبه در درس تفسیر خود در مسجد اعظم قم، افزود: وظیفه مردم این است که 
باید در صحنه باشند و نظام را کمک کنند و وظیفه مسئولان نیز این است که امکانات مردم 

را در نظر بگیرند.
آیت الله جوادی آملی اضافه کرد: مسئولان باید امکانات شهر را ببینند، اصول مدیریتی و 

نیاز مردم را در نظر بگیرند و مردم را کریمانه اداره کنند، نه فقیرانه!
وی با بیان این که جامعه را با کمیته امداد اداره کردن کریمانه نیست!، تصریح کرد: خدا 
فرمود ما انسان را کریم خلق کردیم، تنها بنابر این نیست که شکم مردم پر شود، بلکه بنابر این 

است که آبروی مردم محفوظ باشد.
وی با اشاره به این که خداوند فرمود شما کریمانه جامعه را اداره کنید، خاطرنشان کرد: این 

صف معیشتی، صف یارانه ای و امثال ذلک، با کرامت انسان سازگار نیست.
این مرجع تقلید تاکید کرد: بنابراین هم مسئولان باید دقیق باشند که مدیریت، تدبیر، 
کارآیی و کارآمدی وظیفه مسئولان است و هم مردم باید محترمانه خواسته هایشان را مطرح و 

خواسته شان را عاقلانه و عالمانه عرضه کنند.
وی با اشاره به تاکید قرآن بر رعایت حق مردم،  بیان کرد: جمعیت ایران یک صدم جمعیت 
دنیاست، اما تقریبا هفت یا هشت درصد ذخایر جهان در اختیار ایران است، به همین 
دلیل هیچ جایی و هیچ تناسبی ندارد که خدای ناکرده انسان در صف انتخابات به دستور و 
راهنمایی علما و مراجع صف ببندد و مرتّب به یک عدّه ای رای بدهد، آن وقت منتظر باشد که 

دوباره صف بندی کند، کمک و یارانه بگیرد!
وی با بیان این که این مسائل شایسته این مردم نیست، ادامه داد: قرآن به مسئولان تاکید 
می کند بکوشید درآمد و نیاز کشورتان و همچنین حقوق مردم را ارزیابی کنید، تا خدای ناکرده 

حق مردم ضایع نشود.
آیت الله جوادی آملی در بخش دیگری از سخنان خود خطر دشمنان کشور را یادآور شد و 
بیان کرد: امر مهم دیگر بیگانه هایی هستند که مرتّب در کمین می باشند، این خطر مشترک 
برای مسئولان و مردم است تا ایران به خاطر دارد یا مورد چپاول انگلستان یا آمریکا و یا بعضی 

از کشورهای شمالی بوده است.
وی افزود: این دشمنان یا آب وخاک، یا معادن و یا ثروت ما را گرفتند؛ همه این ها غارتگرانی 

بودند که کشور را غارت کردند و چاپیدند.
وی تاکید کرد: غرض این است که ما نباید این سه امر را با یکدیگر اشتباه بگیریم؛ مسئولان 
وظیفه ای دارند که حتما باید جامعه را به خوبی اداره کنند، مردم هم اگر اعتراضی دارند 

عاقلانه و عالمانه بیان کنند.
آیت الله جوادی آملی افزود: اما آن ضلع سومی که خدای ناکرده فساد را راه می اندازد، کشور 

را ناامن می کند و آشوب ایجاد می کند، وابستگی به بیگانه است.
وی با بیان این که تاکید قرآن این است که دشمنان باید از شما ناامید باشند، ادامه داد: 
عزیزان ارتشی، سپاهی، بسیجی و دیگر نیروهای مردمی از نظر قدرت نظامی باید آماده 
باشند و هم از نظر هوشمندی و هوشیاری در سطحی باشیم که کسی نتواند جامعه را تحریک 

کند و جامعه را ناامن نماید. 

نماینده ولی فقیه در سپاه: 

 بصیرت مردم کشور را از خطرات حفظ کرد
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت:  ارتقا سطح بصیرت و قدرت 
تحلیل مردم، کشور را در موقعیت های مختلف از خطرات و توطئه های دشمنان حفظ کرده 

است. 
حجت الاسلام والمسلمین عبدالله حاجی صادقی روز سه شنبه در همایش تخصصی مبانی 
و راهبردهای تحقق بیانیه گام دوم انقلاب، در مجتمع آموزش عالی شهید محلاتی قم، بیان 
کرد: نظام اسلامی شرایط را برای حضور مردم در عرصه های مختلف فراهم کرده است و امروز 
مردم در میدان های حساس درصحنه حاضر هستند و با هوشیاری و بصیرت از نظام دفاع 
می کنند. وی افزود:  در جریان فتنه۸۸،  دشمنان به دنبال نفوذ در میان نخبگان بودند تا میان 
مردم و حاکمیت اختلاف بیندازند، برخی از نخبگان را هم زدند و بسیاری از نخبگان از این 

توطئه آسیب دیدند، اما مردم به ولایت متصل ماندند.
وی ادامه داد: اما در اغتشاشات اخیر طراحی این بود که خود مردم در مقابل حاکمیت 
عکس  با  شهدا،   مادران  باید  که  بودند  گفته  رضائیان  جیسون  مانند  افرادی  و  بایستند 
شهیدشان در مقابل نظام بایستند. حاجی صادقی گفت: قضیه بنزین هم شوک بزرگی بود و 
دشمنان برای انتخابات برنامه ریزی کرده بودند اما فتنه را بر قضیه بنزین پیاده کردند و قصد 

داشتند نارضایتی از دولت را نسبت به نظام جا بزنند. 
  وی بیان کرد: چون تفکیک در کار نبود و بسیاری از نهادها  و نیروهای انقلابی داشتند با 
حرکت اعتراضی نسبت به گران شدن بنزین همراهی می کردند،  این مساله بسیار خطرناک 
بود،  اما سخنان رهبری فتنه را به شکست کشاند. وی ادامه داد: در نظام ولایی بستر برای 
کنترل نارضایتی مردم فراهم شد و در مقابله با توطئه های دشمنان نظام اسلامی به پیروزی 
رسید اما در کشوری مانند عراق که نظام ولایی بر آن استوار نیست،  هنوز مشکلات وجود دارد 

و مسئولان ارشد کشور استعفا می دهند.
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران گفت:  مردم امروز در فتنه شناسی و اقدام به موقع از 
فتنه ۸۸ جلوتر هستند، در آن سال رهبری خردادماه مساله را تبیین کردند و مردم دی ماه به 
میدان آمدند اما در سال ۹۸ پنج روز از سخنان رهبری نگذشته بود که مردم به میدان آمدند و 
این در حالی بود که در سال ۹۸ مردم در شرایط سخت معیشتی هم بودند این نشان دهنده 

افزایش بصیرتی مردم است. 
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به این که گفتمان مقاومت در میان مردم روزبه روز 
تقویت می شود،  افزود:  انقلاب اسلامی نشان داد که آمریکا شکننده است و با مقاومت 

می توان توطئه های این کشور را درهم شکست.
وی ادامه داد:  انقلاب اسلامی با پشتوانه مردم به عنوان نظامی ولایی در برابر مستکبران 

عالم ایستاد و شاخصه ابرقدرتی را از آمریکا گرفت.
حاجی صادقی بابیان اهمیت بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی برای پیشرفت روزافزون کشور،  
گفت:  آنچه در این بیانیه مورد توجه رهبر معظم انقلاب بوده نسخه ای شفابخش برای رفع 

مسائل و مشکلات است که باید به خوبی تبیین و در میدان عمل پیاده سازی شود.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم: 

۱۲ طرح گردشگری تا پایان امسال در قم 
افتتاح می شود

 مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم گفت: ۱۲ طرح گردشگری 
شامل مجتمع های بین راهی قرار است تا پایان سال جاری در این استان افتتاح شود که برای 

آن ها یک هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری انجام شده است. 
حمید یزدانی روز سه شنبه در پایان سی و چهارمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید 
قم در بخش کهک قم در گفت وگو با خبرنگاران بابیان اینکه این طرح ها هم اکنون بیش از ۹۵ 
درصد پیشرفت فیزیکی دارند، افزود: تلاش خواهیم کرد، این طرح ها را حتی زودتر از پایان 

سال و در ایام الله مبارک دهه فجر افتتاح تا تعهد خود را عملی نماییم.
وی با اشاره به ۱۶ طرح قابل افتتاح در حوزه گردشگری استان گفت: این تعداد طرح ۳۰۰ 

درصد نسبت به تعهد اولیه این اداره کل برای افتتاح طرح های گردشگری رشد دارد.
وی ادامه داد: امروز درمجموع هشت طرح مختلف گردشگری با حضور استاندار قم افتتاح 
شد، که با احتساب هشت طرح دیگر آماده افتتاح، سه برابر تعهد اولیه برای بهره برداری از 
طرح های گردشگری استان پیشرفت داریم. وی اضافه کرد: اداره کل میراث فرهنگی قم 

برای احداث و بهره برداری پنج واحد اقامتی در این استان متعهد شده بود.
وی افزود: استاندار قم همچنین امروز چهار طرح مختلف گردشگری شامل یک هتل پنج 
ستاره، ۲ مجتمع گردشگری، تفریحی، تجاری و یک مجموعه گردشگری را در شهر قم و 

بخش کهک این استان کلنگ زنی، بازدید و افتتاح کرد.
یزدانی ادامه داد: ارزش ریالی این تعداد طرح چهار هزار و ۲۱۰ میلیارد ریال است.

وی بابیان اینکه تعهد ایجاد اشتغال ما به واسطه افتتاح طرح های گردشگری ۲ هزار و ۱۰۰ 
تَن بوده است، افزود: در حال حاضر حدود یک هزار و ۲۰۰ تَن آن محقق شده است.

مدیرکل میراث فرهنگی قم در پایان بیان کرد: در کارگروه تسهیل قم مشکلات مجموعه 
تاسیسات گردشگری این استان موردبررسی قرار گرفت و قرار شد در یک جلسه تخصصی تر 

همه موضوع ها را بررسی کرده و برای تصویب نهایی به کارگروه برنامه ریزی ارجاع بدهیم.
غلامرضا خوبرو بخشدار کهک قم  نیز در این جلسه با یادآوری یکی از مصوبه های کارگروه 
تسهیل و رفع موانع تولید استان مبنی بر استقرار نماینده اداره کل میراث فرهنگی در این 
بخش گفت: با توجه به اینکه  کهک بخش گردشگری است، مصوبه ای را در خصوص حضور 

نماینده میراث فرهنگی داشتیم، ولی به رغم پیگیری های انجام شده هنوز نتیجه نگرفتیم.

با حضور استاندار قم  صورت گرفت

افتتاح یک مجموعه گردشگری دربخش کهک 
مجموعه گردشگری دهکده مجلل قم طی آیینی با حضور بهرام سرمست استاندار و جمعی 

از مسئولان روز سه شنبه در روستای دستگرد از توابع بخش کهک این استان افتتاح شد. 
مدیر این مجموعه گردشگری درگفت وگویی  اظهارداشت: این طرح درمساحتی به وسعت 
چهارهکتار و  در دو مرحله پیش بینی شده که مرحله نخست آن شامل رستوران سنتی، کافی 
شاپ، کافه رستوران، محل بازی کودک, انواع آلاچیق های مختلف با اقلیم های گوناگون، 
نمای باغ ایرانی، آبشار و دریاچه مصنوعی است که عملیات اجرایی آن در سه ماهه نخست 

سال ۹۷ آغاز و در سه ماهه سوم سال ۹۸ به پایان رسید.
سعید یوسف علی همچنین تعداد اشتغال این طرح را ۳۰ تَن به صورت مستقیم و  ۱۰۰تَن 
به صورت غیر مستقیم عنوان کرد و افزود:حجم سرمایه گذاری صورت گرفته در مرحله 
نخست به غیر از زمین، ۷۰ میلیارد ریال بوده که ۴۵ میلیارد ریال آن از طریق سرمایه گذاری 
بخش خصوصی و ۲۵ میلیارد ریال نیز از محل تسهیلات اشتغال روستایی تامین شده است.

وی مرحله دوم این طرح را شامل ۱۲ واحد سوئیت اقامتی به همراه تالار پذیرایی و یک 
سالن کنفرانس دانست و افزود: این مرحله نیازمند ۱۰۰ میلیارد ریال اعتبار است که در 

صورت تامین اعتبار، اواسط سال ۹۹ شاهد بهره برداری آن خواهیم  بود.
بخش کهک در جنوب استان قم قرار دارد و فاصله آن تا قم ۳۰ کیلومتر است، این بخش 

دارای ۲ دهستان کهک و فردو و ۱۸ روستا می باشد. 

مفقودی
کارت و برگ سبز خودرو پژو 4۰۵ جی ال مدل 

۱۳۸۲ به رنگ عنابی متالیک و شماره انتظامی ۷۲۶ 
ص ۵۳ ایران ۱۶ به شماره موتور ۲۲۵۶۸۲۲۶۳44 
شماره شاسی ۸۲۰۲4۳۷۶ بنام علی سلمانی عصر 
بشماره شناسنامه ۱۹۸۸ کد ملی ۱۶۰۱4۶4۰۹۶ 

مفقود و از درجه اعتبار ساقط است.
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تا پایان دولت دوازدهم؛

۵۸۰ کیلومتر به آزادراه های کشور افزوده می شود
 وزیر راه و شهرسازی گفت: تا پایان دولت دوازدهم بالغ بر ۵۸۰ کیلومتر آزادراه به 

آزادراه های کشور افزوده می شود.
محمد اسلامی پیش از ظهر سه شنبه در مراسم افتتاح خط قطار برقی کرج - هشتگرد 
که با حضور رئیس جمهور همراه بود، اظهار کرد: امروز یکی از وعده های مهم دولت 

عملیاتی شد و مردم از این خدمت بزرگ بهره مند می شوند.
وی در ادامه عنوان کرد: اینکه ما در این اقدامات حمل و نقل را از خودرو محوری به 
ریل محوری انتقال بدهیم اقدامی بزرگ است که در دولت تدبیر و امید کار در این زمینه 

با اهتمام ویژه ای دنبال شده است.
وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: تا پایان فعالیت دولت کنونی هزار و ۵۰۰ کیلومتر ریل 
جدید به خطوط ریلی کشور افزوده خواهد شد که مشتمل بر خطوط جدید و همچنین 
خط دومی است که برای بالا بردن راندمان، ظرفیت و ایمنی است که در این قالب 
خطوط فرعی را برای اتصال به مراکز باری داریم که بخشی از آن همان خطوط حومه ای 

خواهند شد.
اسلامی اشاره کرد: از جمله اقدامات ریلی مدنظر تکمیل مسیر ریلی چهار خطه 
تهران - کرج و خط دوم کرج - قزوین است که کمک بزرگی به ما برای تردد می کند به 
گونه ای که در شمال اتوبان با مترو و در جنوب اتوبان با قطار ریلی به این مناطق سرویس 
می دهیم و معضل عظیم ترافیکی اتوبان کرج به ویژه در قسمت پل کردان برای عبورهای 

خودرویی و ترانزیتی حل می شود.
اسلامی در ادامه ضمن قدردانی از زحمات استاندار البرز برای پیشبرد پروژه های راه و 
کمک به حل مشکلات ترافیکی این استان، گفت: او مقتدرانه این امور را پیگیری کرده 
است. وی در ادامه با اشاره به اهمیت پروژه کنارگذر جنوبی که بالغ بر ۱۶۰ کیلومتر 
آزادراه از آبیک تا گرمسار است، عنوان کرد: این اقدام نقش مهمی در خروج بار بزرگ 

ترافیک از اتوبان کرج - تهران دارد.
وزیر راه و شهرسازی توضیح داد: تا پایان دولت دوازدهم بالغ بر ۵۸۰ کیلومتر آزادراه به 

آزادراه های کشور افزوده می شود.
اسلامی در ادامه عنوان کرد: ادامه پروژه آزادراهی همت نیز اقدامی مهم است و در 
کنار پروژه بزرگراه شمالی شهر کرج را در حال اجرا داریم که توسط مدیریت شهری 
کرج در حال انجام است و ادامه همت از روی یک پل ساخته شده عبور خواهد کرد و به 

کمربند شمالی وصل می شود.
وی با اشاره به اینکه دو پروژه مهم راه در البرز از جمله ادامه همت و کمربند شمالی و از 
طرفی خطوط راه آهن و مترو بهترین توسعه های زیرساختی حمل و نقل در این استان 
است، گفت: با بهره برداری از این خطوط آسایش و کیفیت بخشی به زندگی مردم را در 

این منطقه را خواهیم داشت.

نایب رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران :

خواسته کارگران تعیین دستمزدی واقعی است
نایب رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با بیان اینکه منکر مشکلات 
کارفرمایان و افزایش هزینه های آنان نیستیم، گفت: همانطور که هزینه های کارفرمایان 
افزایش یافته هزینه سبد معیشت کارگران هم بالا رفته است لذا شورای عالی کار باید با 

در نظر گرفتن واقعیتهای روز جامعه دستمزد کارگران را تعیین کند.
سید ابوالفضل اشرف منصوری با تاکید بر تعیین مزدی شایسته برای کارگران گفت: 
تعیین حقوق و دستمزد همچون روال سالهای گذشته و بر اساس تاکید قانون در شورای 
عالی کار صورت می پذیرد و افزایش حقوق کارگر باید مصوبه شورای عالی کار را داشته 
باشد. وی ادامه داد: متاسفانه افزایش قیمت برخی کالاها زندگی کارگران را به شدت 
تحت تاثیر قرار می دهد. شاید تولید کننده بتواند هر لحظه و زمان محصولاتش را به 
تناسب افزایش نرخ بنزین یا هزینه حمل و نقل افزایش بدهد ولی هرگونه افزایش در 
حقوق و دستمزد کارگران باید از مجرای شورای عالی کار و در انتهای سال صورت گیرد 
لذا شورای عالی کار باید با در نظر گرفتن واقعیتهای روز جامعه دستمزد کارگران را تعیین 

کند.
نایب رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران درباره طرح مباحثی همچون تاثیر 
دستمزد در قیمت تمام شده تولید که بعضا در زمان تعیین دستمزد از سوی کارفرمایان 
مطرح می شود، گفت: در بحث سهم دستمزد در قیمت تمام شده باید واقع بینانه 
نگاه کنیم. اعداد ۱۰ درصد و ۱۵ درصدی که بعضا در این زمینه مطرح می شود شاید 
محاسباتش درست درآید ولی کارگران از یکسو با نبود امنیت شغلی دست و پنجه نرم 

می کنند و از سوی دیگر نگران تامین مایحتاج روزانه خود و خانواده هایشان هستند.
بیکاری و نبود امنیت شغلی، بزرگترین تهدید کارگران

وی معضل بیکاری و نبود امنیت شغلی را تهدیدی برای کارگران دانست و گفت: 
متاسفانه گاها می بینیم کارگرانی که سال ۱۳۹۸ مشغول کار شده اند با کارفرما توافق 
کرده اند که مابه التفاوت حقوق سال ۱۳۹۸ را که شورای عالی کار مصوب کرده نگیرند 
تا سرکار بمانند و خانه نشین نشوند در حالی که این ظلم آشکار به کارگر است که برای 

حفظ شغل و بیکار نشدن، او را از حقوق قانونی اش محروم می کنیم.
اشرف منصوری در پایان با اشاره به افزایش رقم هزینه سبد معیشت خانوارهای 
کارگری، گفت: نمی توانیم منکر مشکلات کارفرمایان شویم و از آنها انتقاد کنیم که چرا 
قیمت محصولاتشان را افزایش می دهند. بدهکاری، پرداخت اقساط وام، نبود نقدینگی 
و افزایش قیمت مواد اولیه همگی دست به دست هم می دهد و کارفرما و بنگاه را دچار 
ورشکستگی و کارگران را بیکار می کند ولی همانطور که هزینه های کارفرمایان افزایش 
یافته هزینه سبد معیشت کارگران هم بالا رفته است لذا انتظار داریم در شورای عالی کار 

با درنظر گرفتن این مساله به سمت واقعی کردن دستمزد کارگران برویم.
 

معاون وزیر کار اعلام کرد

پیمانکاران به اجرای طبقه بندی مشاغل
 ملزم شدند

معاون وزیر کار گفت: پیمانکارانی که تحت هر شرایطی با شرکت های پیمان دهنده 
قرارداد بسته و کار می کنند، باید از طرح طبقه بندی مشاغل تبعیت کنند.

حاتم شاکرمی با اشاره با بیان اینکه پرداخت بدون تبعیض مزد برای انجام کارهای 
هم ارزش از حقوق اولیه نیروی کار است، تاکید کرد: پیمانکارانی که تحت هر شرایطی 
با شرکت های پیمان دهنده قرارداد داشته و فعالیت می کنند باید از طرح طبقه بندی 

مشاغل کارگاه اصلی تبعیت کنند.
وی گفت: هدف نظام جبران خدمت که یکی از موضوعات با اهمیت در رابطه با 
مدیریت منابع انسانی و کارآفرینی است، ارتقای انگیزش و بهره وری کارکنان و حفظ و 

صیانت از نیروی انسانی شاغل در سازمان هاست.
شاکرمی افزود: با توجه به رشد پدیده جهانی شدن اقتصاد، توسعه فن آوری و دانش 
و گسترش بخش خدمات، لزوم تغییر بازنگری در نظام طبقه بندی مشاغل و تحول در 

مدیریت منابع انسانی امری ضروری است.
به گفته وی، نظام طبقه بندی مشاغل باید متناسب با تحولات تکنولوژیکی و تغییرات 
نیازهای نوین شرکت ها و  روزافزون نظام اقتصادی و روابط کار صنعتی و همچنین 
واحدهای اقتصادی انعطاف پذیر بوده و منتج به افزایش بهره وری نیروی کار و کارگاه 

شود.
طبق اعلام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاون این وزارتخانه با اشاره به اهداف 
طرح طبقه بندی مشاغل، گفت: یکی از اهداف طرح، سرعت بخشیدن و شفافیت 
است که اجرای صحیح آن باعث افزایش بهره وری، ایجاد انگیزه در نیروی کار، ایجاد 
تعادل در بازارکار، پاسخگویی به نیازهای سیستم جبران خدمت، هم افزایی بین کارگر و 

کارفرما و در نهایت کاهش دعاوی کارگر و کارفرما می شود.
شاکرمی آمادگی معاونت روابط کار برای ارتقای بیشتر سطح خدمات رسانی و برگزاری 
نشست های مشترک همفکری و هم اندیشی در خصوص طرح ها و مدل های جدید 

ارزش یابی مشاغل را اعلام کرد.

معاون اسبق ارزی بانک مرکزی گفت: حتی کشورهایی که تحریم شده اند ، کنوانسیون 
اف ای تی اف را پذیرفته اند و از این رو لازم است ایران تدبیری ویژه را در این حوزه به کار 

ببندد.
سید کمال سید علی در گفت وگویی اظهارداشت: در شرایط کنونی افغانستان، 
عراق و حتی لبنان با وجود نگاه خاصی که جامعه جهانی بدان دارد، در کنار روسیه که 
با تحریم های بانکی روبروست، کنوانسیون اف ای تی اف را پذیرفته اند اما هنوز در ایران 

بحث داغی بر سر نپذیرفتن این کنوانسیون در جریان است .
 وی با تاکید بر اینکه می توان ارزیابی واقعی از شرایط ایران در صورت نپیوستن به 

کنوانسیون اف ای تی اف داشت، گفت: این در حالی است که برخی مدام به این نکته 
اشاره می کنند که پذیرفتن FATF نمی تواند بار مشکلات را بکاهد.

 وی گفت: طبیعی است اگر ما تصمیم به عدم پذیرش FATF بگیریم، باید با نقل و 
انتقال پول از طریق بانک ها خداحافظی کنیم و طبیعی است این وضعیت صادرات و 
واردات کالا به ایران را نیز می تواند درگیر خلل کند چرا که انتقال قانونی پول با مشکل 

روبروست.
سید علی اضافه کرد: در شرایط کنونی عوارض نپیوستن به اف ای تی اف در اقنصاد 
ما روشن شده است، بازار ارز تحت تاثیر این شرایط قرار دارد و بخشی از فشار وارده به 

بازار ناشی از این بلاتکلیفی است، در عین حال با توجه به تحریم ها ، مشکلات متعددی 
در مراودات بین المللی ما ایجاد شده اما باید توجه داشت حتی کشورهای دوستی که 
با ما همکاری می کنند نیز اعلام کرده اند که در صورت نپیوستن به FATF کار با سیستم 
بانکی انها نیز به حالت تعلیق در می آید چرا که اغلب این بانک ها خصوصی هستند و از 

ترس قرار گرفتن در فهرست سیاه ، با ایران همکاری نخواهند کرد.
 وی گفت: بیراه نیست برخی از موضوع نپیوستن تحت عنوان "خودتحریمی" یاد 
می کنند چرا که بی تردید کشورهای دوست را نیز از کار کردن با یاران منصرف کرده و 

فضا را برای ایران دشوار تر از قبل خواهد کرد.
این کارشناس ارزی گفت: نکته مهم این است که ما نباید خودمان با دست خودمان 
بهانه به دیگران بدهیم تا کار با ما را به حالت تعلیق درآورند . کسانی که از آینده پیوستن 
به اف ای تی اف نگران هستند و می گویند این تصمیم مشکلی را حل نمی کند به وجه 

مهم افزایش مشکلات در صورت نپیوستن بی اعتنا هستند.
 وی گفت: نکته مهم دیگر این است که اغلب کشورهای حاشیه خلیج فارس که به 
نوعی تامین کننده منابع مالی تروریست ها هستند، به اف ای تی اف پیوسته اند ، در این 
حالت روا نیست ما که هیچ نقشی در این حوزه نداریم، بهانه ای را به دست دشمنان 

بدهیم تا دنیا را مجاب کنند که از همکاری با ما امتناع نمایند .
معاون اسبق ارزی بانک مرکزی گفت: آنها که شفاف و بی پرده القاعده و طالبان و 
داعش را تامین مالی می کنند به اف ای تی اف پیوسته اند چرا که اصولا تامین مای را از 
طریق بانک ها و به شکل قانونی انجام نمی دهند، آن وقت ما که پرچمدار صلح و ثبات در 
منطقه هستیم، چرا باید بهانه را به دست دشمنان بدهیم تا مانع همکاری قانونی بانک 
ها و مراودات اقتصادی ما شوند.  سید علی گفت: به روشنی تبعات منفی این مضووع 
روشن است، از این رو منتقدان و مخالفان اگر عوارض این تصمیم را می پذیرند، شفاف به 

مردم بگویند که حاضرند عوارض ناشی از اتخاذ این تصمیم را تقبل کنند.
وی گفت: ما هم به عنوان موافقان پیوستن به اف ای  تی اف می دانیم که فردای پذیرش 
این کنوانسیون تحریم ها برداشته نمی شود، اما معتقدیم نباید تقابل ما با آمریکا به تقابل با 
نظام بانکی جهان تبدیل شود چرا که همان طور که گفتم حتی بانک های روسیه و چین 
و دیگر کشورها در کار کردن به کشوری که این کنوانسیون را نپذیرفته است ، ملاحظاتی 

جدی دارند.
 وی در پاسخ به این سئوال که عدم پذیرش اف ای تی اف چه تاثیری بر بازار ارز به جا 
خواهد گذاشت؟ گفت: همین حالا اثرات منفی این بلاتکلیفی در بازار ارز روشن است ، 
بخش مهمی از نوسانات و رشد قیمت ها تحت تاثیر همین اتفاق شکل گرفته اما بی تردید 
عدم پذیرش بازار را با شرایط تازه ای مواجه خواهد کرد چرا که هر اتفاقی که منجر به 
پیچیده تر شدن نقل و انتقالات بانکی شود، بر وضعیت بازار ارز تاثیر منفی به جا خواهد 

گذاشت .

معاون اسبق ارزی بانک مرکزی:

مخالفانFATF تبعات نپیوستن به کنوانسیون را شفاف تقبل کنند

بازار  در  بورس  شاخص  گفت:  سرمایه  بازار  کارشناس  یک 
از هر رشدی شاهد اصلاح خواهد  بعد  به طور قطع  سرمایه 
شد؛ بنابراین اصلاح صد در صد رخ می دهد اما نگرانی خاصی 

تهدیدکننده بازار نیست.
مهدی کباری پیرامون تداوم رشد شاخص بورس در بازارسرمایه 
افزود: امروز در کشور برای نقدینگی های در اختیار مردم هیچ 
بازاری غیر از بورس مورد تصورنیست و تاکنون تمامی بازارها با 

رکود همراه شده اند.
رشد  امسال  مانند مسکن  بازارها  از  برخی  کرد:  اضافه  وی 

خاصی نداشته و معاملات آن روند کاهشی خواهد داشت.
به  ارز گفت:نرخ دلار  بازار  در  معاملات دلار  پیرامون  کباری 
دلیل تدابیر اندیشیده شده از سوی بانک مرکزی کنترل شد 
و نوسان های اخیر در این بازار ناشی از اخبار سیاسی بود که 
می تواند با چندین خبر مثبت سیاسی دوباره به کانال ۱۱ هزار 

و ۵۰۰ تومان بازگشت کند.
به گفته وی، نرخ طلا نسبت به قیمت دلار در حال نوسان است 

و نوسان خاصی را با توجه به ثبات قیمت دلار تجربه نکرد.
کباری اضافه کرد: سرمایه گذاران در بازار خودرو به دلیل منع 
بازار ورود  این  به سرمایه گذاری در  واردات نمی توانند نسبت 

کنند.
افزایش ورود سرمایه گذاران در بازار سرمایه

وی بازار سرمایه را در وضعیت فعلی به عنوان بازار شاخص و 
مورد نظر سرمایه گذاران دانست و گفت: این بازار علاوه برآنکه 
آن  در  سرمایه گذاران  دارد،  نقدینگی  جذب  در  بالایی  توان 

می توانند در هر زمانی که خواستند، سرمایه خود را نقد کنند.

بازار  به  سرمایه گذاران  ورود  افزایش  یادآوری  ضمن  کباری 
به قیمت دلار  باید نسبت  بازار سرمایه  سرمایه، تصریح کرد: 
افزایش یابد؛ بنابراین این بازار همچنان زمینه رشد دارد و اکنون 

مردم تمایل برای ورود به این بازار پیدا کرده اند.
در  سهامداران  ورود  افزود:  سرمایه  بازار  کارشناس  این 

صندوق های سرمایه گذاری و صدور قراردادها دراین صندوق ها 
نشان دهنده تمایل مردم برای ورود سرمایه گذاری در بازار سرمایه 

است.
به اعتقاد وی، این موضوع نشان دهنده جذب نقدینگی در بازار 

سرمایه و رشد شاخص بورس شده است.

 کباری روند درست شاخص بورس را آهسته و پیوسته دانست 
و گفت: زمانی که شاخص با شیب تند روند صعودی را در پیش 
گیرد با کوچکترین اتفاق هم کاهشی می شود؛ بنابراین بهتر 
است شاخص بورس به شکل پلکانی رشد کند تا در مواقعی که با 
اخبار بد اقتصادی و سیاسی روبرو می شود با شدت روند نزولی 

را در پیش نگیرد.
روند طبیعی شاخص بورس در معاملات اخیر

مدیرعامل کارگزاری بانک صادرات اضافه کرد: بعید به نظر 
برای  حقوقی  های  شرکت  سوی  از  غیرعادی  رفتار  می رسد 
دستکاری سهام و رشد شاخص بورس صورت گرفته باشد و می 
توان گفت، شاخص بورس در حال گذر روند طبیعی خود است.

سهامداران  بین  معامله  حال  در  سهم ها  بیشتر  افزود:  وی 
حقیقی است و در گذشته نقش حقوقی ها در بازار پررنگ تر از 
حقیقی ها بود، اما اکنون حقیقی ها بازار را در دست گرفته اند 

ونقش هدایت روند بازار را در اختیار دارند.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه هیچ گاه رشد شتابگونه 
بازار)شارپی( با اتفاق های مثبت همراه نبوده، افزود: احتمال 
و به صورت  دارد روند صعودی شاخص بورس آهسته تر شود 

پلکانی رشد یابد.
وی گفت: اکنون بازار به سمت صنعت خاصی اقبال ندارد و 
سرمایه های در اختیار مردم به شکل چرخشی در بین گروه ها 
در حرکت است و چنانچه FATF صادر شود، نماد بانکی ها یکی 
از گزینه های جذاب برای سرمایه گذاری محسوب می شوند که 
با توجه به قیمت های پایینی که دارند مورد اقبال قرار خواهد 

گرفت.

 کارشناس بازار سرمایه: 

شاخص بورس وارد مرحله اصلاحی می شود

مدیرعامل شرکت نفت فلات قاره ایران، از اجرای ۴ طرح بزرگ توسعه و نگهداشت تولید نفت با اعتباری بیش از ۱۱۰ هزار میلیارد 
ریال و با هدف افزایش تولید حدود ۸۰ هزار بشکه نفت در روز خبر داد.

علیرضا سلمان زاده گفت: این طرح با هدف نگهداشت و افزایش توان تولید نفت در میادین رسالت، رشادت و فروزان، سیوند و 
اسفند واقع در مناطق عملیاتی سیری، خارک و لاون در خلیج فارس به مدت ۲۴ تا ۳۶ ماه اجرا خواهد شد.

وی با بیان اینکه از نکات حائز اهمیت این طرح، بهره مندی حداکثری از توان داخل است افزود: در همه مراحل عملیات اجرایی و 
در بخش مهندسی، راهبری شناورها، ترابری و خدمات ویژه حفاری دریایی، از نیرو های متخصص داخلی استفاده می شود که نقطه 

عطفی در نمایش توان متخصصان و سازندگان خواهد بود.
سلمان زاده اضافه کرد: در اجرای این طرح ها مشتمل بر حفاری، تعمیر و تکمیل ۴۱ حلقه چاه، ساخت و نصب ۲ سکوی 
سرچاهی، تکمیل و نصب ۵ سکوی دریایی، احداث خطوط لوله و کابل دریایی و ایجاد تسهیلات گازرسانی در حدود ۸۰ هزار بشکه 
در روز به توان تولید نفت شرکت فلات قاره ایران افزوده خواهد شد که علاوه بر ایجاد اشتغال متخصصان داخلی صنعت نفت دریایی، 

پویایی و تحرک در پیمانکاران و سازندگان را در پی دارد.
مدیرعامل شرکت نفت فلات قاره، اجرای این طرح در شرایط کنونی را نماد مقاومت و ایستادگی صنعت نفت ایران در برابر تحریم ها 

دانست و گفت: اجرای این طرح، موتور محرکی برای فعال کردن پیمانکاران داخلی و صنایع وابسته به نفت است.

یک مقام مسئول در نظام بانکی گفت: بابت پیامک های رمز دوم پویا نباید هیچ مبلغی از مشتریان نظام بانکی کسر شود.
مسعود خاتونی با تأکید بر اینکه بابت پیامک های رمز دوم پویا نباید هیچ مبلغی از مشتریان نظام بانکی کسر شود، گفت: بنا بر 

ابلاغیه های مکرر بانک مرکزی، نه بانک ها و نه اپراتورها، حق اخذ مبلغ از مشتریان را ندارند.
وی افزود: سه روش نصب اپلیکیشن، ussd و پیامک از جمله روش هایی هستند که مشتریان نظام بانکی باید از طریق آنها اقدام 

به دریافت رمز پویا کنند که در هر سه حالت، هیچ گونه مبلغی نباید از مشتری نظام بانکی کسر شود.
این مقام مسئول گفت: حتی اپراتورها هم حق کسر مبلغ مرتبط با ارسال و دریافت پیامک های حاوی رمزهای یکبار مصرف را 

از مشتریان نظام بانکی ندارند و این اقدام در صورت وقوع مطابق با بخشنامه های بانک مرکزی غیرقانونی خواهد بود.
وی تصریح کرد: تمام هزینه پیامک ها باید از سوی بانک پرداخت شود و پیامکی هم که بانک برای مشتری ارسال می کند، هیچ 

گونه بار مالی به دوش دارندگان کارت های بانکی نخواهد داشت.
وی گفت: اگر یک مشتری بابت درخواست رمز یک بار مصرف با کسر مبلغ از شارژ سیم کارت خود مواجه شده است، حتماً به 
دلیل بروز یک مشکل در سیستم های بانک مربوطه است که بانک ها باید به سرعت تنظیمات لازم را در سیستم های خود انجام 
دهند. به گفته این مقام مسئول، بانک ها به صورت رایگان باید رمز یکبار مصرف را در اختیار مشتریان قرار دهند و حق دریافت 

هیچ گونه هزینه ای را ندارند.

مدیرعامل شرکت نفت فلات قاره ایران مطرح  کرد

سرمایه گذاری ۱۱ هزار میلیاد تومانی درمیادین نفتی دریایی
یک مقام مسئول در نظام بانکی :

کسر هزینه بابت پیامک رمز دوم پویا، غیرقانونی است

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۵۵۶ شماره  رای    -۱
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۷۱ آقای حسین ابراهیم کوچک فرزند رضا در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۸۰/۶۳ مترمربع پلاک شماره ۶۹۹۷ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فاطمه 
کلهری زاده سند صادره در دفتر ۳۱۳ ص ۵۶۵ به موجب سند قطعی شماره ۶۳۴۷۴)م 

الف ۴۳۴۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۲۴۹ شماره  رای   -۲
در  ارجعلی  فرزند  گنبد  کچه  محمودزاده  احمد  آقای   ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۲۳
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۱۱۲۴۰ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از سید احمد رضوی )م الف ۴۳۴۳(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۷۳۹ شماره  رای   -۳
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۲۹ آقای باب اله نوری ناسی فرزند نصرت اله در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت۱۰۳/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۱۸ فرعی از ۱۱۲۳۹ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از سید احمد رضوی )م الف ۴۳۴۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۲۳ شماره  رای    -۴
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۶۷ آقای محسن جعفری فرزند رضا در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ  ۱۰۰مترمربع پلاک شماره  ۱۰۹۵ 
فرعی از ۱ فرعی از۱۱۱۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث مرحوم عبدالله توسلی )م الف ۴۳۸۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۲۴ شماره  رای   -۵
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۶۸ خانم سمیه اصغری فرزند اسماعیل در سه دانگ مشاع 

از شش دانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۹۵ فرعی از ۱ فرعی از ۱۱۱۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث مرحوم عبدالله توسلی )م الف۴۳۸۴(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳۹۸/۰۹/۲۵  تاریخ انتشار دوم: ۱۳۹۸/۱۰/۱۱
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۱۱۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۴۲ آقای رضا خندستان فرزند اسماعیل 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۶۱. ۲۱۰ مترمربع پلاک شماره ۰ فرعی از ۲۳۰۰ اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمدخان محمدی )م الف ۴۳۳۵(
۲- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۵۶۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۸۸ آقای رضا بیرامی فرزند نبی اله در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۲ مترمربع پلاک شماره ۱۹۹۹/۱۲۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراثه عزت اله نیک خواه بابائی )م الف۴۳۳۶(
۳- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۲۶۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۰۹ آقای سید مصطفی موسوی فرزند 
سید عزیز در قسمتی از/ ششدانگ قطعه زمین به مساحت ۱۳۴/۵ متر مربع پلاک شماره ۰ فرعی از ۱۸۱۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی به شماره ۲۱۵۰۶-۱۳۹۶/۸/۸ )م الف ۴۳۳۷(
۴- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۰۹۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۰۴۵ آقای علی امامی فرزند محمد شیر 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۰ فرعی از۲۱۴۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید ابراهیم سجادی )م الف۴۳۳۸(
۵- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۰۰۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۹۸۰ آقای حسن ابوالحسنی درونکلا 

فرزند عیسی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۰۵/۴۷ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۱۶۸۷ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی )م الف۴۳۳۹(

۶- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۴۵۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۱۶ آقای ناصر عباسی فرزند حسن در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۶۰ مترمربع پلاک شماره ۱۸۹۵/۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از روح اله افشار )م الف۴۳۴۰(
۷- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۱۵۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۹۰۳ آقای محمدعلی مهدی لو فرزند 
حسینعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۱۹ مترمربع پلاک شماره ۱۹۵۵اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از عباس افسر )م الف ۴۳۴۱(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه 
از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳۹۸/۰۹/۲۵ تاریخ انتشار دوم: ۱۳۹۸/۱۰/۱۱
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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استقلال در چه پست هایی بازیکن می خواهد

 اولویت آبی ها مشخص شد

تیم فوتبال استقلال نیم فصل اول نوزدهمین دوره رقابت های لیگ برتر را در شرایطی به 
پایان برد که دست کادر فنی این تیم در برخی پست ها بسته بود و نیاز است برای نیم فصل 

دوم تقویت شود.
تیم فوتبال استقلال نیم فصل نسبتا خوبی را سپری کرد و چه بسا اگر حواشی سه 
هفته پایانی برای آنها پیش نمی آمد و استراماچونی اردوی تیمش را ترک نمی کرد حتی 

می توانست در پایان هفته شانزدهم در صدر جدول قرار گیرد. 
یکی از مشکلاتی که استراماچونی را در نیم فصل اول آزار داد، کمبود بازیکن روی نیمکت 
بود تا دست سرمربی آبی ها برای تغییرات بسته باشد. استقلالی ها در بسیاری از پست ها 
بازیکن نزدیک به نفرات ثابت شان نداشتند و بسیاری از امتیازات از دست رفته آنها نیز از 

همین معضل نشات می گرفت.
کار سرمربی استقلال به جایی رسیده بود که تعویض های آنها کاملا کلیشه ای شده بود و 

بازیکنی مثل آرش رضاوند به همین دلیل در پست های زیادی به کار گرفته شد.
گرچه استقلالی ها برای به میدان فرستادن تیم شان در ابتدای بازی مشکلی نداشتند 
و در هر ۱۱ پست بازیکنان خوب و قابل اعتمادی در اختیار داشتند، اما نیمکت نشینان 
آنها از نظر فنی خیلی نزدیک به نفرات اصلی نبودند تا سرمربی هم در تعویض ها با مشکل 
مواجه می شد و هم در مواقعی که بازیکنان اصلی اش با محرومیت یا مصدومیت مواجه 
بودند. در این گزارش استقلال را پست به پست مورد بررسی قرار می دهیم تا مشخص شود 

آنها دقیقا در چه پست هایی به بازیکن نیاز دارند.
دروازه بان

به سید حسین  اما  داشته اند،  دریافت  زیادی  که گل های  این  علیرغم  استقلالی ها 
حسینی معتقدند و او را بهترین گزینه برای این پست می دانند. اما ذخیره وی یک دروازه 
بان جوان و کم تجربه به اسم حسین پورحمیدی است که قطعا تنها در صورت محرومیت 
یا مصدومیت حسینی فرصت بازی پیدا می کند. هرچند فاصله بین دو دروازه بان استقلال 
بسیار زیاد است، اما بعید است آبی ها برنامه ای برای خرید یک دروازه بان برای نیم فصل 

دوم داشته باشند.
مدافع میانی

استقلال فصل را با ۵ مدافع میانی آغاز کرد که یکی از آنها به اسم میلاد باقری هرگز 
فرصت بازی پیدا نکرد. یزدانی، غلامی، چشمی و دانشگر ۴ مدافعی بودند که به دفعات 
برای این تیم به میدان رفتند. استراماچونی بعضا خواسته و بعضا ناخواسته ترکیب ۳ نفره 
قلب دفاعی اش را از بین این ۴ بازیکن انتخاب کرد که شبیه به هم بودن این ۴ مدافع باعث 

شد تا خط دفاعی این تیم همیشه آسیب پذیر باشد.
تیم  این  سرمربی  و  شده  مسجل  پوشان  آبی  جمع  از  باقری  جدایی  فصل  نیم  در 
استراماچونی باشد یا فرد دیگری، استقلالی ها به یک مدافع میانی از جنسی متفاوت نیاز 
دارند. در همین رابطه شایعه هایی در خصوص مذاکره با منتظری به گوش می رسد که 

البته این شایعه ها هنوز تایید یا تکذیب نشده است.
مدافع چپ

یکی از معدود پست هایی است که آبی ها کمبود بازیکن ندارند و دو بازیکن نزدیک به هم 
و قابل اعتماد دارند. هروویه میلیچ مدافع باتجربه و کروات به همراه میلاد زکی پور جوان و 
انرژیک، آبی ها را صاحب دو مدافع چپ قابل اعتماد دارد که در سخت ترین شرایط هم هر 

کدام از آنها می توانند برای این تیم بازی کنند.
مدافع راست

وریا غفوری را می توان بهترین و آماده ترین بازیکن استقلال و یکی از بهترین و آماده ترین 
های لیگ دانست که حضورش سمت راست خط دفاعی این تیم را بیمه کرده است. اما 
فاصله بازیکن بعدی با وی بسیار زیاد است. گرچه آبی ها در روزهای نداری شاید بتوانند 
روی علی دشتی و امیر حسین کارگر روی این پست حساب کنند، اما بدیهی هست که آنها 

یک مدافع تخصصی با فاصله ای کم نسبت به غفوری نیاز دارند.
هافبک دفاعی

آبی ها در این پست نفراتی مثل فرشید باقری، علی کریمی و مسعود ریگی را دارند 
که هافبک های دفاعی تخصصی هستند و از آنجایی که آنها با دو هافبک دفاعی بازی 
می کنند، داشتن ۳ بازیکن در این پست دست سرمربی را کاملا باز می گذارد. به خصوص 
که در صورت کمبود بازیکن روزبه چشمی و آرش رضاوند هم می توانند در این پست 
بازی کنند. استقلالی ها در این پست کمبود بازیکن ندارند و بازیکنی هم در سبد خرید 

نگذاشته اند. 
هافبک بازیساز

این پستی است که در سالهای اخیر آبی ها همواره از نداشتن آن رنج برده اند. در سه 
چهار سال اخیر سرور جباروف و آیاندا پاتوسی در مقاطعی خلاء هافبک بازیساز را از بین 
بردند و در این فصل فرشید اسماعیلی به تنهایی این وظیفه را بر عهده دارد. استقلالی ها به 
یک هافبک بازیساز نیاز مبرم دارند به خصوص که در صورت صعود به مرحله گروهی لیگ 
قهرمانان آسیا و درصد بالای خشونت اسماعیلی نسبت به دقایق بازی اش، آنها حتما به 

هافبکب دیگری با خصوصیات بازیسازی نیاز دارند. 
وینگر

گرچه وینگرهای چپ و راست استقلال کیفیت خوبی دارند، اما کمیت آنها زیاد بالا 
نیست تا مدیران مجموعه به استخدام وینگرهای جدید هم نیم نگاهی داشته باشند. به 
خصوص که محسن کریمی یکی از وینگر های این تیم نیز با مصدومیت جدی از ناحیه 

رباط صلیبی مواجه شده و حداقل جای او را باید با بازیکن دیگری پر کنند.
مهاجم

آبی ها بهترین خط حمله لیگ را با داشتن بهترین مهاجمان در اختیار دارند. دیاباته و 
قائدی مهاجمان اصلی استقلال هستند که با ۱۶ گل زده بهترین عملکرد را دارند. تبریزی 
و سجاد آقایی دیگر مهاجمان این تیم هستند که فاصل زیادی نسبت به این دو دارند و لذا 
آبی ها برای خرید یک مهاجم باتجربه دیگر نیز تلاش می کنند. در همین رابطه شنیده 
می شود دو سه مهاجم مد نظر استقلالی ها هستند که در صورت حاصل شدن توافق 

نهایی، جذب حداقل یکی از آنها در دستور کار قرار خواهد گرفت.

انصاری فرد:

 کالدرون به ایران بر می گردد
 مدیرعامل باشگاه پرسپولیس گفت: بحث نیامدن »گابریل کالدرون« مطرح نیست و او 

۱۰۰ درصد به ایران باز خواهد گشت.
»محمد حسن انصاری فرد« در گفت و گویی تلویزیونی درباره ناراحتی کالدرون اظهار 
باعث  که  بزنیم چرا  پرسپولبیس حرف  باشگاه  درباره حواشی  نداریم  داشت: دوست 
ناراحتی و نگرانی هواداران این تیم می شود. وی افزود: نمی دانم چه داستان هایی شکل 
گرفت که پرسپولیس به حاشیه کشیده شد. کالدرون همکاری لازم را با باشگاه داشت و 
تا زمانی که قسط اول قرارداد خود را دریافت نکرده بود کوچک ترین اعتراضی نکرد. شاید 
بندهای قراردادی که با کالدرون به امضا رسید، مشکلاتی بود که در گذشته حرف هایی 
زدیم. انصاری فرد خاطرنشان کرد: از نظر من مصاحبه های که کالدرون انجام داد درست 

نبود اما وی حرف هایی را از روی عصبانیت زد که قابل برطرف شدن است.
وی تاکید کرد: به نظر من درباره باشگاه پرسپولیس و کالدرون سو تفاهم پیش آمده و 

باشگاه پرسپولیس کوچک ترین کم کاری را نسبت به این مربی انجام نداده است.
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس افزود: هواداران پرسپولس منتظر کالدرون هستند تا او به 

ایران برگردد و راه موفقی را که در پیش گرفته ایم، ادامه دهیم.
انصاری فرد افزود: بحث نیامدن کالدرون مطرح نیست و به طور حتم او ۱۰۰ درصد به 
ایران باز خواهد گشت. مدیرعامل پرسپولیس در پایان درباره اختلاف افشین پیروانی و 
کالدرون گفت: این موضوع به دور از واقعیت است. پیروانی از خانواده بزرگ پرسپولیس 

است که بسیاری از حاشیه ها را در این مدت جمع کرده است.

وزیر ورزش:

 بیشتر بدهی های استقلال و پرسپولیس 
پرداخت شده است

 وزیر ورزش و جوانان گفت: بسیاری از بدهی های باشگاه های استقلال و پرسپولیس 
پرداخت و به لحاظ مالیاتی هم شفاف سازی شده است.

»مسعود سلطانی فر« روز سه شنبه در این باره اظهار داشت: اکنون وضعیت این ۲ باشگاه  
تا حدود زیادی ساماندهی شده است و موضوع تامین منابع و حامیان مالی به گونه ای 
حل شده که بدون اتکا به بودجه دولتی، با کمک های مردمی و  تبلیغات، هزینه های آنها  
تامین می شود. وزیر ورزش و جوانان افزود: علاوه بر سازماندهی ساختار ۲ باشگاه در زمینه 

مالیاتی در این زمینه و در نشستی با سازمان امور مالیاتی شفاف سازی کردیم.
وی اظهار امیدواری کرد که با تداوم روند برگزاری نشست ها در جهت شفاف سازی 
بیشتر مشکلات این ۲ باشگاه حل شود و بتوانیم هر یک روز که امکانپذیر باشد باشگاه 
های استقلال و پرسپولیس را واگذار کنیم، استقبال خواهیم کرد زیرا باشگاه های ورزشی  

خصوصی، فرآیند رشد و توسعه را بهتر طی کنند.

گزارش و تحلیل از مجید روان ستان

 این روزها همه چیز بر خلاف میل هواداران دو باشگاه استقلال و پرسپولیس است 
و هیچ کس نیست تا پاسخ درستی به آن بدهد! مگر می شود یک ماجرای مشابه برای 
این دو تیم طی کمتر از یک ماه رخ دهد. چرا هیچ کس پاسخگو نیست؟ چرا هیچ کس 

واقعیت ها را نمی گوید؟
یک روز پس از صدرنشینی آبی ها، آندره آ استراماچونی که پس از ۱۳۱۰ روز -۳ 
سال و ۷ ماه- استقلال را به صدر جدول لیگ برتر رساند با انتشار بیانیه ای، به همراه 
دستیاران خود مارکو کاسر، سباستین لتو و عمر دانسی به طور یک طرفه قرارداد خود را 
با باشگاه استقلال فسخ کردند. در واقع بند فسخ قرارداد از تاریخ ششم دسامبر ۲۰۱۹ 
-روز جمعه ۱۵ آذرماه- و تحت نظر فیفا فعال شد. از آنطرف هم گابریل کالدرون پس از 
۲۲۵ روز -۷ ماه ۱۱ روز- موفق شد پرسپولیس را به صدر جدول برساند و مثل همتای 
ایتالیایی خود یک روز بعد از صدرنشینی پرسپولیس برای گذراندن تعطیلات ایران را 
ترک کرد و در پستی اینستاگرامی مطالبی را یادآوری کرد که دلخوری اش از مدیران 

پرسپولیس را نشان می داد.
کالدرون از رفتار باشگاه دلگیر است

»در فرودگاه هستم تا به آرژانتین بروم. دوست نداشتم بدون خداحافظی از هواداران 
پرسپولیس بروم، هوادارانی که بهترین در دنیا هستند؛ این را همه می گویند و من هم 
پس از شش ماه حضورم در ایران تائید می کنم. از اعتماد و لطف هواداران ممنونم. از 
بازیکنان تیم هم تشکر می کنم که به من اطمینان کردند، بازیکنانی که با تمام وجود 
تلاش کردند، بدون هیچ توقعی. خیلی از ایرانی ها ممنونم، چون هر روز شاهد لطف، 
احترام و میهمان نوازی آنها بودیم. می روم، اما از رفتار باشگاه دلگیر هستم، چون مدام 
می گویند کالدرون به خاطر پول دلخور است، اما این آخرین درخواست من بود. چیزی 

که من می خواهم احترام است، باشگاه به من احترام نگذاشت.«
چه کسانی می خواهند آنها نباشند؟

گابریل کالدرون برای اینکه هواداران بیشتر متوجه منظورش شوند، مثال آورد و 

گفت که او و دستیاران هزینه تشریفات فرودگاه را از جیب شان پرداخت کرده اند، چون 
برای باشگاه مهم نبود آنطور که وظیفه یک باشگاه بزرگ است آنها را بدرقه کنند! رفتار 
باشگاه باید درخور هواداران و تیم باشد. و در پایان می گوید که با دلی شاد ایران را ترک 
می کند، چون تیم و هواداران فوق العاده ای داریم. اکنون این سوال مطرح می شود؛ 
چه کسانی می خواهند استراماچونی در استقلال و کالدرون در پرسپولیس نباشند؟ 
هر دو مربی تازه وارد فوتبال ما در شروع کارشان نتایج خوبی نگرفته بودند، اما رفته 
رفته تفکرات مورد نظر خود را در تیم های شان جا انداختند و هر دو طعم صدرنشینی 

را چشیدند.
مشکلات مالی باعث دلخوری

با این حال برخی مشکلات در استقلال و پرسپولیس باعث شده تا هر دو سرمربی از 
مدیریت باشگاه های خود دل خوشی نداشته باشند و در مصاحبه های اخیرشان نیز به 
این موضوع تاکید داشتند. مشکلات مالی، پرداخت نشدن حقوق بازیکنان و مسائلی 
از این دست ابتدا آندره آ استراماچونی و سپس گابریل کالدرون را دلخور و فراری داده 
است. به »استرا« و استقلال خیلی پرداخته ایم، اما ماجرای پرسپولیس و سرمربی 
آرژانتینی آن تازه است و نقدهای فراوانی به مدیریت محمدحسن انصاری فرد وارد 
کرد، زیرا او پس از ماجرای سرمربی استقلال یک ماه تمام فرصت داشت تا اشتباهات 

مدیریت رقیب دیرینه خود را انجام ندهد، اما ...
»گابی« از موقعیتش در باشگاه شاکی بود

گابریل کالدرون مانند برانکو در مدیریت کردن بازیکنان قوی نشان داد. او حتی از 
نام های بزرگ ابایی نداشت و نمونه آن کنار گذاشتن علیرضا بیرانوند بود. امید عالیشاه 
و سیامک نعمتی و یا بازی نگرفتن از سیدجلال حسینی که خیلی ها به آن معترض 
بودند. اما، مهم ترین پرسش این روزهای پرسپولیس این است، کالدرون می رود یا 
می ماند؟ »گابی« در پایان بازی هم به شدت از موقعیتش در باشگاه شاکی بود و 
به صراحت گفته که افرادی درون باشگاه مخالف ادامه کار او هستند. این هم از آن 
موقعیت های عجیب و منحصر به فرد فوتبال ماست که مربیان تیم های صدرنشین، 
در موقعیتی گرفتار می شوند که مدام از بی صداقتی در رفتار و گفتار مدیران باشگاه 

گلایه کنند.
می خواهند کالدرون را فراری دهند؟

خیلی ها می خواهند بدانند که چه کسی می خواهد کالدرون را از باشگاه فراری 
چه  باشگاه  مدیران  ببینیم  تا  کنیم  صبر  مدتی  باید  پاسخ  به  رسیدن  برای  دهد؟ 
تصمیمی اتخاذ می کنند. فراموش نکنیم وقتی مدیران قبلی باعث فراری شدن برانکو 
ایوانکوویچ شدند، انتخاب جانشینی او خیلی دیر صورت گرفت و نوع بازی ای که 
سرخ ها با تفکرات کالدرون ارائه می دادند موجی از نارضایتی هواداران و کارشناسان 
فوتبال را به وجود آورد. اما این آرژانتینی با تجربه توانست حاشیه های تیم را خوب 
از فلسفه  به کارش وارد می شد، هیچ گاه  انتقاداتی که  به رغم تمام  و  مدیریت کند 

فوتبالی اش عقب نکشید و با اعتماد به نفس بالا به روندش ادامه داد.
نقش پر رنگ کریم باقری

کالدرون هم مثل برانکو سیستم دفاعی خیلی خوبی ایجاد کرد و مثل او با حداقل 
نتیجه برنده بازی می شد. بازی آخر پرسپولیس مقابل نساجی نمونه بارز آن بود. 
پرسپولیس این روش را با برانکو طی این چند سال نشان داده بود؛ یعنی تیمی که یاد 
می گیرد چگونه برنده شود و تیمی که یاد می گیرد چگونه قهرمان شود! شروع ناامید 
کننده، پایانی خوشی را به همراه داشت. هر چند نباید این موضوع را نادیده گرفت 
که تیم هایی مانند، استقلال، سپاهان، تراکتور، صنعت نفت آبادان و شهرخودرو بدون 
نقش نبودند! البته نباید حضور کریم باقری که نقش پر رنگی برای کم کردن حواشی 
داشت را نادیده گرفت . همین ها مهم ترین فاکتورها برای بازگشت به صدر جدول بود.

علنی شدن اختلاف با مدیران باشگاه
گابریل کالدرون که تا دیروز مدعی بود که فرقش با این مربی ایتالیایی این است که 
تصمیم متفاوتی با او گرفته و به خاطر تربیت و اصولی که دارد تا آخر سال میلادی 
همراه تیم و بازیکنان و هواداران تیم خواهد بود و زمان کافی به باشگاه می دهد که 
مشکلات را حل کنند، درست چند روز پس از این حرف ها ساز مخالف کوک کرد و 
اختلافش با مدیران باشگاه پرسپولیس علنی کرد. حتی در یکی از نشست های خبری 
به صحبت های انصاری فرد واکنش نشان داد و گفت ناراحتی اش به خاطر موضوعاتی 

از جمله پاداش که او مطرح کرده نیست و دلایل دیگری دارد.
شروط جدید کالدرون برای باشگاه

حتی چندین بار کلمه های پول و احترام را به زبان آورد، عصبانی شد تا مدیران 
پرسپولیس به دنبال فرصتی برای طرح مشکلات با او بروند. این فرصت تنها چند 
او  با  از نشست جنجالی کالدرون به دست آمد و هیئت مدیره باشگاه  ساعت بعد 
جلسه ای مهم و ویژه برگزار کرد. در این جلسه سرمربی آرژانتینی مطالبی بیان کرد 
که ضمانت کننده ادامه کارش در پرسپولیس بوده و در واقع شروط جدیدی را برای 
باشگاه گذاشت تا برای آغاز نیم فصل دوم آنها را فراهم کنند. کالدرون، در جلسه با 
هیئت مدیره صراحتاً خواست ۳ نفر از اعضای تیم باید پرسپولیس را ترک کنند تا او 

حاضر باشد به کار خود در این باشگاه ادامه دهد! 
اگر شرایط کالدرون را اجرا نشود، برنمی گرد!

گابریل کالدرون برای اینکه از همتای ایتالیایی خود استراماچونی عقب نیفتد گفته 
که برای ادامه همکاری با پرسپولیس شرایطی دارد. »من یک مربی حرفه ای هستم که 
خانواده ام را رها کرده  و به اینجا آمده ام. من شنبه از ایران می روم و قبل از برگشت به 
ایران باشگاه طلب های گذشته بازیکنان را پرداخت کند و دو یا سه بازیکن هم جذب 
کند. در نهایت هم تکلیف اردوی قطر مشخص شود. چند ماه است از اردوی قطر 
صحبت می کنم اما دائم می گویند: »ان شاءالله فردا!« باشگاه باید روش کارش را 
عوض کند. من دوست دارم برگردم و کاری را که شروع کردم، به پایان برسانم، اما اگر 
شرایطم را اجرا نکنند، برنمی گردم.« گویا این روزها باید به دنبال مدیران خارجی برای 
باشگاه ها باشیم تا به مدیران ما نوع قرارداد بستن را یاد بدهند. انگار مارک ویلموتس به 
سایر مربیان خارجی یاد داد تا برای گرفتن حق خود چگونه رفتار کنند. البته در کنار 
آن چگونه قرارداد ببندند که اگر هم مقصر بودند غرامت که ندهند هیچ، بلکه غرامت 
هم بگیرند! اکنون هواداران فوتبال مانده اند که چرا وقتی تیم محبوب شان صدرنشین 

می شود مربیان شان فرار می کنند! 

چه کسانی می خواهند آنها نباشند؟

چرا مربیان  استقلال و پرسپولیس فرار می کنند!

پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: فرهاد مجیدی تصمیم درستی گرفت هدایت استقلال را قبول نکرد. او نشان داد انسان باهوشی 
است و متوجه شد در این مقطع حساس نباید روی نیمکت آبی پوشان بنشیند.

»پیروز قربانی« اظهار داشت: متاسفانه نا آگاهی در بین برخی از هواداران استقلال وجود دارد و آنها احساسات را بر منطق برتری 
داده اند.

وی افزود: استقلال شرایط حساس و ویژه ای دارد و امیدوارم هرچه سریعترین اتفاق برای این تیم شکل بگیرد تا در مسیر اصولی 
کارش را دنبال کند.

پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: مدیران استقلال باید تصمیم درستی بگیرند و این تصمیم به پیشرفت و موفقیت استقلال 
در آینده کمک کند.

قربانی تصریح کرد: فرهاد مجیدی تصمیم درستی گرفت هدایت استقلال را قبول نکرد. او نشان داد انسان باهوشی است و متوجه 
شد نباید در این مقطع حساس روی نیمکت آبی پوشان بنشیند.

وی در پایان گفت: در صورتی که استراماچونی هدایت استقلال را قبول نکرد و به ایران نیامد مدیران این تیم باید یک مربی خارجی 
دیگر را جایگزین او کنند.

 بازیکن سابق تیم فوتبال استقلال تهران گفت: این تیم تاوان مدیران خود را می دهد؛ همان افرادی که حتی برای بستن یک قرارداد 
ساده ناتوان هستند.

احمد جمشیدیان اظهار داشت: تیم استقلال برای بازگشت به شرایط مطلوب نیاز به ثبات مدیریتی دارد. 
وی بیان کرد: تا زمانی که شرایط مدیریتی استقلال دچار ثبات نشود، نتایج درون زمین در وضعیت مناسب قرار نمی گیرد.

جمشیدیان اضافه کرد: استقلال نیم فصل پرنوسانی را به پایان رساند و با این اوضاع فعلی بعید است تا پایان سال به ثبات فنی و 
تاکتیکی لازم برسد.

وی پیرامون وضعیت آندره استراماچونی سرمربی استقلال گفت: با رفتن این مربی باشگاه استقلال دچار تنش خواهد شد و 
سردرگمی تاکتیکی و درگیر شدن بیش از پیش هواداران، چالش های این تیم است.

این بازیکن سابق استقلال افزود: بازگشت استراماچونی هم باعث می شود مدیریت باشگاه در حضور او هیچ گاه نتواند بر اوضاع 
تسلط یابد.

جمشیدیان اضافه کرد: گزینه های قدیمی استقلال نیز هیچ کمکی به تیم نخواهند کرد و اگر دنبال گزینه استقلالی برای جایگزین 
کردن استراماچونی هستند، باید از فردی با تفکر، انرژی و انگیزه جدید استفاده کنند.

پیروز قربانی: 

»مجیدی« باهوش بود استقلالی نشد
احمد جمشیدیان:

 استقلال تاوان مدیران خود را می دهد

سردار آزمون در بین لژیونرهای ایرانی در سال ۲۰۱۹ بهترین 
عملکرد را داشت و بهترین فوتبالیست ایرانی شاغل در آن سوی 

مرزها بود.
موج جدید لژیونرهای ایرانی در چند سال اخیر و خصوصا از 
وقتی که کارلوس کی روش سرمربی تیم ملی شد، وارد بازارهای 
اروپایی شدند. لژیونرهایی که نسبت به سال های دورتر تعدادشان 
بیشتر شده بود اما از لحاظ کیفی در سطح پایین تری قرار گرفته 

بودند.
در سال ۲۰۱۹ نیز بازیکنان ما در کشورهایی چون انگلیس، 
پرتغال، قطر،  ترکیه،  لهستان، هلند،  اوکراین،  بلژیک،  هلند، 
کرواسی، فرانسه، ویتنام، آذربایجان، روسیه و ... فعالیت داشتند. 
برخی از آنها مانند علیرضا جهانبخش، سامان قدوس و سعید 
برخی  و  باشند  داشته  را  گذشته  فروغ  نتوانستند  عزت اللهی 
دیگر همانند سردار آزمون، مهدی طارمی، مهرداد محمدی، 
پیمان بابایی و ... عملکرد قابل قبولی از خود بر جای گذاشتند. 
از سال خوش درخشیدند و در  نیز در بخشی  دسته ای دیگر 
بخشی دیگر بسیار ضعیف عمل کردند؛ مانند کاوه رضایی و علی 

قلی زاده.
با این حال با توجه به در نظر گرفتن کل سال ۲۰۱۹ برخی از 
ستاره های ایرانی در لباس تیم یا تیم های خود در طول سال، 
نمایش قابل توجهی داشتند و نگاه ها را به سمت خود خیره 

کردند.
۱ - سردار آزمون

 هرچقدر در تیم ملی انتقاد شنید و تحت فشار قرار گرفت، در 
عرصه باشگاهی خوش درخشید. سردار با انتقالی پر سر و صدا از 
روبین کازان به بزرگترین باشگاه روسیه یعنی زنیت پیوست تا پس 
از علیرضا جهانبخش دومین فوتبالیست گرانقیمت ایران لقب 
بگیرد. سردار در لیگ اروپا مقابل فنرباغچه دبل کرد. در اولین 
بازی در لیگ گلزنی کرد. زوج او و ژیوبا در خط حمله، تیم های 
روسی را به ستوه آورد و همچنان نیز این اتفاق در حال تکرار 
است. سردار در لیگ قهرمانان هم بهترین بود. او ۲ گل به لیون و 

بنفیکا زد تا بالاتر از مهدوی کیا و علی دایی به بهترین گلزن ایرانی 
تاریخ این مسابقات تبدیل شود. شنیده ها حکایت از آن دارد که 
سال ۲۰۱۹، آخرین سال حضور سردار در فوتبال روسیه است و 
طی ۲ پنجره نقل و انتقالاتی بعدی باید شاهد ترانسفر شدنش به 

لیگ های درجه یک اروپایی باشیم.
۲ - مجید حسینی

 او مثال نقضی شد برای فوتبالیست های ایرانی که به ترکیه 
ناکامی برگشتند. مدافع ۲۳ ساله چشم آبیِ سابق  با  رفتند و 
استقلال در دومین فصل حضورش در تیم ترابوزان اسپور ترکیه 
به یکی از ارکان خط دفاعی این تیم تبدیل شد. مجید در کنار 
ستاره هایی چون دنیل استوریج، جان اوبی میکل و ... ترابوزان را 
به رده سوم جدول رده بندی سوپرلیگ ترکیه فرستاد. او به قدری 
مورد اعتماد کادر فنی است که حتی برای تیمش پنالتی هم 
می زند. میانگین توپ ربایی حسینی در هر مسابقه ۱.۶ است و از 
۵۹ درصد دوئل ها برنده بیرون می آید. تیم های ساسولوی ایتالیا 
و هرتابرلین آلمان به طور جدی در پی جذب مدافع جوان تیم 
ملی هستند و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد شاید در همین زمستان 

شاهد انتقال او به سری A یا بوندسلیگا باشیم.
۳ - مهدی طارمی

 در ابتدای سال ۲۰۱۹ عضوی از تیم الغرافه بود. علی رغم 
انتقاداتی که به او می شد، یکی از ۲ گلزن برتر تیمش بود و حتی 
به تراکتورسازی هم ۲ گل زد. با این حال مهدی جولای سال 
۲۰۱۹ با عقد قراردادی ۲ ساله به تیم پرتغالی ریو آوه پیوست. 
او در نخستین بازی خود موفق شد هت تریک کند و چندی بعد 
در دیدار برابر تیم شناخته شده اسپورتینگ لیسبون سه پنالتی 
گرفت تا در میان رسانه های پرتغالی به "مهدی پنالتی گیر" معروف 
شود. روند خوب طارمی در تیم ریوآوه ادامه دار بوده و با وجود 
مصدومیت چند هفته ای که گریبان گیرش شد، هم اکنون در ۱۰ 
بازی، پنج گل زده و بهترین گلزن سبز و سفیدها است. مهدی در 
هر ۱۱۴ دقیقه یک گل به ثمر می رساند و به نظر می رسد در سال 

۲۰۲۰ نقش مهم تری در تیمش ایفا کند.

4 - رامین رضاییان
 با اینکه در لیگ ستارگان قطر توپ می زند اما به قدری خوب 
بوده که این تیم قطری ترجیح داده نه تنها یکی از سهمیه های 
خارجی خود را به یک دفاع راست اختصاص دهد بلکه پیراهن 
شماره ۱۰ تیم را هم در ابتدای فصل جدید تقدیمش کند. رامین 
رضاییان همه کاره تیم پایین نشین الشحانیه است. او در بازی های 
اخیر با آزادی عمل بیشتر، به دروازه حریفان نزدیک می شود. هم 
پاس گل می دهد هم گل می زند و هم پشت ضربات ایستگاهی 
تیم قرار می گیرد. تلاش فردی رامین توانسته او را در شرایط 
مساعد فیزیکی نگه دارد. آمار او تا به اینجای فصل ۶ گل در 
تمام مسابقات رسمی بوده که برای یک مدافع - هافبک کناری 
فوق العاده است. او در آخرین بازی سال توانست با یک ضربه سر 

برای تیمش گل بزند.
۵ - مهرداد محمدی

 یکی از جدیدترین لژیونرهای ایران در سال ۲۰۱۹ توانسته 
نگاه های زیادی را به سمت خود جلب کند. ستاره فصل پیش 
سپاهان بعد از قُل دیگرش میلاد، توانست به فوتبال اروپا قدم 

بگذارد. مهرداد محمدی با تیم آوس پرتغال قرارداد بست و خیلی 
زود به یکی از ارکان این تیم نه چندان قدرتمند تبدیل شد. مهرداد 
این ۲  از  و  آوس محسوب می شود  ایستگاهی زن  و  پنالتی زن 
طریق موفق به گلزنی هم شده است. او تا به اینجای فصل پنج 
گل در لیگ به ثمر رسانده و نقش اساسی در ۶ امتیاز به دست 
آمده تیمش داشته است. مهرداد در کنار پنج گل، چهار پاس گل 
هم برای هم تیمی های خود ارسال کرده اما زور تیمش به حدی 
نیست که پاسخگوی توانایی های وی باشد. با توجه به سن و سال 
مناسب مهرداد و احتمال سقوط آوس در پایان فصل، باید سال 
۲۰۲۰ را سال انتقالی بزرگ تر برای این بازیکن ۲۶ ساله دانست.

در کنار این پنج بازیکن پیمان بابایی و مهدی شریفی در لیگ 
آذربایجان عملکرد خوبی داشتند. کریم انصاری فرد در السیلیه 
نمایش قابل قبولی داشت. شهاب زاهدی در لیگ اوکراین و در 
آخرین ماه سال بهترین بازیکن تیمش شد. علی قلی زاده و کاوه 
رضایی در اواخر سال ۲۰۱۹ به ستاره های شارلروا تبدیل شدند 
اما با در نظر گرفتن سطح لیگ ها و همچنین امتداد درخشش در 

طول سال، آنها جزو پنج نفر نهایی قرار نگرفتند.

معرفی برترین لژیونرهای فوتبال ایران در سال ۲۰۱۹؛ 

سالِ سردارِ ایرانی

 عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با بیان اینکه علی کفاشیان هنوز در کنفدراسیون 
فوتبال آسیا نایب رئیس ایران است، گفت: با این حال او در جلسات ما غایب بوده است.

فریدون اصفهانیان با اشاره به انتخاب حیدر بهاروند به عنوان سرپرست فدراسیون فوتبال 
به جای مهدی تاج گفت: در اساسنامه آمده است در صورت کناره گیری رئیس فدراسیون، 
نایب رئیس اول سرپرست شود. در صورتی که نایب رئیس اول نباشد، نواب دیگر می توانند 
جای رئیس را بگیرند. ما هم طبق اساسنامه پیش رفتیم و آقای بهاروند وظایف تاج را بر 

عهده دارد.
عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال در خصوص احتمال بازگشت علی کفاشیان به 
فدراسیون فوتبال تصریح کرد: آقای کفاشیان هم در مصاحبه اش گفته است که اگر 
بخواهند می توانم بیایم و الان هم بخواهد بیاید، مشکلی نیست. کفاشیان هنوز نایب رئیس 
فدراسیون ایران در AFC است ولی خودش مدت ها در جلسات هیأت رئیسه نبوده و غیبت 
داشته است. وقتی وی چند ماه نبود، هیأت رئیسه تصمیم گرفت بهاروند این وظایف را بر 

عهده بگیرد.
اصفهانیان در پاسخ به این سوال که آیا استعفای تاج به دلیل تبعات قرارداد مارک ویلموتس 

سرمربی تیم ملی نبوده است؟ تاکید کرد: خیر، به خاطر قرارداد ویلموتس نیست. تاج این 
همه در بیمارستان بستری شد و الان هم در خانه بستری است. اگر می توانست می آمد ولی 

پزشکان گوشزد کردند نباید در فضای استرس باشد.
عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال در خصوص احتمال برگزاری انتخابات این فدراسیون 
قبل از سال ۹۹ گفت: در جلسه روز گذشته آقای وزیر معتقد بود طبق اساسنامه پیش 
برویم. وقتی این را گفتند طبیعی است که انتخابات را سال آینده برگزار کنیم. نمی دانم 
این شایعه برگزاری انتخابات در سال ۹۸ از کجا آمده است. انتخابات همان اردیبهشت ۹۹ 

برگزار می شود. اساسنامه این را می گوید.
اصفهانیان که با برنامه »سلام صبح بخیر« گفتگو می کرد، درباره بلاتکلیفی تیم ملی و 
عدم انتخاب سرمربی اظهار کرد: ما خودمان هم تاکید داریم زودتر این انتخاب رخ بدهد. 

اگر نگوییم خیلی دیر شده، اما دیر شده است. باید سریع تر این اتفاق رخ بدهد.
وی در پاسخ به این سوال که چه زمانی سرمربی بعدی انتخاب می شود؟ یادآور شد: همه 
اینجا هستیم برای این کارها. ما شهرستان نرفتیم و ماندیم در تهران که سریع تر این انتخاب 

صورت بگیرد.

عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال در پایان درباره احتمال انتخاب برانکو ایوانکوویچ یا 
یحیی گل محمدی برای تیم ملی گفت: ما هم گزینه خارجی داریم هم گزینه داخلی. باید 

سریع تر این اتفاق رخ بدهد تا تیم ملی سر و سامان بگیرد.

 فریدون اصفهانیان:

کفاشیان هنوز در AFC نایب رئیس ایران است
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اتاق فکر استیضاح وزرا از کجا تغذیه می شود؟

سایه »دولت سایه« بر سر پارلمان دهم

سایه  دولت  عنوان  تحت  آنچه  ما  کشور  در  گوید:  می  امید  فراکسیون  عضو  یک 
مطرح می شود بیشتر شبیه به گروه فشار است که این گروه فشار اعضا و افراد تشکیل 
دهنده اش نامشخص هستند عجیب هم این است که این گروه فشار یا دولت سایه 
انتظار دارد دولت مستقر به جای پیگیری و برنامه هایی که بابت آن از مردم رای اعتماد 

گرفته است مطالبات آنها را اجرا کند که این یک بدعتی است.
سال ۹۲ خودش را در قد و قامت ریاست جمهوری دید و وارد گود انتخابات شد تا دیگر 
فقط دیپلمات اصولگرا نباشد اما بخت و اقبالش آنقدر بلند نبود و کم و کاستی های دولت 
احمدی نژاد بر سر او خراب شد؛ هرچند سعید جلیلی نتوانست ردای ریاست جمهوری 
را به تن کند اما از همان زمان زیر نظر گرفتن دولت را با انتقاد از برجام شروع کرد تا شاید 

این گزارشات نقد و بررسی در مناظرات انتخاباتی سال ۹۶ کمک حالش شود.
دوسال پیش وقتی سعید جلیلی فکرش را هم نمی کرد اصولگرایان پشت سر او قرار 
نگیرند، درنهایتش رویای ریاست جمهوری را بازهم به پستو برد و اعلام کرد این گزارشات 
را در اختیار قالیباف و رئیسی می گذارد تا آنها بتوانند در مناظرات انتخاباتی بر روحانی و 
جهانگیری غالب شوند؛ البته محاسباتش این بار هم درست از آب در نیامد و هم قطارانش 
چندان هم از این گزارشات استقبال نکردند. جلیلی درست چندماه بعد از تمدید ریاست 
جمهوری حسن روحانی، »سلسله جلسات سایه تمدن اسلامی برای تایید، تکمیل و 
تصحیح برنامه های دولت دوازدهم« را به راه انداخت؛ جلساتی که برخلاف عنوان 
طولانی اش تنها یک مفهوم از آن برداشت می شد و آن تشکیل »دولت سایه« بود. 
جلساتی که حال پای برخی تندروهای مخالف دولت در پارلمان هم به جمع آن اضافه 

شده اند و حملات چندجانبه به دولت را دستورکار قرار داده اند.
تشکیل »گروه فشار« علیه دولت به ریاست سعید جلیلی

طرح های استیضاح  یکی پس از دیگری به سکوی هیات رئیسه مجلس می رسد، 
گویی می خواهند دولت را به مرز حد نصاب تغییر وزرا و معرفی یک کابینه جدید برسانند، 
به بهانه افزایش قیمت بنزین طرح استیضاح رئیس جمهور و فشار برای استعفا را هم در 
دستور کار قرار می دهند و حالا نوبت به بودجه ۹۹ رسیده است که پیامکی یا در جلسات 
کمیسیون تلفیق دولت روحانی و نمایندگان همراه با بودجه را تحت فشار قرار دهند. 
فشارهایی که سناریو وار پیاده و اجرا می شوند. هرچند مشخص بود این مخالفت ها پی 
درپی، آن هم در شرایطی که تا انتخابات مجلس کمتر از دوماه زمان باقی مانده است 
باید از یک اتاق فکری تغذیه شود اما کسی فکرش را هم نمی کرد این اتاق فکر همان 
دولت سایه »سعید جلیلی« باشد. اعتمادآنلاین در گزارشی از جلساتی با همین فرمان 
در مجلس خبر می دهد. در این گزارش آمده است: »از تاریخ سه شنبه ۲۱ آبان ماه 
تاکنون چهار جلسه برگزار شده است. به صورت متوسط بین ۱۵ تا ۲۰ نفر از نمایندگان 
در این جلسات شرکت می کنند و موضوعات روز و مهم در مجلس و دولت در این جلسات 
به بررسی گذاشته می شود.« آنطور که گفته می شود نصرالله پژمانفر لیدری این تعداد از 
نمایندگان عضو فراکسیون اصولگرایان ولایی برای حضور در جلسات دولت سایه را بر 
عهده دارد. همچنین تعدادی از نمایندگان به صورت ثابت در این جلسات حضور دارند 
و فقط تعداد اندکی از این نمایندگان در جلسات مختلف تغییر می کنند. بررسی کلیات 
بودجه سال ۹۹ و تدوین چند طرح و پیشنهاد، کمک به معیشت خانوار ایرانی و ارائه ۲ 
طرح عملیاتی، اجرای طرح اصلاح قیمت بنزین و حذف چهار صفر از پول ملی طی این 

مدت در دستور کار این جلسات بوده است. 
تائید جلسات دولت سایه با نمایندگان 

ابوالفضل ابوترابی  نماینده نجف آباد که نامش در میان شرکت کنندگان ثابت جلسات 
دولت سایه سعید جلیلی مشاهده می شود این جلسات را تائید می کند و به اعتمادآنلاین 
می گوید: »جلسات به صورت مرتب و سازماندهی شده نیست، اما به پیشنهاد خودمان 
است. آقای جلیلی یک تیم جوان دانشگاهی و پژوهشی خیلی حرفه ای اطراف خود 
دارد، اعلام کردیم برای مشکلاتی که وجود دارد راهکارهای خوبی هم موجود است، 
بنابراین نیاز به همفکری داریم که سایر مراجع دارای راهکار و راهگشا هم در این جلسات 
حضور داشته باشند. ایشان هم پذیرفت. محور همه مذاکرات ما هم اقتصادی است.« او 

هدف این جلسات را کمک به دولت معرفی می کند. 
محمدعلی پورمختار نیز از دیگر نمایندگان اصولگرایی است که دراین جلسات حضور 
پررنگی دارد، گفته است: »این  جلسات بیشتر کارشناسی است؛ یعنی بحث های 
سیاسی در آن مطرح نمی شود. بالاخره آقای جلیلی یک تیم کارشناسی در حوزه های 
مختلف دارند. بررسی و مطالعه کافی صورت می گیرد، دیدگاه ها و یافته های علمی را 
ارائه می دهند و به بحث گذاشته می شود، از جمله بیشترین آنها مسائل اقتصادی است. 
در آخرین جلسه هم بحث دیدگاه هایی که راجع به لایحه بودجه مطرح بود به بحث 
گذاشته شد. مباحث خوب و اساسی و کاملًا علمی دارند و از این لحاظ می تواند به رفع 

ایرادات لایحه بودجه کمک کند و نمایندگان هم از آن استقبال می کنند.«
دولت سایه یا گروه فشار؟

جلال میرزایی نماینده ایلام و عضو فراکسیون امید درباره جلسات دولت سایه به 
خبرآنلاین می گوید: »در نظام های پارلمانی حزب یا احزابی که در قدرت نیستند یعنی به 
نوعی در اقلیت هستند برای نظارت بیشتر و انجام وظایف و همچنین در راستای آمادگی 
و کسب تجربه در مسیر قدرت دولت سایه را تشکیل می دهد که کانون فعالیتشان در 

پارلمان است و رئیس و وزرای آن هم کاملا مشخص است.
وی می گوید: »یعنی کاملا شفاف است که در صورت اقبال رای دهندگان به آن حزبی 
که در حال حاضر در اقلیت است چه کسانی در پست های وزارت و ... قرار خواهند 
گرفت. اما در کشور ما آنچه تحت عنوان دولت سایه مطرح می شود بیشتر شبیه به گروه 

فشار است که این گروه فشار اعضا و افراد تشکیل دهنده اش نامشخص هستند.«
این عضو فراکسیون امید تاکید دارد؛»عجیب هم این است که این گروه فشار یا دولت 
سایه انتظار دارد دولت مستقر به جای پیگیری و برنامه هایی که بابت آن از مردم رای 

اعتماد گرفته است مطالبات آنها را اجرا کند که این یک بدعتی است.« 
میرزایی درباره برنامه ریزی ها برای مخالفت با دولت از درون این جلسات را چندان 
تاثیرگذار نمی داند و می گوید: »من بعید می دانم این دولت سایه انقدر قدرت داشته 
باشد که بتواند از عهده این همه کار بربیاید  بحث سامان دهی استیضاح وزرایی مانند 
وزیر نفت و از سوی دیگر فشار به رئیس جمهوری برای استعفا و از سوی دیگر ترتیب 
دادن مخالفت ها برای بودجه و ... به نظر می رسد ابهاماتی وجود داشته باشد. اینکه 

دولت سایه ای که آقای جلیلی تشکیل داد مشخص و شفاف نیست«
او درباره جلسات نمایندگان مجلس با سعید جلیلی در قالب دولت سایه می گوید: »به 
هر صورت به نظرم اسمی که می تواند برای این گروه و جلسات در نظر گرفت بیشتر از 

آنچه بتوان نام آن را دولت سایه گذاشت می توان گروه فشار تعریف کرد.«

یک عضو فراکسیون امید:

باید از مردم دلجویی شود
یک عضو فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که بازسازی اعتماد مردم 
با بهره گیری از نظرات آنان نقش پررنگی در تشویق آنان برای مشارکت در انتخابات دارد و 

بهترین راه در شرایط کنونی دلجویی از مردم است. 
شهاب الدین بی مقداربا اشاره به موانع پیش روی شکل گیری فضای انتخاباتی در 
اسفندماه سال جاری بیان کرد: یکی از موانع جدی شکل گیری فضای انتخاباتی از 
دست رفتن مقبولیت دو جریان سیاسی اصلاح طللب و اصولگرا در بین مردم است. 
امروز دیگر مردم باور خود را به این دو طیف از دست داده اند. در شهرهای کوچک مسلما 
گروهی براساس رفاقت و عقاید طایفه ای پای صندوق رای خواهند رفت، اما قطعا در 
کلانشهرهایی نظیر تهران، تبریز و اصفهان این موضوع خود را نشان می دهد و دلیل 
اصلی آن مسائل معیشتی و اقتصادی است. وی در ادامه اظهار کرد: تاکنون مسئولان 
دولتی، نمایندگان مجلس شورای اسلامی و قوه قضاییه قول هایی به مردم داده اند که 
عملی نشده است پس در گام اول باید صدای مردم را شنید تا در دل آنها امید ریشه کند.
نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: باید مردم را درک کنیم تا 
بتوانیم اعتماد آنها را بازسازی کنیم. باید ریشه مشکلات را برای مردم شفاف بیان کنیم 
و راه حل هایی برای حل مشکلات ارائه دهیم. از سوی دیگر تا زمانی که عده ای خودی 

باشند و عده ای دیگر غیرخودی تلقی شوند مسائل در جامعه حل نمی شود.
این عضو کمیسیون امور داخلی تصریح کرد: از سوی دیگر شورای نگهبان می تواند در 
شرایط کنونی در تشویق مردم برای حضور در پای صندوق های رای موثر باشند. این که 
امروز اعلام شود فردی به دلیل عدم التزام عملی به اسلام رد صلاحیت شده است برای 
مردم جامعه قابل پذیرش نیست. نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر این که باید به دنبال جلب اعتماد مردم و همراهی آنان باشیم، اظهار کرد: تاریخ نشان 
داده کشورهایی توانسته اند قدرت خود را حفظ کنند و مسیر توسعه و پیشرفت را طی 
نمایند که پشتوانه مردمی داشته اند. از نظر بنده باید از مردم دلجویی کرده و از نظرات 

آنان استفاده کنیم. حضور کمرنگ مردم در انتخابات مخالفان نظام را جری تر می کند.
بی مقدار در پایان تاکید کرد: از نظر بنده در خصوص مسائل اساسی که امروز جامعه 
با آنها درگیر است نظیر سیاست خارجی کشور باید از نظرات مردم استفاده کرد. اهمیت 

دادن به نظرات مردم نقش سازنده ای در جلب اعتماد آنان دارد.

رئیس جمهو گفت :باید واقعیت ها را به مردم بگوییم و این به نفع نظام است، دولت 
خادم کوچک مردم است و رئیس جمهور نیز اگر جایگاهی دارد، بخاطر رأی مردم است 
و چنانچه در دنیا مورد احترام قرار می گیرد و می تواند در برابر آمریکا، قدرتمندانه حرف 
بزند و در مقابل اروپا با صدای بلند و با شجاعت سخن بگوید، به پشتوانه مردم است. 
بسیار علاقمند هستم که تمام مذاکرات دولت یازدهم و دوازدهم یک روزی منتشر شود 
تا معلوم شود که با چه لحنی با طرف های خود حرف زدیم و دستاوردهای ما چه بوده 

است.
حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی روز سه شنبه در آیین افتتاح و بهره 
برداری متروی گلشهر به شهر جدید هشتگرد اظهار داشت : آنچه که هست در سایه 
ایثار ، فداکاری و ایمان مردم رقم خورده است  روزهای سختی در دوران انقلاب ، جنگ 
تحمیلی و  در دوران تحریم داشتیم و امروز بدترین دوران تحریم را می گذرانیم. اما مردم 
ما استوار بوده و در برابر قدرت های بدخواه و دشمنان  این مرز و بوم به خوبی ایستادگی 

کرده اند.
وی گفت : هر روزی که می گذرد کارگران، مهندسان و مدیران لایق ما قادر هستند 

که گلی را شکوفا کنند و خدمتی را به مردم ارائه دهند  که این مایه خوشحالی است.
دکتر روحانی با بیان اینکه دولت، حکومت و قدرت همه کوتاه مدت است و تمام می 
شود گفت : آنچه می ماند خدمت به مردم است. اگر ما بتوانیم به این مردم بزرگ، لایق 
و شجاع که در روزهای سخت جوهره خود را نشان داده اند خدمت کنیم به وظیفه مان 

عمل کرده ایم.
رییس جمهوری گفت : امروز موفق هستیم به لطف و تایید خداوند بزرگ  هدیه 
کوچکی را به مردم استان البرز و همچنین هشتگرد و شهرستان های اطراف که می 

توانند از این ریل بهره مند شوند تقدیم کنیم.
دکتر روحانی افزود:در اینجا )شهر جدید هشتگرد(  شاهد یک خدمت در سایه تلاش 
کارگران  هستیم ، آنها شبانه روز تلاش کردند تا پروژه  به نتیجه برسد و خستگی همه آن 
ها امروز رفع شده و روحیه شاد کارگران )متروی شهرجدید هشتگرد( دستمزد دنیایی 
است و در آخرت »یرزق من یشاع به غیرحساب« ، آنجا اجر خداوند در روز قیامت اجر 

بی پایانی است که با هیچ عدد و رقمی قابل محاسبه نیست.
راهی نداریم جز اینکه به فناوری روز برای رفاه مردم پناه ببریم 

وی بیان داشت: راهی نداریم جز اینکه به فناوری روز برای رفاه مردم پناه ببریم و این 
دستور خداوند و پیامبر )ص( است که از تجربه بشری و از علم و دانش بیاموزیم و به 

کار بگیریم.
روحانی گفت : بشر  در جایی متوجه شد که  حمل و نقل در روی سطح زمین و در 
دریاها کافی نیست  از این رو  به فضا ، آسمان و به عمق زمین پناه برد  با این وجود  امروز 

بسیاری از حمل و نقل ها و سفر ها  هوایی  انجام می گیرد.
وی  افزود : پرواز هواپیماها و جا به جایی بار مسافر  خدمتی بزرگ به مردم است ،عمق ، 
زیرزمین و  روی زمین برای رفاه مردم کافی نبوده و ما ناچار شدیم در این مرحله از مترو در 
عمق زمین استفاده کنیم. ایران قبل از پیروزی انقلاب اسلامی مترو یا قطار زیرزمینی 

در اختیار نداشت و تنها ریل روزی زمین داشت.
روحانی اظهار داشت : در اینکه چرا ما ناچار هستیم به عمق زمین)احداث مترو( برویم 
، امروز پاسخ دادن به این سوال آسان است، همه می گویند بله و چاره ای نیست، ولی در 
سالهای اول انقلاب یک  دعوای بزرگ و حسابی بود که آیا کشور نیاز به مترو دارد یا ندارد. 

تمام مجلس اول این بحث بود و تا آخر مجلس  اول به نتیجه نرسیدم.
رییس جمهوری افزود: در مجلس دوم نمایندگان تهران با مدیریت مرحوم آیت الله 
هاشمی رفسنجانی به این تصمیم رسیدند که تهران نیاز به مترو دارد واز طرف نمایندگان 
تهران بنده و دوستم آیت الله دری  نجف آبادی  مسئوول کار شدیم و بخشی از روزهای 

هفته ما به این مهم می گذشت که متروی تهران چگونه آغاز شود.؟
وی اظهار داشت : از روز آغاز مترو تا  امروز چقدر سفر در تهران توسط مترو انجام گرفته 
است  .طبق گزارش بیش از ۹ میلیارد سفر توسط مترو تا امروز انجام شده است.اگر 
نبود همه ۹ میلیارد سفر باید  توسط اتوبوس و خودروی شخصی انجام می گرفت  که 
در آن صورت  چقدر تهران آلوده و چقدر سوخت مصرف می شد.خودمان باید برای رفع 
آلودگی ، رفاه و رفع رنج مردم تلاش کنیم. این روزها هوای تهران هوای بدی بود نه تنها 
در  تهران و  کرج و دیگر  کلانشهرها؟  این آلودگی یک روزه ایجاد نشده، در طول یک 

قرن آلاینده های فراوانی کنار هم قرار گرفتند.
وی ادامه داد: اگر یک عامل و علتی در طول ۱۰۰ سال برای ما مشکل درست کرده 

حتما در یک روز حل نمی شود، این آلودگی ها مربوط به ده ها سال پیش روی هم 
متراکم شده است و می گویند این دولت و آن  دولت حل کند ، باید دولت ها دست به 

دست هم دهند و نسل ها تلاش کنند تا آلودگی رفع شود.
آلودگی فقط برای کشور ما نیست

رییس جمهوری گفت : آلودگی ایران در رتبه ۱۶ یا ۱۷ در دنیا است، اینطور نیست  
که  آلودگی ما در دنیا اول باشد، اکنون  با شاخص آلودگی ۲۰۰ مدارس را تعطیل می 
کنیم در حالیکه در هند با آلودگی ۳۰۰ به  مدرسه می روند و در چین با آلودگی ۳۶۰ ، 
مدرسه تعطیل نمی شود.برای سلامت مردم این اقدامات ) تعطیلی مدارس  و ساخت 
مترو( را انجام می هیم اگر در چین با آلودگی ۲۰۰ مثل تهران مدارس را تعطیل کنند ۶ 

ماه سال باید مدارس تعطیل شود و در هند و مکزیک هم باید ۹ ماه سال تعطیل شود.
وی ادامه داد : مشکلات مخصوص ما نیست و دنیا هم مشکل دارد . این  موضوع  مهم 
است.آیا دولت به فکر مردم است؟ آیا دولت درک می کند که مردم در مشکل هستند؟ 
آیا دولتمردان در تهران هستند؟ آن ها یک دستگاه دیگری دارند و یا اکسیژنی دارند که 
با آن تنفس می کنند؟ در پاسخ باید گفت که دولتمردان هم آلودگی هوا را احساس می 

کنند و به فکر حل آن هستند و تلاش می کنند.
روحانی گفت : مردم باید از دولت توقع داشته باشند که برنامه ریزی کند و بفهمد و 
درحد توان تلاش کند. اگر کرد به وظیفه اش عمل کرده است و اگر نکرد باید  انتقاد 
شود و به آن گفته شود که چه کار کند، اگر درک کند برای هوای پاک بنزین را تغییر دهد 
وآلایندگی آن را تغییر هد و آلودگی گازوییل را دولت ۱۱ و ۱۲ از چند هزار رسانده به ۵۰ 
و رسانده به ۱۰ اگر آلودگی بنزین کاهش پیدا کرده .، امروز ۷۵ درصد بنزین مصرفی 
مردم  یورو چهار و پنج است و در دولت قبل آلوده ترین بنزین یعنی بنزین پتروشیمی 

در اختیار مردم بود.
وی ادامه داد : اگر تصمیم دولت یازدهم نبود ۱۵ میلیون نفر جمعیت ایران مهاجرت 
می کردند و اگر در دریاچه ارومیه تصمیم اتحاذ نمی شد سال ۹۵ دریاچه ارومیه نبود 
و گردو غبار این منطقه تمام استان های اردبیل، زنجان و شمال غرب کشور را ناچار به 

مهاجرت می کرد .
رییس جمهوری گفت : این  بزرگترین اقدام دولت برای ۱۵ تا ۱۶ میلیون نفر جمعیت 
ایران است و بزرگترین اقدام دولت ،  موضوع بنزین و گازوئیل یورو چهار و پنج است که 
البته اقدامات دیگر شده که یکی ریل است که می تواند آلودگی را کم و یا حذف کند و 
این راهی است که ما باید طی کنیم دولت یازدهم و دوازدهم یکی از تصمیمات مهمش 

توجه ویژه به ریل بود و شهر جدید با ریل پایه بود.
وی بیان داشت:  کل ریل ایران در طول ۹۰ سال گذشته و یا بیشتر تا اول دولت 
یازدهم، ۹ هزار و ۶۰۰ کیلومتر بود که امروز با خط های دوم اصلی و فرعی بیش از ۱۴ 

هزار کیلومتر ریل داریم.
 تا کنون ۴۵ درصد این میزان ریل گذاری در دولت های یازدهم و دوازدهم انجام شده  
است که تا پایان دولت دوازدهم بیش از  یک هزارکیلومترریل در کشور احداث می شود 

که سهم این دولت به ۵۰ درصد تولید ریل می رسد.
روحانی  گفت : روزدوشنبه  در جمع مدیران پتروشیمی کشور آمار و ارقام خوشحال 
کننده ای ارائه کردند که محصول پتروشیمی به ۱۰۰ میلیون تن یعنی ۲ برابر محصول  
در آغاز دولت یازدهم می رسد،   این ۲ برابر به معنای یک حرکت بزرگ در کشور است به 

پنج میلیارد دلار محصول پتروشیمی می رسد که یک رقم بزرگ در کشور است.
وی ادامه داد : اگر جنگ اقتصادی نداشتیم بدانید از سال ۹۵ تا امروز ۲۰۰ میلیارد 
دلار منبع اضافی وارد این کشور می شد که از ۲۰۰ میلیارد دلار ۱۰۰ میلیارد دلار آن پول 
نفت است. سال های ۹۷ و ۹۸  اگر تحریم نبود، نفتی که امروز می فروشیم که  مقدار 
بالایی نیست، ۵۰ میلیارد دلار درآمد اضافه پارسال و ۵۰ میلیارد دلار هم امسال بود که 
می شود ۱۰۰ میلیارد دلار و آن هایی که می گویند تحریم چه کار کرده و باید مدیریت را 
قوی کنیم، اگر تحریم نبود پارسال و امسال ۱۰۰ میلیارد دلار درآمد ما افزوده می شود؟.
اگر تحریم نبود ، اعتبارات خارجی استفاده شده در طول این مدت تا پایان امسال حدود 

۱۰۰ میلیارد دلار بود که روی هم ۲۰۰ میلیارد  دلار می شد که اکنون آن را نداریم.
وی گفت : کشور بدون ۲۰۰ میلیارد دلاری که در شرایط عادی می توانست داشته 
باشد اداره می شود . مردم شرایط راحتی ندارند در عین حال مشکلی نیست اما در حد 

توان تلاش و کار می کنیم.
 روحانی افزود: اینکه متروی گلشهر امروز به هشتگرد متصل می شود   ۶۰ درصد این 
کار توسط دولت های یازدهم و دوازدهم انجام گرفته است و از نظر اعتباری ۸۵ درصد 

آن توسط این دولت ها  تامین شد  به این معناست که در شرایط سخت و تحریم همه 
توان را به کار گرفته ایم.

روحانی گفت : برای این مسیر حالا امروز وسیله ای مطمئن ، راحت تر و سالم تر در 
اختیارشان قرار گرفته که اکنون با ۱۲۰۰ تومان از هشتگرد به تهران می روند و به جای 
۲ یا سه ساعت معطلی  ۵۰ دقیقه تا یکساعت در راه هستند و  از وقت به خوبی استفاده 

می شود. این خدمت به یک جمعیت بزرگ است.
دولت خادم و منتخب مردم است 

رییس جمهوری ادامه داد : امروز ۴۰۰ هزار نفر از هشتگرد و شهرهای اطراف مثل 
آبیک و نظرآباد می توانند از مترو  استفاده کنند و ما آن را به فال نیک می گیریم.از همه 
مردم و دست اندرکاران تشکر  و این هدیه کوچک دولت را تقدیم مردم این منطقه می 

کنیم.
وی ادامه داد :  این مردم بسیار لایق و فداکار در راه کشور و انقلاشان هستند. در آبان 
ماه امسال جمعیت میلیونی برای امنیت ، آرامش کشور  و حمایت از انقلاب و رهبری و 

نظام به خیابان آمدند که به  معنای وفادار بودن مردم است.
 مردم به خوبی درک می کنند که این انقلاب و نظام می خواهد به آنان خدمت کند و 

دشمنان ما به طور مداوم می خواهند این پیروزی را از دست ملت بگیرند.
دکتر روحانی گفت :  مردم  سالها و به صورت  شبانه روزی برای پیروزی انقلاب و  
هشت سال در جنگ تحمیلی برای استقلال کشور و سال ها در تحریم تلاش کردند. 
با این تلاش ها آیا  حاضر هستند منابع کشور ، زندگی  و حکومت خود را در اختیار 

غارتگران دیروز قرار دهند؟ محاسبه گران غربی بسیار در خطا و اشتباه هستند.
وی اظهار داشت : آنها باید خبرهای ۲ یا سه ماه گذشته در زمینه موفقیت های مردم 
را ببینند،  ما یک منبع ذخیره نفتی با حجم ۵۳ میلیارد بشکه نفت  در منطقه خوزستان 
و ایلام کشف  و در سفر یزد آن را اعلام کردیم .این کشف برای کیست؟ خارجی ها 
و آمریکایی و اروپایی ها کشف نکردند بلکه مهندسین ما کشف کردند. دست این 
مهندسان و خدمتگزاران را می بوسیم که امروز با توان و تکنولوژی و  تلاش شبانه روزی 
خودمان به موفقیت رسیدند ولی بعضی ها به قدری می دمند که اصلا این ۵۳ میلیارد 

فراموش شد.
وی ادامه داد : از صدا و سیما و روزنامه ها که نمی توانیم گله کنیم ، از خودمان گله می 
کنیم که چرا ۵۳ میلیارد بشکه نفتی که به عنوان یک دستاورد بزرگ توسط  مهندسین و 
شرکت های ایرانی کشف شد از یاد رفت و فراموش شد؟ و چرا کارهای بزرگ و عظیمی 

که در این  کشور انجام می شود کمتر از آن یاد می شود؟
رییس جمهوری بیان داشت : اگر واقعیت را به مردم بگوییم این نفع و ضرر برای دولت 
است. دولت کسی و چیزی نیست ، دولت خادم و منتخب مردم است. رییس جمهور 

کسی نیست ، اگر جایگاهی دارد به خاطر رای مردم است.
وی افزود : اگر در جایگاهی قرار دارد و  در دنیا مورد احترام قرار می گیرد ، اگر در 
برابر آمریکا می تواند قدرتمندانه حرف بزند و در  برابر فشار اروپا قدرتمندانه بایستند 
و با صدای بلند و مطابق با لیاقت مردم ایران با آن ها حرف بزند ، همه این ها به خاطر 

پشتوانه رای مردم است.
روحانی گفت :در دریای عمان وقتی مانور مشترک روسیه ، چین و ایران گذاشته می 
شود  تاراجگران را عصبانی می کند که چطور نیروهای دریایی  دو کشور بزرگ در کنار 
ارتش و سپاه  ما قرار دادند. نه برای کشورهای کوچک این منطقه که بعضی ها متاسفانه 
در برابر آمریکا متواضع  هستند قابل تحمل بود و نه برای آمریکایی ها و انگلیسی ها و 

معلوم است عصبانی و ناراحت می شوند.
به آینده امیدوار باشیم 

دکتر روحانی گفت :  وقتی میلیون ها نفر از مردم ایران به خیابان ها می آیند و از نظام 
دفاع می کنند،  معلوم است دشمنان عصبانی می شوند. مردم ایران راه درست انتخاب 

کردند و حکومت از آن مردم و رای مردم است.
وی تاکید کرد که باید به آینده امیدوار باشیم، هرکس به این امید لطمه بزند به مردم 
کشور و انقلاب ایران خیانت کرده. چرا مردم را مایوس و نگران می کنید؟. چرا مردم 

آینده را سیاه ببیند؟. امروز در سخت ترین شرایط هستیم.
روحانی گفت : من در جنگ و بعد از جنگ و انقلاب بوده ام و تمام فراز و نشیب ها را 
دیده ام و در هر  مقطعی مسوولیت داشته ام ولی در هیچ مقطعی آنقدر سخت نبوده که 

این قدر فشار باشد ولی مسیر را ادامه می دهیم.
وی گفت : در سال آینده بودجه عمرانی کشور  ۷۰ هزار میلیارد تومان گذاشته ایم و 
علیرغم تمام فشارها امسال ۲۰ درصد و سال آینده ۱۵ درصد حقوق کارمندان را بالا می 
بریم. مسیر را درست حرکت کرده ایم،  در تمام استان ها ۱۵ تا ۲۰ هزار میلیارد تومان 

طرح افتتاح کرده ایم.
روحانی اضافه کرد : در تاریخ ایران. وقتی انقلاب کردیم ۱۹ سد داشتیم ، ولی در  
دولت های یازدهم و دوازدهم  تا امروز ۳۵ سد افتتاح کرده ایم و تا آخر دولت ۱۲،  ده ها 
سد دیگر افتتاح می کنیم،این افتخار ملت ایران نیست؟ چرا مردم را ناامید می کنیم که 
آینده بد است؟ راه این است که مردم امیدوار و با نشاط باشند. هر پروژه ای  که افتتاح 

می شود یک ضربه به دشمن و یک چراغ  امید برای ملت است.
دولت در ریل گذاری کشور را خود کفا کرد

رییس جمهوری گفت : امروز نه تنها را ه آهن می سازیم بلکه در تمام زمینه ها متکی 
به خودمان هستیم. آلمان نباید راه آهن و پل ورسک بسازد، بلکه خودمان می سازیم . 
دولت یازدهم و دوازدهم در ریل گذاری،  کشور را خودکفا کرد، لازم نیست انگلیس به ما 
ریل بدهد ، امروز واگن را خومان تولید می کنیم.  در تولید واگن مسافربری ۹۰ درصد 
روی پای خودمان هستیم. در ساخت واگن باری و  مترو ۱۰۰ درصد روی پای خودمان 

هستیم. تمام تونل ها را مهندسین خودمان حفر می کنند.
تونل عظیمی که در غرب کشور چند ماه پیش افتتاح کردیم ، طولانی ترین تونل 
منطقه و خاورمیانه به طول ۹۰ کیلومتر بود، تمام کار توسط مهندسین خودمان انجام 
شد. وی بیان داشت : راه آهن و  ریل مترو به عنوان یکی از راه های درست برای حمل 
مسافر و بار و برای سلامت جان مردم ، هوای و اقتصاد ما است که اقتصاد را می تواند 

متحول کند.
روحانی افزود:  از وزیر راه وشهرسازی  و قرارگاه خاتم الانبیاء می خواهم  ۲ طرح بسیار 
بزرگ راه آهن چابهار به زاهدان و رشت به آستارا که از لحاظ ترانزیتی بسیار بزرگ بوده  
سرعت بخشند  چرا که این ۲ طرح بخش  خصوصی را می تواند روی پای خود نگه دارد 

و حمل بار خارجی را ۲ برابر می کند  ضمن آنکه درآمد خود را دارد .
وی گفت : ما مسیر  درست توسعه کشور و رفاه مردم در پیش گرفته ایم . همه چیز در 

سایه انصاف، عدالت و  اتحاد وحدت یگانگی به خوبی پیش خواهد رفت .

رئیس جمهور در آیین بهره برداری از قطار برقی گلشهر به هشتگرد:

گفتن واقعیت ها به مردم، به نفع نظام است 
امروز بدترین دوران تحریم را می گذرانیم 

 مبارزه با فساد از مهم ترین ضرورت های پیشِ روی هر نظام 
سیاسی است و برای آنکه این مقابله نتیجه بخش باشد همه قوا و 

نهادهای حاکمیتی ناگزیر به هماهنگی و همراهی اند. 
مبارزه با فساد موضوعی است که در ماه های اخیر سران قوای 
کشور به آن توجهی ویژه نشان داده اند. اواسط آبان ماه بود که 
دکتر »حسن روحانی« بخش مهمی از سخنان خود در جمع مردم 
یزد را به این مهم اختصاص داد. به گفته رئیس جمهوری مردم 
باید بدانند که عزم جمهوری اسلامی برای مبارزه با فساد جدی 
است و در این رابطه دستگاه های متولی برخورد با فساد باید سراغ 
دانه درشت ها رفته و نهادها و افرادی را که فسادهای میلیارد دلاری 
مرتکب شده اند، مورد پیگرد قرار دهند. وی پس از این سخنرانی، 
در جلسه روز ۲۲ آبان ماه هیات دولت تصریح کرد مبارزه با فساد 
باید در همه ارکان قدرت و عاملی وحدت بخش میان دستگاه های 

مختلف باشد.
در این راستا، همکاری های نزدیکی میان دولت و مجلس برای 
ایجاد چارچوب های قانونی فسادستیزی برقرار است. ماه گذشته 
بود که برخی مسئولان دولتی از تقدیم لوایح سه گانه »شفافیت« 
»مبارزه با مفاسد و سالم سازی نظام اداری« و »تعارض منافع« به 

مجلس خبر دادند. 
علاوه بر قوای مجریه و مقننه، قوه قضاییه به عنوان نهاد مرجع 
اهتمام  رئیسی«  »سیدابراهیم  هدایت  با  فسادزدایی  فرایند  در 
ویژه ای به برخورد با فساد، رانت و ویژه خواری دارد. حجت الاسلام 
عنوان  به  سال ۹۷  اسفندماه  میانه  از  که  رئیسی  والمسلمین 
هفتمین رییس قوه قضاییه جمهوری اسلامی مشغول به کار شد، 
اصلی ترین و جدی ترین رویکرد خود را معطوف به مبارزه همه جانبه 

با فساد چه در درون و چه در بیرون این قوه عنوان کرده است.
وی بیست وهشتم مردادماه امسال، در جلسه شورای عالی قوه 
قضاییه در این باره گفت: مصمم هستیم که با همه افراد حتی 
یقه سفیدها که فکر می کنند خط قرمز هستند و می توانند قانون 
را با استفاده از روابط و نفوذ خود دور بزنند، برخورد کنیم. ما در 
برخورد با مفاسد، هیچ خط قرمزی جز اجرای قانون نمی شناسیم.
تاکید رئیسی بر اینکه قوه قضاییه در برخورد با مفاسد هیچ خط 
قرمزی را نمی شناسد در شرایطی که افکار عمومی هر از چندگاه 
با خبری تازه در خصوص مفاسد کوچک و بزرگ اقتصادی روبه رو 

می شود، تاکیدی به جا است و در فرایند عملیاتی شدن می تواند از 
نگرانی جامعه در خصوص برخورد قاطع با متخلفان اقتصادی در 
شرایطی که بسیاری از مردم با چالش های اقتصادی و معیشتی 

دست به گریبانند، بکاهد.
ضرورت اقدام فراجناحی و توجه قوا به مطالبه رهبری در 

مبارزه با فساد
 در مسیر مبارزه با فساد آنچه بسیار حائز اهمیت است و می تواند 
سه قوه را بیشتر و بیشتر به یکدیگر نزدیک و با یکدیگر همراه سازد، 
فراگیری و فراجناحی بودن برخورد با فساد است. به این معنی 
اقتصادی،  به مفاسد  رویکردهایشان نسبت  در  قوه  که هر سه 
جنبه های جناحی و حزبی را کنار بگذارند و هر چه شفافتر، بدون 
ملاحظات چپی یا راستی به گونه ای متحد علیه فساد اقدام کنند. 
هشت  فرمان  به  قوا  سران  بیشتر  هرچه  توجه  مسیر  این  در 

درباره  سال ۱۳۸۰  اردیبهشت ماه  در  انقلاب  رهبر  که  ماده ای 
مبارزه با مفاسد اقتصادی صادر کردند می تواند راهگشا باشد.

در همین زمینه »اسحاق جهانگیری« معاون اول رئیس جمهوری، 
نوزدهم آذرماه ۹۸، در جلسه هم اندیشی جمعیت ها و تشکل های 
ارتقاء سلامت  با مفاسد اقتصادی و  مردم نهاد در حوزه مبارزه 
اداری، ضمن تاکید بر اینکه، مبارزه با فساد دغدغه رهبر معظم 
انقلاب است و با اشاره به فرمان هشت ماده ای مقام معظم رهبری 
به سران قوا در خصوص مبارزه همه جانبه و سازمان یافته با مفاسد 
اقتصادی، گفت: باید با همراهی و همکاری قوای سه گانه، نهادها 
و تشکل های مردمی کاری کنیم که هزینه فساد را در کشور بالا 

ببریم تا سوء استفاده و تخلف برای مفسدین پرهزینه باشد.
برای مبارزه با فساد همگامی لازم است

همانطور که پیشتر نیز به آن اشاره شد، در مسیر فسادزدایی 

همکاری میان قوا از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
رییس قوه قضاییه که تاکید زیادی بر مبارزه با فساد دارد، چهارم 
شهریورماه امسال در جلسه مسئولان عالی قضایی، ضمن تاکید 
بر لزوم مبارزه مضاعف با فساد، بر اهمیت همکاری تمام قوا در 
مبارزه تاکید کرد و گفت: ما مجلس و دولت را در مبارزه با فساد 
کنار خود می بینیم و معتقدیم حساسیت در قوا برای مقابله با فساد 

باید مضاعف باشد.
 ناگفته نماند که دولت نیز در ماه های اخیر در زمینه مبارزه با 
فساد اقداماتی انجام داده است که از حسن همکاری دستگاه 

اجرایی با دیگر قوا در رویارویی با مجرمان اقتصادی حکایت دارد.
در این زمینه، معاون اول رئیس جمهوری، بیست ویکم آبان ماه 
سال جاری، در جلسه ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی، 
با اشاره به در دستور کار قرار گرفتن لوایح ارسالی از سوی دولت 
خواستار  مجلس،  در  افزوده  ارزش  مالیات  خصوص  در  به ویژه 
تصویب فوری این لوایح در مجلس شد و اظهار امیدواری کرد با 
همکاری سه قوه زمینه های بروز فساد در حوزه های مختلف به 

حداقل خواهد رسید.
با توجه به تاکید رهبری بر اهمیت همکاری و مساعدت میان 
نهادها در مبارزه با فساد، همچنین تاکید کارشناسان و تحلیلگران 
بر این مهم ، بی شک ریشه کن شدن فساد اقتصادی، ویژه خواری 
و بهره گیری برخی افراد خاص از رانت های بزرگ وکوچک مالی، 
می رسد،  به نظر  است.  مسئولان  همه  جدی  اهتمام  نیازمند 
مسوولان در نهادهای مختلف نیز آنگونه که از سخنان ایشان بر 

می آید به این مهم واقفند.
حال زمان آن فرا رسیده که اختلاف نظرها کنار گذاشته شود 
و همه دستگاه ها به دور از ملاحظات و رویکردهای سیاسی، در 
مسیر مبارزه جدی و فراگیر با موریانه فساد گام بردارند. مبارزه با 
فساد تا زمانی که فراگیر نباشد و بسیج همه نهادها و پشتیبانی 
همه مسوولان را به دنبال نداشته باشد نمی تواند نتیجه بخش بوده 
و به سرانجام برسد. از این رو، متولیان در هر قوه و نهادی باید در 
مسیر مبارزه با فساد ملاحظات فردی، گروهی و جناحی را کنار 
بگذارند و منافع ملت را به هر چیز دیگری ترجیح دهند تا در 
سال های پیش رو شاهد تضعیف ریشه های فساد و ویژه خواری در 

نهادهای مختلف باشیم.

برای مبارزه با فساد همگامی لازم است

فسادزدایی؛ پیکاری نیازمند سه جبهه هماهنگ



:چهاردهمین  گفت  قم  استان  ناشران  اتحادیه  رئیس 
نمایشگاه کتاب استان قم و سومین نمایشگاه تخصصی 
کتاب کودک و نوجوان عصرروزپنجشنبه با حضور رئیس 

مجلس شورای اسلامی افتتاح می شود.
حمید خرمی در نشست خبری که  پیش ازظهر دیروز در 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم برگزار شد اظهارداشت 
نمایشگاه  سومین  و  کتاب  نمایشگاه  چهاردهمین   :
تخصصی کتاب کودک پنجشنبه ساعت ۱۵:۳۰ دقیقه 
در محل نمایشگاه های دائمی استان قم با حضور رئیس 
مجلس شورای اسلامی افتتاح می شود و بازدید عموم از 

روز جمعه ۱۳ دی ماه تا ۲۰دی ماه خواهد بود.
وی با بیان اینکه ۵۸۰ ناشر برای حضور در این نمایشگاه 
کمبود  دلیل  به  کردند،افزود:  نام  ثبت  کشور  سراسر  از 
زیرساخت های موجود برای برگزاری نمایشگاه از شمار ثبت 
نام کنندگان پذیرای ۳۴۱ ناشر در ۲۴۰ غرفه در نمایشگاه 

هستیم.
دراین  اینکه  بابیان  قم  استان  ناشران  اتحادیه  رئیس 
نمایشگاه ۹۰ هزار عنوان کتاب عرضه می شود تصریح کرد: 
در موضوع  های  نمایشگاه  دراین  کتاب های عرضه شده 
کتب  حقوق،  پزشکی،  هنر،  فلسفه،  و  تاریخ  ادبیات، 
نوجوان،  و  کودک  آموزشی،  کمک  زبان،  دانشگاهی، 

روانشناسی و حوزوی است.
وی حضور ناشران برجسته کشور در نمایشگاه کتاب را از 
جمله ویژگی های ممتاز این نمایشگاه دانست و بیان کرد: 
برگزاری نشست های تخصصی از جمله برنامه هایی است 

که در حاشیه این نمایشگاه در نظر گرفته شده است.
رئیس اتحادیه ناشران استان قم با تاکید بر اینکه در این 
نمایشگاه ۵ میلیارد ریال بن کارت توزیع می  شود بیان کرد: 
حداقل تخفیف کتاب های عرضه شده در این نمایشگاه ۳۰ 

درصد است.
وی با اشاره به ساعت بازدید این نمایشگاه خاطرنشان 
کرد: این نمایشگاه از ساعت ۱۵  تا ۲۲ در محل دائمی 

نمایشگاه های قم میزبان علاقه  مندان است.
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

نمایشگاه کتاب بزرگ ترین رویداد فرهنگی استان 
قم است

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم  نیز دراین نشست  
خبری نمایشگاه کتاب را بزرگ ترین رویداد فرهنگی استان 
دانست گفت: قم در سال های اخیر در زمینه کتاب کودک و 
نوجوان افتخارهای زیادی در سطح کشور کسب کرده است 
که این نشان از ظرفیت بالای این استان در زمینه تولید آثار 

در حوزه کودک و نوجوان می باشد. 
سید موسی حسینی کاشانی ،وجود حوزه های علمیه و 
همچنین مراکز مختلف نشر و چاپ را از جمله ظرفیت ها و 
دلایل آمار بالای سرانه مطالعه در قم دانست و گفت: برپایی 
نمایشگاه های کتاب استانی با هدف ایجاد فرصت برای 
معرفی تازه های نشر به علاقه مندان از جمله اولویت های 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است.
وی افزود: نمایشگاه استانی کتاب در راستای حمایت 
از حوزه چاپ و نشر، ترویج  کتابخوانی و همچنین معرفی 
آخرین دستاوردهای حوزه نشر از جمله اهداف نمایشگاه 
را  کتاب  نمایشگاه  کاشانی  حسینی  است.  کتاب  های 
بزرگ ترین رویداد فرهنگی استان دانست و خاطر نشان 
و  زمینه کتاب کودک  اخیر در  ساخت: قم در سال های 
نوجوان افتخارهای زیادی در سطح کشور کسب کرده است 
که این نشان از ظرفیت بالای این استان در زمینه تولید آثار 

در حوزه کودک و نوجوان می باشد.
همواره  گفت:  قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  مدیر 
استقبال از نمایشگاه های کتاب قم بسیار بالا بوده و ناشران 
سراسر کشور علاقه ویژه ای برای ارائه آثار خود در این استان 
دارند که به دلیل محدودیت مکان، تنها نیمی از این ناشران 
موفق به حضور در این نمایشگاه می شوند؛ رمان و داستان، 
کتاب های دینی و تخصصی و روان شناسی سه اولویت اول 

مردم برای خرید کتاب است.

وی  با بیان اینکه استان قم در تولید کتاب دینی رتبه 
اول کشور را دارد گفت: حضور ناشران برجسته کشوری 
و همچنین افزودن بخش ویژه کودک و نوجوان، ۲ ویژگی 

ممتاز این نمایشگاه است.
قم رتبه اول سرانه میانگین مطالعه درکشوررا دارد

برگزاری  برای  مناسب  مکان  نبود  کاشانی،  حسینی 
نمایشگاه درشأن استان را از جمله چالش های قم دانست و 
افزود: با توجه به استقبال زیاد مردم از برگزاری نمایشگاه ها، 
در  که  است  زیاد  بسیار  استان  در  نمایشگاهی  ظرفیت 
نمایشگاه،  این  نیاز  مورد  های  زیرساخت  تامین  صورت 

شاهد تحول در حوزه فرهنگی قم خواهیم بود.
وی درادامه با اشاره به وعده مسئولان استان برای افتتاح 
مرکز نمایشگاه بین المللی قم در ابتدای بزرگراه قم به تهران 
در سال آینده، گفت: امیدواریم این موضوع بخشی از نیاز 

زیرساختی استان در حوزه نمایشگاهی را برطرف کند.
دیگری  دربخش  قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
ازسخنان خود ، با اشاره به آخرین آمار کتابخوانی درکشور 
و استان گفت: بر اساس مطالعات وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، قم در زمینه سرانه مطالعه با میانگین ۱۵ دقیقه 

مطالعه در روز، رتبه اول کشور را دارد. 
حسینی کاشانی افزود: میانگین سرانه مطالعه هر ایرانی 
درکل کشور یک ونیم ساعت در هفته و ۱۳ دقیقه درروز  

می باشد.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

اختلاف نظرهای شخصی در ارائه 
خدمات به مردم حق الناس است 

رئیس شورای اسلامی شهر قم در واکنش به اختلاف نظر مسئولان در احداث 
تقاطع کیوانفر و خیابان امام خمینی)ره(، گفت: وقت و هزینه های صرف شده 

در اختلاف نظرهای شخصی در ارائه خدمات به مردم حق الناس است.
عبدالله جلالی با اشاره به نحوه اولویت بندی پروژه های شهری برای اجرا، 
و طرح جامع  نظر کارشناسان  به  توجه  با  پروژه های عمرانی  اظهار داشت: 
مطالعاتی حمل  و نقل که مورد بازنگری و طرح تفصیلی شهر قرار گرفته اجرا 

می شود.
رئیس شورای اسلامی شهر قم پروسه طی شده در تصویب یک طرح شهری 
را مورد بررسی قرار داد و افزود: پس از طی مراحل قانونی یک طرح و تصویب 
نهایی، دیگر هیچ ارگانی نمی تواند از اجرای آن جلوگیری کند و زمان اجرای آن 
جز وظایف مدیران شهری است. جلالی پروژه تقاطع غیر همسطح خیابان امام و 
کیوانفر را به عنوان نمونه ای از طرح های شهری مطرح کرد و گفت: این پروژه در 
شورای شهر تصویب شده و حتی با وجود اختلاف بین مدیران استانی و شهری، 
شورای حل اختلاف رأی بر اجرای این پروژه داده است. وی وقت و هزینه های 
صرف شده در اختلاف نظرهای شخصی در ارائه خدمات به مردم را حق الناس 
خواند و بیان کرد: بهانه هایی مانند خدشه وارد شدن به منظر حرم نمای خیابان 
امام بدون مطالعه دقیق طرح تنها وقت و هزینه های اضافی به شهرداری و 
شورای شهر تحمیل کرده و حق الناس بوده و مدیران باید به این موضوع توجه 
کنند. رئیس شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: گاهی شاهد اتفاقاتی در 
سطح شهر و سکوت مسئولان هستیم که به  هیچ  عنوان قابل  اغماض نیست، 
مانند ساخت  و سازهای صحن امام جواد )ع( حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
که در حال اجراست. جلالی تمام پروژه های تعریف شده در شهرداری را مطابق 
طرح تفصیلی اعلام کرد و ادامه داد: اختلاف های میان مدیران باید با هم فکری 
و هم افزایی حل شده و مانع خدمت رسانی به مردم و شهر نشود، زیرا ما برای 
خدمت به مردم پست های مدیریتی را قبول کردیم. وی با تأکید بر خدمت رسانی 
شهرداری قم، بیان کرد: امروز کار کردن بسیار سخت بوده و تیم مدیریت شهری 
فعلی با نیت خدمت به مردم و رفع معضلات شهری فعالیت می کند و مهم ترین 

اصول این تیم حرکت در چهارچوب قانون است.
 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم اعلام کرد

توقیف پلاک های غیربومی فعال در 
شرکت های تاکسی اینترنتی

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم گفت: پلاک های غیربومی فعال 
در تاکسی های اینترنتی در قم توقیف می شوند.

مرتضی عزتی با اشاره به اهمیت نظارت بر تاکسی های اینترنتی، اظهار کرد: 
بر اساس قانون حمل  و نقل مسافر با خودروهای شخصی ممنوع بوده و باید تمام 
تاکسی ها زیر نظر تاکسیرانی فعالیت کنند. مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت 
بر تاکسیرانی شهرداری قم حفظ امنیت مسافران در سفرهای درون  شهری را 
مهم ترین وظیفه سازمان دانست و افزود: راننده تاکسی با تأیید پلیس راهور و 
سازمان تاکسیرانی اجازه فعالیت در سطح شهر را داشته و خودروهای شخصی 
فاقد این تأییدیه هستند. عزتی با ابراز خرسندی از تفاهم نامه های امضاء شده با 
شرکت های تپسی و اسنپ، تصریح کرد: با امضای این تفاهم نامه برای نظارت 
تاکسیرانی بر فعالیت این دو شرکت اینترنتی، امنیت مسافران تضمین می شود. 
وی با تأکید بر اولویت اعزام خودرو با تاکسی، ادامه داد: باید این حق انتخاب 
به مسافر داده شود که از خودروی شخصی یا تاکسی برای سفر درون  شهری 
خود استفاده کرده و اولویت اعزام با خودروهای تاکسی باشد. مدیرعامل سازمان 
مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از شرکت های اینترنتی خواست 
تنها خودروهای شخصی با پلاک بومی را جذب کنند و تأکید کرد: شرکت های 
اینترنتی به  هیچ عنوان اجازه جذب خودروهای شخصی با پلاک غیر بومی را 
نداشته و این اقدام تخلف محسوب می شود. عزتی از توقیف خودروهای پلاک 
غیربومی خبر داد و گفت: برای حفظ امنیت مسافر و انجام سفر سالم در صورت 
مشاهده جابه جایی مسافر با پلاک غیربومی خودرو توقیف  شده و شرکت خاطی 
جریمه می شود. وی ادامه داد: در چند هفته اخیر شاهد فعالیت خودروهایی با 
پلاک شهرهایی دیگر در سطح شهر بودیم که باید شرکت های مربوطه نسبت به 

این موضوع مسئولیت  پذیرتر برخورد کنند.
 

شهردار منطقه یک قم خبرداد

اجرای عملیات زیرسازی و آسفالت 
کوچه ۴۰ بلوار ۱۵ خرداد

شهردار منطقه یک قم از اجرای عملیات زیرسازی و آسفالت کوچه ۴۰ بلوار 
۱۵ خرداد خبر داد.

احمد ترکمن با اشاره به پروژه زیرسازی و آسفالت کوچه ۴۰ بلوار ۱۵ خرداد 
گفت: این پروژه در حال حاضر ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

وی با تاکید بر اینکه سالانه شهرداری بیش از ۳۰۰ هزار مترمربع آسفالت 
در سطح شهر توزیع می کند، اظهار کرد: این در حالی است که در بسیاری از 
شهرهای کشور مشکلاتی در این زمینه وجود داشته و قم جزو شهرهای برتر در 

زمینه بهسازی و مناسب سازی معابر شهری بوده است.
شهردار منطقه یک قم با تاکید بر اینکه سیاست کلی مدیریت شهری بر رفع 
معایب معابر و بهسازی شوارع است، خاطرنشان کرد: به همین خاطر پروژه های 
متعددی در این زمینه شکل گرفته و اعتبارات مطلوبی نیز اختصاص یافته است.
خرداد   ۱۵ ۴۰بلوار  کوچه  آسفالت  و  زیرسازی  پروژه  به  اشاره  با  ترکمن 

خاطرنشان کرد: این پروژه در حال حاضر ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
وی با بیان اینکه بیش از ۷ میلیارد ریال اعتبار برای این پروژه هزینه شده 
است، افزود: ۷۵۰ متر جدول گذاری در این پروژه صورت گرفته که هزار و ۱۵۰ 

مترمربع مساحت دارد.

شهردار منطقه هفت قم خبرداد

تملک بیش از ۵ هزار مترمربع املاک 
در مسیر فاز ۵ عماریاسر

شهردار منطقه هفت قم از تملک بیش از ۵ هزار مترمربع املاک در مسیر پروژه 
فاز ۵ عماریاسر خبر داد. مجید متین فر با اشاره به آخرین وضعیت تملکات پروژه 
فاز ۵ عماریاسر اظهار کرد: این پروژه طی سال های اخیر درگیر تملکات است تا 
بتوانیم با اتمام این مرحله اتصال آن را به خیابان شهید فاطمی و بلوار جمهوری 
اسلامی محقق کنیم. وی با تاکید بر اینکه هدف اصلی از اجرای پروژه فاز ۵ 
عماریاسر توسعه شهری و ارائه خدمات نوسازی به ساکنین منطقه است، افزود: 
ایجاد هماهنگی و توازن در سرانه های خدماتی و فضای سبز، برقراری امنیت 
و آسایش محلات، افزایش ایمنی، امداد و نجات و مدیریت بحران در سوانح 
غیرمترقبه، افزایش فضاهای ورزشی و تفریحی برای جوانان و نوجوانان منطقه، 
توسعه و ترویج فضاهای تجاری، اداری و خدماتی پایدار، بهسازی، بازسازی و 
نوسازی بافت فرسوده، بهبود کیفیت زندگی و کاهش بار ترافیکی از دیگر مزایا 
و ظرفیت های اجرای این پروژه برای این منطقه پرتراکم شهری است. شهردار 
منطقه هفت قم با بیان اینکه با تاکید شهردار قم طی سه سال گذشته اقداماتی 
درخور در راستای تکمیل تملکات پروژه عماریاسر انجام شده است، تصریح 
کرد: خوشبختانه با حمایت مرکز و تامین منابع مالی مطلوب در بودجه سال ۹۸، 
امسال مساحتی بالغ بر ۵ هزار مترمربع از زمین ها و املاک در مسیر این پروژه 
با اعتباری بالغ بر ۴۰۰ میلیارد ریال تملک شده است. وی خاطرنشان کرد: با 
عزمی که شکل گرفته عملیات تملک به زودی پایان یافته و عملیات عمرانی و 

اجرایی آغاز خواهد شد.

از بوستان امام رضا)ع( تا پل انقلاب ؛

لزوم تخصیص اعتبار استانی جهت 
احداث دیواره بتنی رودخانه 

شهردار منطقه دو قم بر لزوم احداث دیواره بتني رودخانه از بوستان امام 
رضا)ع( تا پل انقلاب تاکید کرد.

رضا رحیمی با اشاره به احصاء مسائل و مشکلاتی که در حوزه سیلاب ها در 
منطقه دو وجود دارد، اظهار کرد: در این زمینه آسیب شناسی صورت گرفته و 
با توجه به سیلاب  اخیر و آب گرفتگی های سطح منطقه این موارد ثبت شده و 

پیگیری در خصوص جذب اعتبار برای رفع این مشکلات آغاز شده است.
شهردار منطقه دو قم با تاکید بر اینکه از ضرورت های منطقه دو احداث دیواره 
بتنی رودخانه از بوستان امام رضا)ع( تا پل انقلاب است، بیان کرد: تخصیص 
اعتبار استانی در این خصوص الزامی است. رحیمی افزود: در مسیر رودخانه 
قمرود حدود ۸۰۰ متر مسیر از بوستان امام رضا)ع( تا پل انقلاب فاقد دیواره 

است که در زمان سیلاب احتمال خطر خواهد داشت.
از ۴۵ مورد  به املاک مجاور رودخانه خاطرنشان کرد:  بیش  با اشاره  وی 
اخطاریه در ۲ مرحله برای مالکین صادر شده تا جهت تعیین تکلیف ملک خود 

به شهرداری و شرکت آب منطقه ای مراجعه نمایند.

محسن افشانی آزاد شد
محسن افشانی با گذراندن شش ماه حبس و دستور تعویق اجرای حکم از زندان آزاد شد. محسن 
افشانی بازیگر سینما به دلیل رفتارهای خارج از عرف و انتشار تصاویر حاوی مطالب ترویج کننده 
خشونت در فضای مجازی به دستور مقام قضائی در روز پنج شنبه ششم تیرماه دستگیر شد. او در ابتدا 
به زندان اوین و سپس به ندامتگاه تهران بزرگ منتقل شد.سرهنگ تورج کاظمی رئیس پلیس فتای 
تهران بزرگ ششم تیرماه اعلام کرده بود: پس از انتشار ویدئویی از سوی یکی از بازیگران مرد کشورمان 
و همسرش در صفحه شخصی که در آن از اسلحه و چاقو استفاده شده بود و اطلاع تیم های رصد پلیس 
فتا، کارآگاهان پلیس فتا برای رسیدگی به این موضوع وارد عمل شدند.محسن افشانی و همسرش 
در ویدئویی منتشره در فضای مجازی از اسلحه و چاقو استفاده کرده بودند.اسماعیلی سخنگوی قوه 
قضاییه ۲۵ تیرماه  با رد خبر آزادی محسن افشانی گفته بود  که این فرد غیر از پرونده اخیر، از پرونده 

سابق محکومیت حبس داشته و در حال تحمل حبس است.

تکذیب برخورد رئیس جمهور با وزیر کشور 
دفتر سخنگوی دولت شایعات مربوط به برخورد رییس جمهوری با وزیر کشور در ارتباط با مسائل 
پیرامون جمعیت هلال احمر را کذب محض عنوان کرد. دفتر سخنگوی دولت با صدور اطلاعیه ای 
ضمن تکذیب شایعات و دروغ پردازی های مربوط به برخورد رییس جمهوری با عبدالرضا رحمانی 
فضلی وزیر کشور درخصوص مسائل پیرامون جمعیت هلال احمر، از مدعی العموم خواست، موضوع 
انتشار این گونه شایعات و اخبار دروغ که با نیات غیراخلاقی و مخرب به دنبال تضعیف نهاد دولت و 
ایجاد ناامیدی در جامعه هستند، را مورد پیگیری قرار دهد.روز دوشنبه در فضای مجازی و شبکه های 
اجتماعی شایعاتی مبنی بر برخورد تند لفظی حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی رییس 

جمهوری با وزیر کشور در خصوص انتصاب سرپرست جدید جمعیت هلال احمر کشور منتشر شد.

واکنش مهاجرانی به ادعای شریعتمداری
عطاءالله مهاجرانی، وزیر ارشاد دولت اصلاحات به ادعای شریعتمداری در یک برنامه تلویزیونی 
پاسخ داد. عطاءالله مهاجرانی در توئیتی در واکنش به ادعای حسین شریعتمداری در برنامه جهان 
آرا نوشت:حسین شریعتمداری در گفتگو با سیما گفته »یکی از متفکران به دعوت مهاجرانی برای 
آموزش فتنه ۸۸ به ایران آمد« ... آن متفکر هابرماس بود، سال ۱۳۸۲؟ به ایران آمد. سه گروه مخالف 
سفر هابرماس به ایران بودند، لابی صهیونیستی، سلطنت طلبان و مجاهدین خلق. نمی دانستم 
شریعتمداری هم مخالف بوده است.« او در توئیتی دیگر نوشت: »با آقای ثابت صحبت شد و مساله حل 
شد، هابرماس به ایران آمد و در انجمن فلسفه و چند دانشگاه سخنرانی کرد، مقاله درجه اولی درباره 

ایران در روزنامه فرانفکورتر آلگماینه نوشت، مخالفان جمهوری اسلامی به هابرماس حمله کردند...«

اعلام زمان پخش فصل جدید »خندوانه«
»علی احمدی« درباره آغاز فصل جدید »خندوانه« گفت: فصل جدید برنامه از اسفندماه با ساختاری 
جدید به روی آنتن خواهد رفت.وی درباره حضور رامبد جوان و جناب خان نیز توضیح داد: قطعا برنامه 
با اجرای رامبد جوان و حضور جناب خان به روی آنتن خواهد رفت و تلاش بر این است که بتوانیم مانند 
فصل های قبل دل مردم را شاد کنیم.احمدی درباره شیوه پخش خندوانه نیز گفت: هنوز برنامه ریزی 
کامل نشده اما اگر جدول پخش شبکه تغییر کند، احتمالا با شب های پخش بیشتری مهمان خانه 
های مردم خواهیم بود.این تهیه کننده همچنین اعلام کرد که فصل جدید به روال قبل در نوروز نیز 

پخش خواهد شد و تا ابتدای محرم به روی آنتن شبکه نسیم خواهد رفت.

صدام ایران بازداشت شد! 
جانشین فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان از بازداشت قاچاقچی بزرگ، معروف به "صدام" خبر 
داد.سردار احمد طاهری، با اعلام خبر بازداشت یکی از قاچاقیان موادمخدر در چابهار، درباره جزئیات 
این خبر اظهار کرد: در پی اخبار واصله مبنی اینکه قاچاقچی بزرگ و تحت تعقیب پلیس معروف به 
"صدام" از طریق مرز های شرقی کشور وارد استان سیستان و بلوچستان شده. موضوع دستگیری او به 

صورت ویژه در دستور کار پلیس مبارزه موادمخدر استان قرار گرفت.
جانشین فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان افزود: این قاچاقچی بزرگ در ۱۰ سال سابقه 
فعالیت حرفه ای در امر ترانزیت و قاچاق مواد افیونی در سطح کشور، با هدایت و رهبری چندین باند 
مسلح قاچاق موادمخدر، درگیری های متعددی با مأموران نیروی انتظامی داشته که بعضاً به مجروحیت 

و شهادت تعدادی از جان برکفان این نیرو منجر شده است.

ملخ ها هفته آینده وارد ایران می شوند 
معاون کنترل آفات سازمان حفظ نباتات کشور گفت: باتوجه به وزش باد از سمت جنوب خلیج فارس 
در هفته آینده شاهد هجوم دسته جمعی ملخ های صحرایی از ناحیه عمان، هندوستان وپاکستان به 
کشور هستیم.علیمراد سرافرازی روز سه شنبه در بازدید وسرکشی از زمین های آلوده به ملخ صحرایی 
در سیریک افزود: هم اکنون استان های هرمزگان، سیستان وبلوچستان و جنوب کرمان مورد هجوم 
دسته های ملخ صحرایی هستند. وی بیان داشت: بیشترین کانون بحران ملخ های صحرایی درهرمزگان 

و بویژه شهرستان سیریک است که مبارزه با این حشرات مزاحم همجنان ادامه دارد.

لغو سخنرانی حمید رسایی در دانشگاه تهران 
سخنرانی حمید رسایی که قرار بود روز سه شنبه ۱۰ دی به مناسب بزرگداشت حماسه ۹ دی در دانشگاه 

تهران برگزار شود، علیرغم هماهنگی های صورت گرفته، از سوی مسئولان این دانشگاه لغو شد.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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هر کس يك شبانه روز از بیماری 
پرستاری کند، خداوند او را با ابراهیم 

خلیل محشور می کند .

چهار شنبه - یازدهم دی ماه 1398 - سال بیست ودوم- شماره 4953

با حضور رئیس مجلس شورای اسلامی؛

نمایشگاه کتاب استان قم افتتاح می شود

ثواب الأعمال ص 341

رئیس پلیس امنیت عموم استان قم :

واحدهای صنفی افراد بدپوشش پلمب می شود 
رئیس پلیس امنیت عمومي استان قم با اشاره به اجراي طرح هاي نظارتي توسط اداره نظارت بر 
اماکن عمومي در استان تاکید کرد: واحدهایي که با حضور افراد بدپوشش همراه باشد حتماً پلمب 

خواهند شد. 
 سرهنگ پیام کاویاني اظهارداشت: در راستاي ارتقاء امنیت اخلاقي و اجتماعي در صنوف، ماموران 

اداره نظارت بر اماکن عمومي استان قم به صورت مستمر از واحد هاي صنفي بازدید مي کنند .
وي تصریح کرد: افزایش احساس امنیت در جامعه اصناف، صیانت از امنیت اخلاقي و مقابله با 
فعالیت هاي غیر قانوني صنوف از اهداف مهم اجراي این طرح است. رئیس پلیس امنیت عمومي 
استان قم با تاکید بر اینکه واحدهایي که با حضور افراد بدپوشش همراه باشد حتماً پلمب خواهند 
شد، گفت: مأموران اداره نظارت بر اماکن عمومي استان با تشکیل تیم هاي نظارتي از کلیه صنوف 
استان بازدید و برابر قانون نظام صنفي با صنوف متخلف برخورد مي کنند. سرهنگ کاویاني ضمن 
تاکید بر تداوم و تشدید این گونه اقدامات کنترلي و نظارتي پلیس از شهروندان خواست، در صورت 
مشاهده هرگونه تخلف موضوع را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع داده تا در اسرع وقت به 

آن رسیدگي شود.
پلمب ۵ قهوه خانه متخلف در قم

رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم دربخش دیگری گفت :در ساماندهی اصناف و برخورد با 
ناهنجاری ها، طی یک ماه گذشته تعداد ۳۹ قهوه خانه در عرضه قلیان بازدید شده و به تعداد ۱۷ قهوه 
خانه اخطار پلمب و تعداد ۵ قهوه خانه متخلف پلمب شدند. رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم 
ایجاد فضایی امن و تأمین آرامش شهروندان را مهمترین هدف در اجرای طرح های امنیت اجتماعی 
عنوان کرد. وی از شهروندان خواست به تعامل و همکاری با پلیس ادامه دهند تا هنجارشکنان و 
مجرمان فضای امنی برای ارتکاب تخلف نداشته باشند. سرهنگ کاویانی از مردم خواست تا در صورت 

مشاهده هر گونه تخلف در واحدهای صنفی، مراتب را به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ اعلام کنند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

چاه های ذغال روستای صرم تعطیل شد
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: با تشدید آلودگی هوا در روزهای سرد سال، از ادامه 

فعالیت چاه های ذغال روستای صرم در بخش کهک جلوگیری به عمل آمده است.
سید رضا موسوی مشکینی در سخنانی اظهار داشت: چاه های ذغال از جمله واحدهای آلاینده ای 
هستند که بدون مجوز در زمین های ملی شکل گرفته و ضمن اشتغالزایی حداقلی مجموعه ای از 

تخلفات را به همراه دارند.
وی در ادامه افزود: قاچاق چوب و تخریب جنگل و طبیعت، تجاوز به منابع طبیعی و زمین های ملی، 
استفاده از کارگران غیرمجاز غیرایرانی و ایجاد آلودگی شدید هوا از جمله تخلفاتی است که صاحبان 

چاه های ذغال مرتکب می شوند و باید با این گونه واحدها برخوردهای قانونی لازم صورت بپذیرد.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه مدت هاست به دنبال تعطیلی و تخریب 
چاه های ذغال صرم در بخش کهک هستیم، خاطرنشان کرد: با تشدید آلودگی هوا در روزهای سرد 
سال، با هماهنگی های انجام گرفته با فرمانداری، مراجع قضائی و انتظامی و اداره کل منابع طبیعی 
از ادامه فعالیت این واحدها جلوگیری بعمل آمده است. وی همچنین تصریح کرد: متقاضیان تولید 
ذغال باید از دستگاه های جدید و بدون آلایندگی و در شهرک های صنعتی یا زمین های مجاز برای ادامه 
فعالیت خود استفاده کرده و قطعاً ادامه روند گذشته به هیچ عنوان پذیرفته نبوده و سلامت عمومی 
جامعه را با مخاطره مواجه می کند. صرم، روستایی از توابع بخش کهک است که در ۱۵ کیلومتری 

جنوب شهر قم قرار گرفته و بر اساس سرشماری سال ۱۳۹۵ دارای ۲ هزار و ۲۶۲ نفر جمعیت است.
 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم :

اپلیکیشن های نامعتبر را برای دریافت رمز یکبار 
مصرف نصب نکنید

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم از مردم خواست تا اپلیکیشن های نامعتبر را برای 
دریافت رمز یکبار مصرف نصب نکنند. 

 سرهنگ  علی موالی اظهار داشت: در کنار گسترش روز افزون بازار موبایل و فناوری های مرتبط با 
آن، استفاده از Application یا نرم افزارهای موبایلی این روز ها زیاد شنیده می شود و این در حالی 
است که برخی افراد سودجو با ساخت یکسری نرم افزار از این فرصت به دست آمده سوء استفاده می 

کنند .
وی ادامه داد: این  افراد سودجو ، با توجه به اجرای طرح دریافت رمز دوم یکبار مصرف پویا  اقدام 
به تبلیغ و ارائه خدمات به شهروندان با طراحی اپلیکیشن های جعلی سعی دارند اعتماد کاربران را در 

فضای مجازی جلب تا  شهروندان را قربانی برخی اهداف شوم خود کنند.
سرهنگ موالی افزود: با دانلود و نصب این اپلیکیشن ها سرقت اطلاعات ذخیره شده بر روی گوشی 
همراه یا سیستم ها صورت می گیرد، اطلاعاتی مثل عکس ذخیره شده بر روی سیستم و یا اطلاعات 

بانکی به راحتی از سوی مجرمان سایبری به سرقت می رود.
رئیس پلیس فتا استان در خصوص فعال سازی رمز یکبار مصرف پویا به شهروندان توصیه کرد: 
استفاده از رمز یکبار مصرف گام مهمی برای حفظ امنیت اطلاعات مالی کاربران بوده بنابراین 
شهروندان برای فعال سازی رمز یکبار مصرف حتماً با مراجعه به سایت بانک مربوطه ، راهنمای فعال 
کردن رمز یکبار مصرف را مطالعه و برای  دریافت اپلیکیشن رمز پویا به فروشگاه های  معتبر و یا شعب 

بانک مراجعه کنند.

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: در سال ١٣96 حدود ١٣ درصد از 
مدیران دولت زنان بودند و اکنون این رقم به 20 درصد رسید. 

 معصومه ابتکار عصر دیروز در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان قم در سالن 
به  دشمن  کرد:  اظهار  دشمن  نقشه  به  اشاره  با  استانداری  جواد)ع(  امام  جلسات 
دنبال ناکارآمد نشان دادن نظام جمهوری اسلامی است، باید تلاش کنیم که دولت به 

برنامه های خود عمل کند و به تعهدات دولت جامه عمل پوشانده شود.
وی ادامه داد: کارآمدی دولت ها به میزان تعهد به برنامه ها و پایبندی به آرمان ها است، 
در انقلاب اسلامی ایران با آرمان گری متعالی یک سری اهداف مطرح شد، از جمله 
بالاترین آن  اهداف، موضوع عدالت است. معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده 
افزود: برخی از عدالت تعریف پوپولیستی داشتند و به دنبال پخش ثروت در بین مردم به 
بدترین شکل بودند، در حالی که بحث عدالت اجتماعی و اقتصادی و سیاسی مهم است. 
ابتکار یکی از شئون عدالت براساس نگاه قرآنی را عدالت جنسیتی دانست و تصریح کرد: 
در دولت تدبیر و امید برنامه ریزی های کافی برای تحقق عدالت جنسیتی انجام شده 
است. وی ادامه داد: بانوان در زمینه آموزش جلوتر از مردان هستند و عقب ماندگی ها 
در این زمینه را جبران کردند، اما در زمینه های دیگر فاصله برای تحقق عدالت جنسیتی 
وجود دارد و باید برنامه ریزی براساس عدالت جنسیتی صورت بگیرد و فرصت ها را برای 

زنان فراهم کنیم و توجه ویژه ای نسبت به نقش های زنان داشته باشیم.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده افزود: در بسیاری از نقاط کشور کمبودهای 
جدی در زمینه محیط ورزشی و فضاهای تفریحی برای زنان وجود دارد و باید برنامه ریزی 

جدی با نگاه ایجابی برای توسعه فضاهای مناسب برای آن ها داشته باشیم.
ابتکار با اشاره به سند ارتقای زنان و خانواده در استان قم اظهار کرد: این سند آماده اجرا 
در سال ١٣99 است و در سند ویژه این استان به شرایط فرهنگی و اجتماعی توجه شد تا 

شاهد ارتقای شاخص های عدالت جنسیتی در قم باشیم.
وی ادامه داد: استفاده از ظرفیت های مردمی برای تحقق سند ارتقای زنان و خانواده 
نیاز است، 42 درصد از کارکنان دولت زن هستند و سطح تحصیلات دانشگاهی در بین 
آن ها بالا است، باید ٣0 درصد از مدیران دولتی از زنان باشند و به دنبال توسعه سیاست 
استفاده از مدیران زن در دولت هستیم. معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده افزود: 
در سال ١٣96 حدود ١٣ درصد از مدیران دولت زنان بودند و اکنون این رقم به 20 درصد 

رسید، 60 زن در سطح معاون وزیر و ١2 زن در سطح معاون استاندار داریم.
ابتکار با اشاره به لزوم توجه به مساله اشتغال زنان اظهار کرد: نباید زنان مجبور شوند که 

کار را فدای خانواده یا خانواده را فدای کار کنند، باید به دنبال حمایت از بانوان باشیم تا 
آن ها بتوانند نقش خود را در جامعه ایفا کنند. وی خاطرنشان کرد: باید به دنبال جامعه 
ای سالم و تاب آور در برابر آسیب های داخلی و خارجی و نیز ارتقای امید در بین مردم 
باشیم.  بهرام سرمست در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان که عصر امروز در 
سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری برگزار شد، اظهار داشت: آمار ارائه شده در این 
جلسه، نیاز به به روزسازی دارد و در تمام شاخص ها در دو بخش، آسیب های اجتماعی 
و وضعیت زنان استان قم رو به بهبود است. استاندار قم با بیان وجود گپ اساسی میان 
آمار ارائه شده با واقعیت امر موجود گفت: در زمینه ارائه آمار گاهاً سیاه نمایی وجود دارد، 
اما برای اموری که امر موجه شناخته می شوند احتمالًا جواب مثبت بیشتر از امر واقعی 
خواهد بود، بنابراین باید خطاهای آماری را در تبیین مسائل و آسیب های اجتماعی در 
نظر گرفت. وی خاطرنشان کرد: برای رسیدن به وضعیت مطلوب فاصله  داریم، حتی 
دغدغه های مقام معظم رهبری در ارتباط با مسائل فرهنگی و آسیب های اجتماعی 
استان قم بر کسی پوشیده نیست، درنتیجه انتظار داریم این استان در تمامی شاخص ها 
وضعیت بهتری یافته و در ردیف ایده آل قرار بگیرد. سرمست با بیان اینکه آمار ارائه شده از 
وضعیت زنان استان قم بر اساس سند پایه است، گفت: محققان چاره ای نداشتند که آمار 

رسمی نفوس و مسکن را به عنوان سند پایه در نظر بگیرند.
نرخ طلاق در استان قم ۱۲ درصد کاهش یافت

استاندار قم نیز دراین جلسه گفت: در ۹ ماهه نخست سال گذشته، ۲۳۰۹ مورد 
ثبت طلاق در استان قم داشته ایم که این تعداد در ۹ ماهه نخست امسال به ۲۰۳۷ 
مورد رسیده  که کاهش دوازده درصدی نرخ طلاق را نسبت به مدت مشابه سال قبل 
شاهد هستیم.  بهرام سرمست با اشاره به روند کاهشی آمار جرائم در استان قم تا حد 
٣0 درصداظهارداشت: این سند بی نیاز از به هنگام سازی و آمارهای روزآمد نبوده و ما 
را بی نیاز از برنامه های عملیاتی نمی کند. بهرام سرمست اجرای ناقص برنامه ها را بهتر از 
بی برنامگی دانست و خاطرنشان کرد: برای به هنگام سازی و عملیاتی کردن این برنامه ها 
باید تلاش بیشتری کرد. سرمست توانمندسازی و شایسته گزینی بانوان استان قم را مورد 
تأکید قرار داد و تصریح کرد: در ارزیابی مدیران استان باید این شاخص ها موردتوجه قرار 
گیرد. استاندار قم با تأکید بر اینکه منشأ این سند بر اساس آیات و روایات، سیاست های 
ابلاغی مقام معظم رهبری، سیاست های دولت تدبیر و امید و برنامه ششم توسعه بوده 
است، افزود: مقتضیات قم باید در این سند مدنظر قرارگرفته و آن را مبنای برنامه ریزی 

در سال 99 قرار دهند.

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده درقم اعلام کرد

سهم ۲۰ درصدی زنان در سطح مدیریت دولتی 

طرح:فیروزه مظفری 

گاف ترين پزشکان در قصور پزشکی کشور!

سلطانی فر:

بر اساس اعلام سازمان پزشکی قانونی، بیشترین تعداد 
شکایات قصور پزشکی، مربوط به رشته های دندان پزشکی، 

زنان و زایمان و جراحی عمومی بودند.

ولی  دارد،  گردشگری  حوزه  در  زیادی  ظرفیت های  استان  این  گفت:  قم  استاندار   
ناشناخته مانده، ازاین رو شناسایی آن ها ضروری است. 

بهرام سرمست روز سه شنبه در پایان سی و چهارمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید قم در بخش کهک قم در گفت وگو با خبرنگاران داشت: با توجه به حضور ۲۵ 
میلیون زائر و مسافر در قم، به لحاظ توسعه گردشگری حلقه مفقوده ای وجود دارد که 

زیرساخت های گردشگری است و باید توسعه پیدا کند.
وی افزود: ازجمله این زیرساخت ها بوم گردی است که قم ازنظر اقلیمی نیز دارای تنوع 
است که باید شناخته شود. سرمست اضافه کرد: درعین حال که این زیرساخت ها باید 
فراهم شود، ما نیز باید بتوانیم بر اساس ارتقای فرهنگ گردشگری، میزبانان خوبی برای 

زائران حرم حضرت معصومه )س( و اماکن متبرک استان باشیم.
یابد،  ارتقا  باید  استان  گردشگری  موجود  اماکن  زیرساخت های  گفت:  قم  استاندار 
ماندگاری زائر و مسافر و همچنین گسترش فضای نشاط اجتماعی و انبساط روحی و 
روانی شهروندان در اولویت است. سرمست همچنین بابیان اینکه تمام دستگاه های 

اجرایی و خدمات رسان استان را برای ارائه خدمات مکلف کردیم و انصافا در اولین فرصت 
و با شیوه های سهل در خدمت سرمایه گذاران حوزه گردشگری هستند، گفت: حمایت و 
پشتیبانی از سرمایه گذارانی که بومی استان هستند و تجربه موفقی را از خود به نمایش 

گذاشتند و طرح های توسعه دارند اولویت نخست ما است.
وی ادامه داد: جذب سرمایه گذار از سایر استان ها و حتی خارج از کشور در دستور کار 
مدیریت استان قرار دارد. استاندار قم خاطرنشان کرد: برخی از واحدهای گردشگری قم 
در انشعاب برق، آب و گاز با مشکل هایی مواجه هستند، که به آن ها قول داده شده که ظرف 

دو هفته این انشعابات واگذار شود.
وی افزود: ازنظر واگذاری ها نیز درخواست هایی بود که قرار شد به روش قانونی و از طریق 

کارگروه هایی که در این زمینه فعالیت دارند، اقدام های لازم صورت گیرد.
وی بیان کرد: در این زمینه اداره کل میراث فرهنگی پیگیری های لازم را باید داشته باشد 
و توسط مسئولان ذی ربط نیز تصمیم گیری و پیگیری می شود و در جلسه های آینده  این 

کارگروه پیگیری و به طور حتم عملیاتی خواهد شد.

استاندارقم: 

ظرفیت های گردشگری قم شناسایی شود


